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Z včerajšnje, 36. seje občinskega sveta 

Z j e z o o l a n s k i p o r a b i 
Občinski svetniki na včerajšnji 

seji (v sredo, 27. maja) občinske
ga sveta kljub dodatnim pojasni 
lom Lojzeta Kolarja, načelnika 
oddelka za finance in gospodar
stvo, niso bili zadovoljni z odgo
vori nanjihova vprašanja in na 
ugotovitve nadzornega odbora o 
zaključnem računu občinskega 
proračuna za lansko leto. Največ 
pripomb, ki ste jih lahko prebrali 
že v prejšnji številki, je imel M i 
lan VVlndschnurer (SKD). Zato 
zaključnega računa niso potrdili. 

Brez večje razprave pa so 
sprejeli spremembe občinskega 
statuta (gre za uskladitev z zako
nodajo). Ker je Franc Orešnik na 
pobudo KS Duplica predlagal 
amandma, da naj bi se sedež K S 
Duplica glasil na kraj Duplica in 
ne na Kamnik, kar pa bi bilo v 
nasprotju iz leta 1994 sprejetim 
odlokom o pripojitvi [Xiplice Ka
mniku, so svetniki na predlog sta
tutarno pravne komisije sklenili, 
naj občinska uprava čimprej pri

pravi predlog za spremembo te
ga odloka. 

Občinski svet pa ni sprejel 
predloga župana, naj bi občina za 
X milijonov SIT kupila stavbo ne
kdanje sole in nazadnje Utokovega 
obrata v Špitaliču, ker ni prave
ga programa o nadaljnji uporabi 
te hiše in bi bilo potrebno pre
novo vložiti preveč denarja. 

Po skoraj triurni vroči razpra
vi o določitvi športnih objektov ob
činskega pomena, v kaleri je bi
lo največ besed namenjenih vpra
šanju, ali ta status nameniti tudi 
žičnicam in smučarskemu kom
pleksu na Veliki planini, da bi le
tos lažje prišli vsaj do nekaj dr
žavnega denarja in dejstvu, da 
predlog ni bil usklajen s pašno 
skupnostjo ter bojazni, da bodo 
špor tn i klubi zaradi vključitve 
Velike planine prikrajšani. Zalo 
so na predlog svetnikov S K D 
sklenili to območje začasno izlo
čiti iz tega sklepa in županu na

ložili, da ga do junijske seje sve
ta dopolni. 

Sicer pa so svelniki med šport
ne objekte občinskega pomena 
uvrstili večnamensko športno dvo
rano pri O Š Frana Albrehta, ba
zenski kompleks s teniškimi, od
bojkarskimi igrišči in pripadajočim 
parkirnim prostorom, travnate po
vršine za organizirane teke ob Ne
vljici, atletski stadion, strelišče, hi
podrom v Komendi in telovadnico 
v nekdanjem zdravstvenem domu 
(na predlog svetnikov SKD). Na 
predlog Milana VVindschnurerja 
so v ta seznam uvrstili tudi šport
ne površine s pomožnimi površina
mi na športnem kompleksu ob K a 
mniški Bistrici na Duplici, ki so v 
družbeni lasti. 

Ob tem pa so sprejeli tudi več 
dodatnih sklepov, ki sc nanašajo 
na zagotovitev denarja Športni 
zvezi Kamnik za začasno finan
ciranje objektov, na potrebo po 

Nadaljevanje na 3. strani 

Odprtje igrišča za golf v Volčjem Potoku 

Nova športno turistična pridobitev Kamnika 
l'o triletnih pripravah so v petek, 8. 

maja, v bližini Arboretuma v Volčjem 
Potoku odprli golf igrišče, pomemben 
Sportnorekreacijski objekt, ki naj bi po 
svoje vplival tudi na razvoj turistične 
ponudbe v naši občini. 

Slovenci dobili prvo igrišče na Bledu. 
Imamo pa velike možnosti za nadalj
nji razvoj golfa in za popestritev turi
stične ponudbe. Danes je v Sloveniji 
osem golfklubov s 1800 člani s Štiri
mi igrišči (Bled, Mokrice, IJpica, Volč-

Nl enostavno zadeti žogico s prvim udarcem, Ce te opazuje toliko lju
di, sije najbrž mislil predsednik kluba Ivan Nerad. Toda žogica je kljub 
temu poletela. 

To je v svojem pozdravnem govoru 
poudaril tudi župan Tone Smolni
kar, k i je bil tudi častni predsednik 
Pripravljalnega odbora za odprtje ig
rišča. Ko je dejal, da sedaj ne želi raz
mišljati o Številnih ovirah, s katerimi so 
se srečevali pobudniki te zamisli v pre
teklih letih, je poudaril, da so s po
močjo občine, upravne enote in družili 
položaj umirili. Zahvalil seje vsem, ki 
so sodelovali pri uresničitvi te zamisli, 
daje na nekdanji zamočvirjeni zemlji 
zrasel čudovit naravni park. 

Ivan Nerad, predsednik Golf klu
ba Arboretum in predsednik uprave 
SKB Banke d. d., je dejal, da sicer «<»//' 
v Sloveniji nima dolge tradicije, saj prti 
začetki segajo v leto 1937, ko smo 

ji Potok). Golf klub Arboretum je bil 
ustanovljen leta 1995, ko se je pričela 
izgradnja igriSča in ima danes že pre
ko 200 članov, je poudaril Ivan Nerad 
in nato opisal potek izgradnje. 

Igrišče se razteza na povrSini 28 ha 
(ima 9 lukenj), klubski objekt s tremi 
etažami pa meri 3000 m2. Poleg klub
skih pmstorov so v zgradbi Se restavra
cija, večnamenska dvorana ter dva 
apartmajska trakta. Celotna investici
ja je doslej veljala blizu 600 milijonov 
SIT. Od tega so družbeniki s svojimi 
vložki prispevali okrog 170 milijonov, 
članarine so prinesle okrog M) milijo
nov, okrog 20(1 milijonov SIT je bilo 
bančnih posojil, ostalo pa so pokrili 
sponzorji in dobavitelji opreme. 

Predsednik kluba Ivan Nerad je 
povedal tudi, da mislijo takoj nadalje
vati z izgradnjo drugega dela igriSea z 
dodatnimi devetimi luknjami, trans
formatorske postaje in dodatnih par
kirnih prostorov. Po koncu drugefaze 
izgradile bo klub imet okrog 600 čla
nov. IgrUće bo upravljalo podjetje Gol/ 
Arboretum, ki so ga ustanovili druž
beniki skupaj z Golf klubom kot so
ustanoviteljem. Razmerja so urejena s 
posebno pogodbo med klubom in pod
jetjem, v katerem bo v začetku zapo
slenih sedem ljudi. Za vzgojo goljhtm 
pa bosta skrbela odlična slovenska 
golflsta Damir Kraljic in Slavko Pa-
pler. Direktor imdjetja pa bo za dolo
čen čas Aleš Ocepek, sicer direktor 
Arboretuma, kije nato spregovoril o 
pomenu golfa za rekreacijo ljudi in 
opisal samo igrišče, ki gaje oblikoval 
italijanski arhitekt Marko Crosse. 
Zbrane udeležence je v imenu Golf 
zveze Slovent/e pozdravil in čestital k 
doseženemu uspehu njen predsednik 
Miro Vovk. 

Ob zvokih fanfar kamniške mestne 
godbe je nato predsednik kluba Ivan 
Nerad s prvim udarcem odprl novo ig
riSče. FRANC SVKTE1J 

Naslednja, 11. številka Ka
mniškega občana bo izšla v 
četrtek, II. junija. Prispevke 
oddajte do srede, 3. junija; 
oglase, zahvale in obvestila pa 
do torka, 9. junija. 
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SREDNJEVEŠKI DNEVI V KAMNIKU 5. IN 6. JUNIJA. Prireditve pod tem naslovom so nas navdušile že lansko 
leto In tudi letos bomo zaživeli z našim mestom v utripu srednjega veka. Osrednje dogajanje bo na Trgu 
svobode, kjer bo v vsej svoji pristnosti ponovno zaživela prava srednjeveška tržnica. 

K a m n i k b o z a ž i v e l v s r e d n j e m v e k u 

V petek in soboto, 5. in 6. junija, 
bo v Kamniku čutiti utrip srednjega 
veka. Gre za nadaljevanje lansko 
leto začrtanega projekta Veneri
na pot, ki vodi skozi dvainpetde-
set evropskih mest, skozi katera 
je, po srednjeveški pesnitvi, popo-
loval Hlncli l.icchlciislcinski, ki sc 
je preoblečen v žensko uspešno 
bojeval proti nasprotnim vitezom. 
Potoval je tudi skozi sedem slo
venskih mest, ki so danes vključe
na v projekt Venerina pot. Med 
njimi je naše mesto s svojo boga
to zgodovinsko in kulturno dedi
ščino. 

Kamnik je bil zaradi svoje ugo
dne lege sedež posesti mnogih pre
možnih rodbin od andeških gro
fov do zadnjih lastnikov Starega 
gradu - grofov Thurnov. Naravne 
danosti in prehodnost terena so 
omogočile nastanek zgodnjega 
srednjeveškega fcvdalno-gosposke-
ga pravnega središča na Kamni
škem. Prva omemba kraja Kamnik, 
takrat imenovanega Stein. sega v 
leta 1134-1147, sami meščani pa so 
bili prvič omenjeni v listini leta 
1229. V tem času so v obeh mest
nih gradovih. Starem in Malem 
gradu, že živeli sloviti andeški 
grofje, ki so si tu pridobili veliko 
kronsko posest. S svojo vladavino 
so zaznamovali kar precejšen del 
kamniške zgodovine. Da je Ka
mnik že v tem obdobju imel po
membno vlogo, potrjuje tudi ob
stoj srednjeveške kovnice na Ma
lem gradu. 

Prav predstavitev nove turistič
ne ponudbe - kulturnega turizma, 
ki temelji na zgodovinskem ozadju 
in želi oživiti srednjeveško življe
nje v mestih, je namen Venerine 
poti. Lansko leto je prvič oboga
tila naše mesto, številni obiskovalci 
pa so s svojim zanimanjem, navdu
šenostjo in toplim sprejemom te 

edinstvene prireditve pripomogli, 
da bomo tudi letos doživeli dva 
dneva srednjega veka. Organiza
torju, občini Kamnik, je uspelo 
pridobiti k sodelovanju društva in 
posameznike z našega konca od 
najmlajših s kamniških osnovnih 
sol. Mesnic godbe Kamnik, zelo 
delavnega Kulturnega društva Tu-
IIIIII. aktiva kmečkih žena. gostin
ce in številne druge. 

Utr ip srednjega veka bo moč 
začutiti že v petek, 5. junija, po
poldne, saj bo mestni klical • 
spremstvom godbe vabil na Grad 
/aprice, kjer nam bo dr. Ivan Sto
pa r ob 18. uri predstavil življenje 
na srednjeveških gradovih, ob 21. 
uri pa bomo prisluhnili koncertne
mu recitalu stare glasbe Milka La
zarja na čembalu. Osrednje doga
janje bo v soboto, 6. junija, ko se 
bo Trg svobode spremenil v čisto 
pravo srednjeveško tržnico. Naše 
mesto ima namreč bogato obrtni
ško preteklost, saj je v 13. in 14. 
Stoletju doživelo silen razmah. 
Kazvilo se je mlinarstvo, lončar
stvo, krznarstvo, kovaštvo, nožar-
stvo. Konec 15. stoletja se že ome
njajo fužine, kjer so izdelovali žeb
lje, pomembno mesto so zavzema
li tudi mesarji, svečarji in »skrb
niki zdravja«. V srednjem veku je 
bila razvita redna tedenska sejem
ska dejavnost in štirje veliki letni 
scinii 

Na letošnji srednjeveški tržnici 
MdeiujejO člani K D Tuhinj, ki nam 
bodo predstavili tipične srednjeve

ške obrti, kot so sedlarstvo, kro-
jaštvo, čevljarstvo, pletarstvo, izde
lovanje skodel. kritje strehe s sla
mo in podobno. Na živilski tržni
ci bodo ženske iz aktiva kmečkih 
žena ponujale domače izdelke in 
dobrote, gostinci pa srednjeveške 
jedi. K živahnosii dogajanja na trž
nici bodo prispevali Se nastopi glu-
mačev, lutk in Grajski slavčki z 
glasovi otrok kamniških osnovnih 
šol pod vodstvom Martine Apar-
nik, ki so tudi vključeni v delav
nico za izdelovanje mask za lut
kovno predstavo. Na Glavnem tr
gu pa bo Helena Sterle skrbela za 
zanimiv program za otroke, ki bo
do lahko iskali skriti zaklad in 
spoznavali srednjeveške igrice. Ob 
14., 16. in 18. uri pa Turistično in
formacijski center občine Kamnik 
organizira vodene oglede srednje
veškega jedra Kamnika, katerega 
skrivnosti bomo zopet odkrili. Se 
zadnji pridih srednjega veka bo ob 
vznožju Malega gradu prispeval 
zvok kljunastih flavt in pravljični 
spektakel Kulturnega društva Pri
den možic. 

Pestro in za današnji čas neko
liko drugačno dogajanje, za kate
rega je poskrbela Občina Kamnik, 
nas vabijo, da naše mesto doživi
mo na nekoliko drugačen način, 
da z njim zaživimo v preobleki 
srednjega veka. Bodisi kot grajski 
gospodje in gospe, srednjeveški 
obrtniki, gospodinje, vaški poseb
neži, glumači ali kako drugače 

SAŠA M E J A Ć 

Igor Podbrežnik opozarja na pomembnost odločitve o 
razvoju mestnega jedra pod Malim gradom 

Na staro mesto je treba 

gledati celovito 

k w £ N A 
V p e t e k , 2 9 . m a j a , 

v a m b o m o p r i n a k u p u 

v v s e h ž i v i l s k i h p r o d a j a l n a h 

i n D i s k o n t u 

p r i z n a l i 5 % p o p u s t 

z a n a k u p n a d 5 . 0 0 0 S I T 

Na prejšnji iflK občinskega svetu je Igor 
Podbrežnik kol t lun občkukege senu po 
stavil ipraianjt a nullčneei tolmačenju m 
izvijanju odloka o zazidalnem načrtu 
za območje K-6 Utok, ki ga je občinski 
svet sprejel 31, 1. I99<>, izdelala pa še fe 
Fakulteta za arhitekturo. Svetnik opozar
ja na 12. (len odloku, ki dolina feetef* 
ke v primeru odstopanja od zazidalnega 
načrta. Ti so možni s soglasjem izdeloval
ca načrta. V tem členu je zapisano, da so 
spremembe namembnosti objektov in na
prav dovoljene, če gre za vsebinsko enako
vredne dejavnosti, ki ne kido dodatno ob
remenjevale načrtovane infrastrukture in 
ne bodo vplivale na poslabšanje bivalnih in 
delovnih pogojev, je zapisal Podbrežnik in 
dodal, da v uradnem listu RS z dne 12. 3. 
1998 lahko beremo Zupanovo razlago 12. 
člena odloka, v kaleri,je navedeno, da je 

Nadaljevanje na 3. strani 

Kljub gradnji je trgovina odprta kot običajno vsak dan 
od 8. do 19. in ob sobotah od 8. do 13. ure 
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Na kratko 

Upokojenci Motnika 

in Špitaliča o svojem delu 

Upokojenci iz Motnika in Špi
taliča so se srečali na letni konfe
renci v Kulturnem domu v Mot
ni ku. 

V društvo je včlanjenih približ

no 130 članic in članov. Poročilo, 
ki ga je na tem srečanju podal 
predsednik društva Matevž Baloh, 
zgovorno priča, da jim je vse na
črtovane naloge uspelo uresničiti. 

Otroci osnovne sole iz Motnika med nastopom 

Dan odprtih vrat v vrtcu Sonček v Šmarci 
22. 4. 1998 smo v vrtec v 

Smarci povabili občinske pred
stavnike ter ravnatelje in strokov
ne delavce osnovnih Sol na Ka
mniškem. Razlog za to pa je. da 
v tem oddelku izvajamo program 
KORAK ZA KORAKOM, katerega 
vodja za Slovenijo je mag V o n -
ta. Vabilu so se prijazno odzvali 
župan g. Smolnikar, predstavnik 
občinskega sveta g. Podbrežnik . 
načelnik upravne enote g. Novak 
ter načelnik oddelka za družbe
ne dejavnosti g. Kamin. 

Svoje zanimanje za ta program 
so dokazali s svojo prisotnostjo 
predstavniki osnovnih Sol, saj se 
je iz vsake sole predstavitve ude
ležil ravnatelj ali strokovni dela
vec. 

M a g Vonta je povedala, da ta 
program poteka že v 80 oddelkih 
po Sloveniji in več Šolah. Na 
kratko je predstavila bistvene 
znači lnost i METODOLOGIJE KO
RAK ZA KORAKOM. Otroci se v 
vrtcih igrajo in s tem učijo naj
manj v petih kotičkih, in sicer v 
kotičku za dom in družino, ko
tičku za opismenjevanje, kotičku 
za gradnjo, kotičku za namizne 
in manipulativne igre, umetni
škem kotičku, in vkotičku za ig
re z vodo in peskom. 

Otroci se sami odločajo in iz
birajo dejavnosti, s katerimi raz
vijajo svoje interese, sposobnosti, 
odgovornosti in pozitiven odnos 

do svojih idej in dejavnosti. 
Vzgojiteljice in pomočnice vzgo
jiteljic individualno spodbujajo, 
spremljajo, opazujejo otrokov 
razvoj in organizirajo dejavnosti, 
primerne otrokovi razvojni stop
nji in njegovim potrebam. Starši 
so z nami na skupnih srečanjih, 
pogovorih, v svetu staršev, na iz
letih, v medsebojni pomoči , na 
delovnih akcijah, obiskujejo nas 
in nam prostovoljno pomagajo; 
skupaj z ot roki nam med obi
skom na domu predstavljajo ot
rokovo druž ino . Vse to in Se 
mnogo več nam je povedala 
mag. Vonta, hkrati pa pohvalila 
naSe dosedanje delo. 

Ravnateljem in strokovnim de
lavcem osnovnih Sol pa je pred
stavila tudi osnovne Sole, na ka
terih ta program že poteka. Po
poldne smo vrata odprli vsej za
interesirani javnosti. 

V enoti Sonček v Šmarci pa 
letos domujejo tudi MURNĆKI 
(12 otrok v starosti od 3 do 7 let). 
V tem oddelku pa poteka pro
gram 4 ure vsak dan. Tudi 
Murnčk i so se popoldne lepo 
predstavili in pokazali, kaj zna
jo in zmorejo. S tem dogodkom 
smo začeli tudi s praznovanjem 
petinStiridesetletnice delovanja 
vrtca Antona Medveda Kamnik. 

M A R I N K A B O R O Š A , 
ravnateljica V V Z 

Vzdrževalna dela na žičnici končana v 
petih dneh 

V p re j šn j i Števi lki smo na 
podlagi poda tkov z nov ina r 
ske konfe rence p o r o č a l i , da 
bosta n iha lk i na ve l ikop lan in -
ski ž ičnic i mi rova l i dva tedna, 
do konca maja, zaradi rednih 
v z d r ž e v a l n i h de l , vendar so 
nas i zva j a l c i de l p resene t i l i , 
saj so vsa po t rebna dela k o n 
čal i v pet ih dneh. 

O d 20. maja dalje n a m r e č ni
halki na Vel iko planino spet re
dno vozita. Kot nam je povedal 
Rudi MerSak. v. d. direktor ja 
družbe Velika planina zaklad na
rave, so se fantje R T C Golte, na 
ćelu z di rektor jem Marjanom 
Preglom, res potrudil i . K e r so 
delali 24 ur dnevno, so tekalni 
mehanizem na obeh nihalkah in 
na pogonskih motorjih ter po

puščanje vrvi opravili v rekor
dnem času. Konuse je žalil Ja
nez UrSič, vodja vzdrževanja na 
Krvavcu, servis elektronike in 
nekatera ostala dela pa je opra
vil Zla tko Završnik. 

Povedati je Se treba, da je pri 
vzdrževalnih delih sodeloval, ves, 
sicer maloštevilni, kolektiv veli-
koplaninskih žićnićarjev z Rudi
jem M c r š a k o m na čelu. 

Otvoritev poletne sezone bo, 
kot je povedal Rudi MerSak, v 
petek, 12. junija. O b tej prilož
nosti bodo žičničar j i v novih 
oblačilih, prirejenih po izročilu 
vclikoplaninskih pastirjev, v pe
strem programu na Š imnovcu 
pa bo sodeloval tudi ansambel 
Zarja. 

F . S. 

Kamniški občan - Ustanovitelj Občina Kamnik, izdajatelj Bistrica, d.o.o, 
Kamnik. Ljubljanska 3/a. direktorica Sasa Mejać, oec. Ureja uredniški odbor. 
Odgovorna urednica in lektorica Breda PodbrcZnik-Vukmir. Strokovna so
delavka Vera Mejać. Tehnični urednik Franci Vidic. Na podlagi zakona o PD 
in mnenja Ministrstva za kulturo sodi Časopis med proizvode informativne 
narave, za katere se plačuje 5% davek. Kamniški občan izhaja dvakrat me
sečno v nakladi 11.200 izvodov in ga prejemajo vsa gospodinjstva brezplačno. 
Naslov uredništva: Kamnik. Glavni trg 24 (občina), tel/fax: 831-311. Žiro 
račun: Bistrica, d.o.o, 50140-603-53872. Rokopisov in fotografij ne vračamo. 
Tisk Delo - Tisk časopisov in revij d.d. Ljubljana. 

Organizirali so več pohodov po 
okoliških krajih, sc udeleževali sre
čanj, obiskovali so bolne in osta
rele in se poslavljali od svojih 
umrlih članov na njihovi zadnji 
poti. 

Upokojenci tega društva plo
dno sodelujejo z utripom kraja. 
So med pobudniki in soorganiza-
torji vsakoletnih prireditev, kot je 
motniški sejem. Vključujejo se 
prav tako v vse druge krajevne 
akcije, kar sta potrdila oba pred
sednika KS, ki sta sodelovala na 
tej konferenci. 

Pred začetkom delovnega sre
čanja so učenci osnovne šole iz 
Motnika pripravili prijeten kultur
ni program pod vodstvom učite
ljic Mojce Kolar, Vide Kovačič in 
Ljube Lajmiš. 

Iva Homsak in Matevž Baloh 
sta prejela posebno Zahvalo Zve
ze društev upokojencev Sloveni
je za dolgoletno in uspešno delo 
v društvu upokojencev. 

S T A N E SIMŠIČ 

Posvet županov in predsednikov občinskih 

svetov z državno svetnico 
Državna svetnica Katarina Ovca Smrkoljjc prete

kli teden v Kamniku, na sedežu 2. volilne enote, skli
cala posvet o načinu sodelovanja med državno svet
nico in občinami z območja volilne enote (Kamnik, 
Domžale, Mengeš, Lukovica, Moravče in Litija). Nanj 
je povabila župane, predsednike občinskih svetov in 
pet poslancev državnega zbora s tega območja. 

Posveta so sc udeležili župani Tone Smolnikar. Ana
stazij Zivko Burja (Lukovica) in Cveta Zalokar Ora-
žem (Domžale), predsednika občinskih svetov Igor 
Podbrežnik in Jancžič (Mengeš). Poslancev državne
ga zbora na posvetu ni bilo, prav tako ne tudi na
povedanega predsednika državnega sveta Toneta Hro-
vata, ki sc je opravičil. 

Lukoviški župan Burja je kritično ocenil odsotnost 
poslancev in ugotovil, da so ti premalo povezani z 
občinami, na območju katerih so bili izvoljeni. 

Zupan Smolnikar je predstavil najbolj aktualna 
vprašanja, Sc posebej na področju komunalnega ure
janja, s katerimi se srečujejo občine, ki jih pesti po
manjkanje sredstev. Predsednik občinskega sveta Igor 

Podbrežnik pa je postavil vpraSanjc v zvezi z ure
sničevanjem sklepov, sprejetih na posvetu državnega 
sveta o lokalni samoupravi. Pojasnjeno je bilo, da je 
bil med redkimi predlogi, ki so bili sprejeti v nadalj
njem postopku dopolnjevanja zakona o lokalni samo
upravi, sprejet kamniški predlog naj bi v delu delov
nih teles občinskega svela lahko sodelovali tudi stro
kovnjaki, ki niso člani občinskega sveta. Domžalska 
županja Cveta Zalokar Oražcm pa je govorila tudi o 
podcenjevanju vloge stalne konference lokalnih sku
pnosti s strani države. Apelirala jc, da bi se tudi ob
čina Kamnik vključila v to institucijo. 

Katarina Ovca Smrkolj, državna svetnica, jc pred
lagala več različnih oblik sodelovanja med občinami 
in državnim svetom. Tako so udeleženci podprli njen 
predlog naj bi bila taka srečanja bolj pogosta. Dr
žavna svetnica pa bo vsak prvi ponedeljek v mesecu 
(verjetno v dopoldanskih urah) na občini Kamnik 
sprejemala predloge, vprašanja in pobude predstav
nikov občine in krajanov v zvezi z delom državne 
ga sveta. F. S. 

Miro Kregar odhaja v Brazilijo 
Ironman triatlonec Miro KREGAR 

(Trisport), član slovenske reprezentan
ce, ki je zadnji dve leti osvojila tretje 
in četrto mesto na evropskih prven
stvih, odhaja v ponedeljek na tekmo
vanje za svetovno Ironman serijo v 
brazilsko mesto Porto Seguro. Mesto 
leži približno 1000 km severno od 
Ria de Janeira v pokrajini Bahii v 
subtropskem pasu, kjer se v tem let
nem času temperature gibljejo okoli 
30 °C in vlada relativna vlaga okoli 
95 odstotkov. Ti pogoji in še časovni 
zamik terjajo od vseh evropskih te
kmovalcev aklimaiizacijsko dobo, ki 
traja od 7 do 10 dni. Samo podneb
je spominja na znameniti havajski tri
atlon, le da je proga v glavnem rav
ninska in ni tako razgibana kot v 
kuilui Koni. Tekmovanje se šteje tu
di kot kvalifikacijsko za uvrstitev na 

svetovno prvenstvo, ki bo oktobra na 
Havajih. 

31. maja ob 8. uri bo približno 300 
triatloncev stalo na štartni črti. Pred 
njimi bo dolg dan, saj bodo morali 
preplavali 3,8 km, nato prekolesariti 
180 km in za konec še preteči 
42,2 km - klasični maraton. Najbolj
ši bodo za vse tri discipline porabili 
malo več kot 8 ur, najpočasnejši bo
do morali priti do cilja v 16 urah. 

Lansko leto je Kregar zasedel izvrst
no 5. mesto, vendar na 213 razdalji 
Ironmana. Za znamenitim Američa
nom Kenom Gluhom je zaostal za bo
rih 7%. Glede na to, da si je v svoji 14-
letni tekmovalni karieri nabral veliko 
izkušenj na največjih svetovnih tekmo
vanjih in da bo to njegov že 11 Iron
man, ima vse predispozicije za še en 
dober rezultat. S. 

Na podlagi 8. člena pravilnika o dodeljevanju posojil in sofinanciranju 
obresti z občinskega proračuna za pospeševanje razvo|a malega gospo
darstva in kmetijstva v občini Kamnik (Ur. list RS, št. 2/96 in 45/97) 

župan občine Kamnik 
objavlja 

R A Z P I S 
za dodelitev posojil za pospeševanje razvoja kmetijstva v občini 

Kamnik za leto 1998. 
L 

Skupni znesek sredstev za posolila znaša 52.000.000,00 SIT. 
II. 

Posojila za pospeševanje razvoja kmetijstva se dodelilo za naslednje na
mene: 
- za izgradnjo in adaptacijo kmetijskih, proizvodnih In pomožnih objek
tov, 
- za izgradnjo in adaptacijo objektov za dopolnilno dejavnost na kmeti
jah, 
- za nakup opreme, ki se vgrajuje v kmetijske proizvodne objekte in za 
dopolnilno dejavnost na kmetijah, 
- za nakup specialne opreme za hribovske in višinske kmetije, 
- za nakup ali izboljšanje kmetijskih zemljišč. 

III. 
Za posojilo lahko zaprosijo kmetje - lastniki kmetij na območju občine 
Kamnik, če ima vsaj en družinski član status kmeta in Investirajo na os
novi usmerltveno razvojnega programa, ki ga je izdelala kmetijska sve
tovalna služba po kriterijih za uveljavitev republiških investicijskih sred
stev. Kraj investicije mora biti na območju občine Kamnik. 

IV. 
Posojila se prvenstveno dodeljujejo prosilcem, ki bodo lahko z dodelje
nimi sredstvi dokončali investicijo, ki posolila iz občinskega proračuna 
še niso prejeli in prosilcem z demografsko ogroženih območij občine. 

V. 
Posojila se odobrijo za dobo do treh let. Obresti se obračunavalo po 2,5% 
letni obrestni meri ob upoštevanju temeljne obrestne mere. 

VI 
Višina posojila ne sme presegati 50% predračunske vrednosti Investici
je. 

Vil. 
Vlogi za posojilo mora biti predložena naslednja dokumentacija: 
- posestni list za celotno posestvo, 
- izpisek iz zemljiške knjige za celotno posestvo, 
- potrdilo o plačilu vseh zapadlih davkov in prispevkov, 
- Izkaz, da ima vsaj en družinski član status kmeta, 
- usmeritveno razvojni program kmetije, 
- gradbeno dovoljenje oz. potrdilo o priglasitvi del, 
- predračun za gradbena dela oziroma nakupa opreme, 
- poročilo oz. oceno področnega kmetijskega svetovalca o izvršenih in 
še potrebnih vlaganjih za dokončanje Investicije, 
- overjeno kupoprodajno pogodbo ali predpogodbo za nakup kmetijskih 
zemljišč. 

Vili. 
Odobrena posojila se črpajo in vračajo skladno s kreditno pogodbo, ki 
jo kreditojemalec sklene s Hranilno kreditno službo Domžale. 

IX 
Vloge sprejema Občina Kamnik - Oddelek za gospodarske dejavnosti 
in finance, Glavni trg 24, 1240 Kamnik. Prosilci oddajo vloge v zaprti ku
verti z oznako »Razpis za kmetijstvot. ^ 

X 
Komisija, ki jo imenuje župan občine Kamnik, prouči prošnje, pregleda 
dokumentacijo in pripravi predlog za odobritev, 0 odobritvi odloči ob
činska uprava s sklepom, ki ga prosilcem posreduje v 8-ih dneh po od
ločitvi. 

XI. 
Prosilci se na razpis prijavijo najkasneje do 26. 6. 1998 

Tone Smolnikar 
ŽUPAN OBČINE KAMNIK 

Kje lahko kupimo novi Kamniški zbornik 
Mnogi bi si radi kupili nov Kamniški zbornik, saj je knjiga pomemben od

sev kamniške intelektualne moči, spoznanj o mnogih aspektih naše lokalne 
stvarnosti, življenja in okolice. Zbornik ima poseben pomen ne samo za seda
njost, pač pa tudi za prihodnost, saj so mnogi prispevk i dok umenti današnje do
be. Novi zbornik lahko kupite v Turistično informacijskem centru občine Ka
mnik na Glavnem trgu 23, kije odprt med tednom do 18. ure, oh sobotah pa 
od 9. do 13. ure. Cena je 2.000 SIT, zbornik iz 1996. leta pa lahko kupite za 
1.000 SIT. 

Na podlagi 8. člena pravilnika o dodeljevanju posojil in sofinan
ciranju obresti iz občinskega proračuna za pospeševanje razvo
ja malega gospodarstva In kmetijstva v občini Kamnik (Ur. I. RS, 
št. 2/96 in 45/97) 

ž u p a n o b č i n e Kamnik 
objavlja 

RAZPIS 
z a dodelitev posojil In sofinanciranje obresti Iz sredstev 

o b č i n s k e g a p r o r a č u n a z a leto 1998 z a p o s p e š e v a n j e 
razvoja malega gospodars tva 

I. 
Skupni znesek sredstev za posojila z n a š a 215.000,000,00 SIT. 

II. 
Posojila in sofinanciranje obresti za pospeševan je razvoja ma
lega gospodarstva se odobrijo za naslednje namene: 
- posodobitev obs to j eče proizvodnje in storitev, 
- nakup opreme in zagonske s t roške , 
- nove proizvodne in storitvene programe, 
- uvajanje oz. n a d o m e š č a n j e proizvodnje ali izdelkov z novi
mi ekološkimi programi, 
- nakup, urejanje in opremljanje zemljišč in pridobivanje pro
jektne dokumentacije za gradnjo poslovnih prostorov, 
- nakup, graditev, prenavljanje in adaptiranje poslovlh prosto
rov, 
- tur is t ične kapacitete in program. 

III. 
Za posojilo lahko zaprosijo naslednji prosilci: 
- samostojni podjetniki posamezniki, 
- zasebne in m e š a n e gospodarske d ružbe z do 50 zaposle
nimi. 
S e d e ž obratovalnice oz. gospodarske d ružbe in kraj investi
cije morata biti na območju obč ine Kamnik. 

IV. 
Posojila se odobrijo za dejavnosti, ki imajo prednostni pomen 
pri razvoju občine . Prednost imajo tudi programi, ki zagotav
ljajo vsaj eno novo delovno mesto. 

V. 
Doba vračanja posojil je 5 let. 
Obrestna mera znaša : temeljna obrestna mera + 4% letna ob
restna mera. -
Posojilojemalec zavaruje posojilo na enega od naslednjih na
činov: 
- poroštvo, 
- hipoteka, 
- drugo. 
Posojilojemalec se zavezuje sredstva posojila porabiti namen
sko, v skladu z investicijskim programom. 

VI. 
Vloga mora vsebovati naslednje podatke: 
• za samostojne podjetnike: 
- zahtevek za kredit (obrazec), 
- potrdilo o opravljanju dejavnosti, 
- potrdilo o plačanih davkih, 
- potrjen obrazec za odmero davka iz dohodka od dejavno
sti oz. izdana odločba , 
- dokumentacijo za namensko porabo kredita (račun), 
- poslovni načrt ali skra jšan investicijski program; 
• podjetja: 
- vlogo za kredit z obrazložitvijo, 
- poslovni načrt ali skra jšan investicijski pogram, 
- izpisek iz sodnega registra (registracija), 
- zaključni račun za pretekli dve leti. 

VII. 
Komisija, ki jo Imenuje ž u p a n obč ine Kamnik, prouči p roš 
nje, pregleda dokumentacijo in pripravi predlog za odobritev. 
Kredite odobrava obč inska uprava po predhodnem pozitiv
nem mnenju b a n č n e organizacije, s katero bo občina Kamnik 
sodelovala pri razdelitvi posojil. Kreditojemalec sklene z banč
no organizacijo kreditno pogodbo najkasneje v roku 30 dni 
od sprejema sklepa o odobritvi. 

VIII. 
Vloge sprejema Občina Kamnik - Oddelek za gospodarske 
dejavnosti in finance, Glavni trg 24, 1240 Kamnik. Prosilci od
dajo vloge v zaprti kuverti z oznako »Razpis za malo gospo
da r s tvo« 

IX 
Razpis traja do 26. 06. 1998. O rezultatih razpisa bodo pro
silci obveščen i najkasneje v roku 8 dni po odločitvi. 

Tone Smolnikar 
ŽUPAN OBČINE KAMNIK 



Adriaplin odgovarja na pripombe 

P o g o d b e o p l i n s k i h p r i k l j u č k i h b o d o s p r e m e n i l i 

Kot smo napovedali že v prejš
nji številki, v Članku Konkurenč
na tekma v kalnih vodah pomanj
kanja predpisov, smo v zvezi z ne
katerimi odprtimi vprašanji in jav
nimi opozorili občinskih svetnik ov, 
nanašajočih se na dosedanji potek 
plinifikacije v naši občini, dali 
možnost tudi koncesionarju Adri-
aplinu, da predstavi svojo plat me
dalje. 

O teh vprašanjih in o nadalje
vanju plinifikacije v letošnjem le
tu smo se pogovarjali z odgovor
nim vodjem projekta plinifikacije 
v občini Kamnik pri Adriaplinu 
dipl. ing. Lojzetom Bahičem. 

Kaj lahko rečete na nekatere 
očitke predstavnikov firme Jelen v 
zvezi s kvaliteto Izvedbe nekaterih 
plinskih priključkov s strani vaših 
podlzvajalcev v lanskem letu? 

Za uvode v objekte smo upo
rabili prehodne kose firme 
Schuck, ki veljajo trenutno za 
ene najboljših v Evropi. Firma jc 
dobila za to konstrukcijo već 
mednarodnih priznanj. Naša us
meritev jc bila, da v kamniški pli
novod vgrajujemo najbolj kvali
tetne materiale z vsemi potreb
nimi atesti in dovoljenji, kar smo 
tudi storili. Kompletna dela so bi
la poverjena pri IBE, ki jc vodil 
investicijski inženiring. Nadzor 
nad varilnimi deli jc vodil insti
tut za varilstvo, nadzor nad grad
benimi deli je izvajal S K G , geo
loški nadzor jc opravil Geološki 
zavod Ljubljana. Vso dokumenta
cijo je na koncu pregledal izve
denec strojnih del in izvedencev 
elektrodel. Nihče ni našel nobe
ne napake ali neskladnosti med 
projektom in dokumentacijo. 

Kaj lahko rečete o primeru na 
BakovniSkl? 

Za ta primer jc prijava verjet
no prišla s strani jelena. K o 
smo bili na to opozorjeni, smo si 
ta priključek šli ogledat in smo 
ugotovili, da ni bil narejen v skla
du s projektom. Zato smo zahte
vali od izvajalca, da ga takoj po
pravi, kar je tudi storil. 

Kako pa komentirate Jelenovo Iz
javo o večji termični vzdržljivosti nje
govih požarnih pip? 

Ta njegova izjava o višji od
pornosti njegovih kosov v prime
rjavi s Schuckovimi sc nanaša na 
vgradnjo te rmičnega varovala 
pred pipo. ne sloni na osnovi nje
gove konstrukcije. Takšna varova
la imamo mi predvidena pred 
vsemi trošili, kjer je po predpi
sih pravo mesto zanje. Zaradi le
ga ni naš sistem instalacij nič 
manj in njegov nič bolj varen. On 
uporablja medeninaste pipe, mi 
pa zahtevamo, da jc cela instala
cija do trosil jeklena in da jc na 
koncu čep. To jc razlog, da mi nc 
smemo vgrajevati njegovih kosov, 
Sc posebej, ker nimajo ustrezne
ga atesta. 

Kako je mogoče, da se različne 
firme sklicujejo na različne predpi
se v zvezi z Izdelavo tn montažo 
plinske opreme. Kateri predpisi na 
tem področju veljajo v Sloveniji? 

Na to vprašanje vam lahko ze
lo kompetentno odgovorim, ker 
sem vodil cn projekt priprave 
slovenskih predpisov. Dejstvo je, 
da Slovenija za hišne inštalacije 
plina nima svojih predpisov, ni
ma plinskega zakona. Ko se je le
ta 1974 začela plinifikacija, je bilo 
na ravni inšpekcijskih služb dogo
vorjeno, da sc bodo uporabljali 
nemški predpisi D V G W (ncmSko 
združenje strokovnjakov za vo
dno in plinsko tehniko) za hišne 
inštalacije, ker jc bila v tistem ča
su večina opreme, ki smo jo upo
rabljali, nemSka. Ta dogovor so 
vse plinarne spoštovale in ga v 

glavnem Sc vedno spoštujejo. M i 
nistrstvo za gospodarske dejavno
sti jc sedaj, ker predpisi iz bivše 
države od leta 1995 ne veljajo 
več, v okviru projekta Phare na
ročilo Studijo, ki so jo delali Ho-
landci. Ves sklop predpisov je kot 
delovno gradivo pripravljen za 
obravnavo. Kaže, da bo Sloveni
ja prevzela za plin evropske stan
darde (EN). To, kar bo v Kamni
ku zgrajeno, bo povsem skladno 
s temi standardi. Zato mi vztra
jamo na predpisih D V G W . 

Kakšne so, po vsem kar ste pove
dali, možnosti za vključitve podtiva-
jalcev z našega območja h gradnji 
druge faze plinskega omrežja? 

O tem vprašanju veliko raz
mišljamo. V tej fazi smo za grad
bena dela vključili firmo Zurbi iz 
Šmarcc. Njihov delež v izvajalski 
pogodbi znaSa 60%. V ostalem 
deležu jc samo 20% dela. ostalo 
pa je material. Nadzor nad grad
njo ima S K G iz Kamnika. Želimo 
pritegnili več domačih izvajalcev, 
vendar ne za vsako ceno, pač pa 
kot prve med enakimi. Strojna 
dela izvaja firma Evrovvork iz 
Domžal, za katero ugotavljamo, 
da ima delo dobro organizirano 
in da normalno napreduje. Firma 
ima veliko izkušenj s temi deli v 
tujini. Skupaj z. občino sc dogo
varjamo tudi z določenimi doma
čimi firmami, ki bodo delale pre
delave nekaterih kotlovnic. 

Zakaj Je pri novih naročnikih 
plinskih priključkov prišlo do dolo
čenih pomislekov prt sklepanju po
godb. V čem se predlog novih po
godb razlikuje od pogodb v prvi fa

zi Kako nameravate rešiti to vpra
šanje, da bi se čimveč krajanov od
ločilo za plinski priključek? 

M i smp se informiranja kraja
nov lotili na enak način, v dogo
voru s krajevnimi skupnostmi, 
kot lani. Na uspešno opravljenih 
sestankih so občani načelno po
kazali zelo velik interes za plin. 
Komercialne aktivnosti v zvezi s 
pridobivanjem novih porabnikov 
je za nas izvajal S K G iz Kamni
ka. Rezultat njihovih aktivnosti je 
bil, da je bila velika večina zain
teresiranih samo za izgradnjo pri
ključkov, ne pa ludi za uporabo 
plina, ker da imajo še razmero
ma nova kurišča na olje in po
dobno. Vedeti je treba, da tisti 
del. ki ga naročniki plačajo v ča
su izgradnje, predstavlja manj kol 
polovico vseh stroškov investici
je, kar pomeni, da moramo mi 
prispevati oziroma založiti precej 
denarja za izgradnjo teh priključ
kov. Ti priključki pomenijo za 
nas nek mrtev kapital. Denimo, 
na Duplici je bilo lani zgrajenih 
225 individualnih in 22 blokov
nih, zaenkrat pa plin koristi sa
mo 60 individualnih porabnikov. 
M i imamo z vsemi priključki do

ločene stroške, saj je treba dva
krat letno pregledati celo traso, 
požarne pipe itd. Zato smo imeli 
namen uskladiti Število priključ
kov s številom porabnikov. Ta 
politika pa ni prinesla tistega, kar 
smo pričakovali , pač pa odpor 
ljudi M i pa želimo imeti dobre 
odnose pri pridobivanju novih 
kupcev. Določene pobude so po
sredovale tudi občina in KS, da 
naj bi to politiko spremenili. Za
radi določenega, lahko rečem tu
di organiziranega delovanja neka
terih posameznikov, ki so želeli 
Adriaplin prikazati v slabi luči, se 
je splošno mnenje obrnilo v na
šo škodo. Ker želimo dobro so
delovati, smo se odločili, da uki
nemo pogoj, da morajo ljudje za
četi uporabljati plin v štirih me
secih od konca plinifikacije. Za
to bomo tudi obstoječe pogodbe 
v tem smislu popravili. Hkrati pa 
bomo o tej spremembi obvestili 
vse liste, ki so na začetku poka
zali interes za priključke. Tudi 
vprašanje regulatorja tlaka, ki pri
de v pošlev takrat, ko se nekdo 
odloči za odjem plina, ne bomo 
več pogojevali v pogodbi o pri
ključku, pač pa ga bo vsak odje

malec plačal ob priključku notra
nje inštalacije. 

Dodam naj Se, da bomo na pr
vih sejah svetov KS v Smarci in 
Zapričah obravnavali vprašanja 
plinifikacije, ker želimo, da bi ini
ciative ljudi v zvezi z izgradnjo 
preko KS prihajale do nas. S 
spremenjenim načinom trženja 
žel imo tako ustvariti Se boljše 
medsebojno sodelovanje vseh in 
tako okrepiti interes za plinifika
cijo. 

Do kdaj pa nameravate zaključiti 
drugo fazo? 

Ta faza, ki zajema Zaprice in 
Šmarco. kjer imamo hkrati odprti 
gradbišči, bo končana do 15. ok
tobra letos. Ker bosta obe grad
bišči razdeljeni na pol. bomo ti
sti del. ki bo končan, takoj zapli-
nili, tako da bodo prvi uporab
niki dobili plin že konec julija. 

Na rob teh misli lahko rečemo, 
da so laki ali drugačni pomisleki in 
različni pogledi spremljajoč pojav 
vsake velike naložbe. 0 tem imamo 
v Kamniku izkušnje iz preteklosti 
Prav pa bi bilo, da bi Jih v našem 
skupnem interesu čimprej razjasnili 
in da bi to, s strani občine dobro za
mišljeno in vsestransko koristno, na
ložbo čimprej dokončali. Da bi Ka-
mničani spet dihali čistejši zrak, ko 
se bomo opevali z uporabo zemelj
skega plina kot ekološko najčistejše
ga vira energije! 

H c A N C S V E T E U 

Igor Podbrežnik opozarja na pomembnost odločitve o razvoju mestnega jedra pod 
Malim gradom 

N a s t a r o mesto je t r e b a g l e d a t i c e l o v i t o 

Z včerajšnje, 36. seje občinskega sveta 

Z jezo o l a n s k i p o r a b i 
Nadaljevanje s 1. strani 
javnem razpisu za izbiro uprav-
Ijalcev objektov, na prezaposlitev 
treh delavcev, ki delajo pri vzdr
ževanju objektov in pri Plaval
nem klubu, na Občino itd. 

Občinski svet je na deset ur 
I rajajoči seji sprejel Se nekaj skle
pov v zvezi z dimnikarsko služ
bo, delitvijo denarja za gozdne 

ceste, prostorsko ureditvenimi 
pogoji itd, o čemer kaj več v pri
hodnji številki. 

S R E D N J E V E Š K I D N E V I 

V K A M N I K U 

P R O G R A M P R I R E D I T E V N A V E N E R I N I P O T I 

P e t e k , 5 . j u n i j a 1 9 9 8 

Mestni klicar s spremstvom vabi na prireditve 
G r a d Z a p r i c e . o b 1 8 . u r i 
Predavanje dr. Ivana Stoparja 
Življenje na srednjeveških gradovih 
Q r a d Z a p r i c e . o b 2 1 . u r i 
Koncertni recital stare glasbe 
Milko Lazar, čembalo 

S o b o t a , 6 . j u n i j a 1 9 9 8 

T r g s v o b o d e , o b 1 0 . u r i 
Odprtje Aronove srednjeveške tržnice z igricami in 
nastopi glumačev 
P r e d s t a v i t e v s r e d n j e v e š k i h o b r t i 
(sedlar, krojač, čevljar, krovec, s slamo, skodlar, 
pletar...), izvajalci: KD Zgornji Tuhinj 
Ž i v i l s k a t r ž n i c a 
(moka, jajca, sir, kruh, potice, drobno pecivo, 
medičarski izdelki, žganje...) 
P o n u d b a s r e d n j e v e š k i h j e d i 

N a s t o p Z m a j e v i h p r i j a t e l j e v , l u t k e 

N a s t o p » G r a j s k i h s l a v č k o v « 

G l a v n i t r g 
Program za otroke bo potekal ves dan 
ca iskanje skritega zaklada, 
t« srednjeveške igrice... 
G l a v n i t r g , o b 1 4 . , 1 6 . . 1 8 . u r i 
Ogledi srednejveškega jedra Kamnika 

AIR - koncert kljunastih flavt 
V z n o ž j e M a l e g a g r a d u , o b 2 1 . 3 0 
Pravljični spektakel KD Priden možic: 
HERETIK ali Ko noč zamenja dan 
Vabljenll OBČINA KAMNIK 

Ker je statutarno pravna komisija 
vprašanje Igorja Podbrežnika o župa
novi razlagi 12. člena odloka o za
zidalnem načrtu K-6 Vtok vzela sa
mo na znanje namreč ni šlo za pred
log oziroma zahtevo za obvezno raz
lago navedene določbe, so včeraj svet
niki Alenka koželj (SDS), Marjeta 
llumar (SKD), Klavdij Koderman 
(LDS), Demilrij Perčič (LDS), Janez 
RepanSek (SDS) in Igor Podbrežnik 
(SDS) na podlagi 163. člena poslov
nika OS dali predlog za obvezno raz
lago odloka. 

F R A N C S V E T U J 

Nadaljevanje s 1. strani 
FAGG podala pozitivno mnenje o 

možnosti izgradnje stanovanjskih enot na 
tem območju. 

»Sprašujem župana, kdo je dal zahte
vo za razlago odloka in če je razlaga, ki 
jo je objavil župan, v skladu z našim sta
tutom in poslovnikom (ta ne pozna raz
lage, pač pa obvezno razlago). Predla
gam, da se primer skrbno preuči, saj gre 
za bistveno vsebino razvoja mesta Ka
mnik. Ne grt samo za to, alt je župan 
ravnal pravilno, ampak ludi za vsebino 
razlage 12. člena odloka, ki jc formalno 
pravno osnova (razlaga namreč, op. p.) 
za izgradnjo objektov s stanovanjsko na
membnostjo v tem območju,« zaključuje 
svoje vprašanje in pobudo Igor Podbrež
nik. 

V čem je po njegovem mnenju sporna 
vsebina županove razlage, smo povprašali 
Igorja Podbrelnika, ki seje s svojim vpra
šanjem pridružit lislim Kumničanom, ki 
niso ravno preveč navdušeni nad predvi
deno novo stanovanjsko sosesko (pred
stavljena je bila v 6. številki Kamniškega 
občana), ki naj bi pod Mali grad pripe-

Gostje i z A n d e c h s a v K a m n i k u 

Konec aprila jc Kamnik obi
skala skupina okrog dvajsetih 
Strokovnih delavcev in učiteljev 
iz občine Andcchs na Bavarskem 
na čelu z županom Karlom Rot-
hom. K o l je znano iz kamniške 
zgodovine, so grofje Andechs-Mc-
ranski sredi 12. stoletja, ko jc bil 
Kamnik še trg, progalsili nas kraj 
za upravno središče obsežnih po
sesti in gradov na Kranjskem. Ta
krat so imeli v Kamniku tudi last
no kovnico denarja. »Pred 800 le
ti je obstajala med našima mesto
ma povezava, saj so grofje A n 
dcchs - Mcranski vladali tako pri 
nas na Bavarskem kot v takrat
ni Kranjski. Zato bi bilo lepo, da 
bi se med našima mestoma spet 
vzpostavile prijateljske vezi,« so 
zapisali v svojem pismu našemu 
županu predstavniki Ljudske šo
le Carl Orff iz Andechsa. »Spo

znati želimo Slovenijo, to simpa
tično deželo, ki iSče povezavo z 
zahodom, kamor je pravzaprav 
vedno spadala«. 

Goste iz Andechsa je sprejel 
župan Tone Smolnikar in z nji
mi obudil spomine na tiste dav
ne skupne zgodovinske dni, spre
govorili pa so tudi o možnostih 
za razvoj tesnejših povezav med 
obema mestoma, še posebej na 
področju turizma. 

Občina Andechs leži 40 km ju
gozahodno od Munchna in je 
precej manjša od Kamnika (se
stavljajo jo trije kraji), saj Šteje le 
3000 prebivalcev. Andechs jc po
znan po svojih starih samostanih, 
zlasti po benediktinskem samo
stanu s pivovarno iz 15. stoletja 
in po Številnih kulturnih dogaja
njih. 

F. S. 

Gostje Iz občine Andechs na Bavarskem na sprejemu pri županu To
netu Smolnikarju. (Foto: A. Žalar) 

Ijala preko 500 novih prebivalcev. 
»Objavljeni .akvarel' Utoka mi je 

spodbudil kar nekaj vprašanj. Zato sem 
svoje pomisleke tudi že javno povedal, po
leg že objavljenih mnenj nek aterih Kamni-
čanov se sedaj porajajo Se nova mnenja,« 
je začel svoje pojasnilo Igor Podbrežnik, 
»k taki reakciji pa meje Se posebej spod
budila objava županove razlage 12. čle
na odloku o zazidalnem načrtu Utok.« 

Kakšen je bil pravzaprav namen spre-
jeleea odlok u o zazidalnem načrtu za to 
območje? 

Leta 1993 It tedanji sklad Stavbnih 
lemljttl na podlagi predhodnih Sinili/ 
FAGG naročil izdelavo zazidalnega na
četa. Po uvedbi stečaja Utoka so se tam 
namreč začele pojavljali neke di javnosti, 
kemijske in Se nekatere druge. Da se to ne 
bi dogajalo Se naprej, je občinski svet le
ta 19% sprejel omenjeni odlok, to je bi
lo tik pred zaključkom stečajnega postop
ka, torej lik pred razprodajami. Ta zazi
dalni načrt je na nek način začrtal bo
doči razvoj lega območja. V njem je zelo 
jasno opredeljeno, da gre tu za poslovno 
četrt mesta, za poslovne objekte, za ho
telske objekte, ne pa za stanovanjske ob
jekte. Denimo v 6. členu, ki govori o po
gojih za oblikovanje območja, objektov in 
drugih posegov v prostor, je izrecno nave
deno, kakšnemu namenu naj bi služili 
objekti v posameznih enotah. Tako naj bi 
vzhodno enoto A sestavljal poslovni objekt 
in atrijsko zasnovana trgovska hiša. Na 
mestu nekdanje uprave, sortimice in de
la slare usnjame so v načrtu predvideni 
poslovni programi s pisarniškimi površi
nami in javnimi programi v pritličju. Na 
prostoru nekdanje lužilnice in usnjame pa 
je predviden tigovski center z velikim po
kritim atrijem, ki bi se po potrebi izkori
stil za različne trgovske in javne priredit
ve. V kletnih pmstorih blagovne hiše pa je 
predvideno dvoetažno parkiranje za ok
rog /90 avtomobilov. 

Cepogledamo, kaj pravi zazidalni na
črt o objektih na zahodnem delu (enota 
B), vidimo, daje tu predviden atrijski ho
tel s prostori za manjše kongrese in po
slovna hiša, obrnjena pniti Šolski ulici, in 
tako dalje da ne naštevam naprej, skrat
ka, nikjer ni nobene besede o kakršnem
koli stanovanjskem naselju. 

0 čem govori 12. člen odloka in zakaj 
je po vašem mnenju sporna njegova raz
laga? 

Vtem členu so zapisana dovoljena od
stopanja od predvidenih gabaritov znotraj 
karejev do enega metra po višini in do 1.5 
metra v vodoravni smeri. Vendar, če po
gledamo »akvarel«, ne gre za odstopanje 
mimo predvidenih karejev Županje sedaj 
podal neko razlago, čeprav verjetno pro
ceduralno ta razlaga ni sporna. Naslanja 
pa se na to, da je fakulteta za arhitekturo 
kot izdelovalka načrta glede možnosti iz
gradnje stanovanjskih enot podala pozi
tivno mnenje in zadeva se končuje. Ven
dar tega, kar je najbolj bistveno, ta fakul
teta ni pojasnila: ali gre v tem primeru res 
za »vsebinsko enakovredne dejavnosti, ki 
ne bodo dodatno obremenjevale načrto
vane infrastrukture in ne bodo vplivale na 
poslabšanje bivalnih in delovnih pogojev«. 

kolje rečeno v 12. členu odloka. Samo 
v taksnih primerih je po odloku možna 
sprememba namembnosti objektov. NI 
nobenega pojasnila o tem, kako bi ta 
sprememba vplivala na sam zazidalni 
načrt, posebno pa, kako bo ta spremem
ba vplivala na ostalo družbeno infra
strukturo v tem delu mesta. 

In kako naj bi po vaSem mnenju to 
vplivalo na okolje starega Kamnika? 

VObCanu smo lahko prebrali (drugih 
vimv tudi jaz nisem imel na voljo), da nuj 
hi tu zgradili 200 stanovanj, velikih oil 
J0 do 90 m'. Vsi pa poznamo socialno 
strukturo kupcev takih stanovanj, ta 
struktura se v bistvu vsakih 15 let menja. 
Ko dnttina preseže določen ok vir, stano
vanje prodajo in pridejo novi stanovalci, 
to pa je bistvena sprememba, ki lahko 
vpliva tudi na zgrajeno infrastrukturo v 
okolici, kot so vrtci, šole itd. 0 tem pa v 
tej razlagi ni govora. Pa Se nekaj: sedaj 
smo pred spremembo odloka o urejanju 
prometa. Ob sprejemanju tega odloka so 
bili sprejeti dodatni sklepi, med njimi je 
bil tudi sklep o izgradnji parkirnih pro
storov v začelju Sutne na območju Utoka 
za potrebe starega dela mesta. Z name
ravano stanovanjsko gradnjo pa bo no
vozgrajeni del mesta samozadosten, da 
ne bo nič od tistega, kar je bilo že dogo
vorjeno, staro mesto pa bo Se bolj zamr
lo. Ze ob sprejemanju zazidalnega načr
ta smo opozarjali, da je predvidena pro
metna ureditev pravzaprav slepo črevo. 

Alije urejanje območja Utoka poveza
no tudi s sosednjim k ompleksom Alprema 
ob Kamniški Bistrici? 

Mi imamo na prostoru dolžine 500 m 
tri zazidalne načrte: Center, Utok in Al-
prem. Ti med seboj sploh niso kompati
bilni, zlasti ne po prometni ureditvi. Moj 
pobožni predlog, da bi občina kupila 
nunski hlev, se je ne samo ignoriral, pač 
pa seje Se dodatno pohodil s tem, da se 
Je dovolilo nadaljevanje postopka prido
bivanja gradbenega dovolejnju in s tem 
mu je narasla tudi cena. Ostaja pa dej
stvo, da je ta stanovanjski otok popolno
ma prometno nepovezan s centrom. Tu 
ostaju Se odprto vprašanje klavnice in Se 
nekaj drugih vprašanj. Vse to kliče k do
ločenim spremembam. 

Kaj lahko sedaj občinski svet stori za 
razrešitev teh vprašanj, o katerih sva go
vorila? 

Po statutu in poslovnik u imam mož
nost zahtevati obvezno razlago, vendar ne 
mislim biti Don Kihot. Nisem noben po
slovnež ali pa trgovec z nepremičninami, 
da hi politiko zlorabil za svoje cilje, pač 
pa gledam na ta del Kamnika kot na 
prostor, v katerem sem preživel vse življe
nje. Kol meje impresioniralo, ko se je us
tavil Utok. kije narekoval nek način živ-
ljenja na naSem območju, me impresioni
ra tudi to, kar se sedaj dogaja. S svojimi 
mislimi bi rad spodbudil neko večjo kri
tično maso k temu, da Se vedno ni pre
pozno, da se opravijo nekatere korektu-
re.'ki bodo ta novi del zbližale s slrarm. 
ki bodo filozofijo uporabe tega prostora 
zbližale s filozofijo, ki jo Je o urejanju 
starega Kamnika nekoč te ponujal arhi
tekt Plečnik. FRANCSVEIi.1.1 
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Javna tribuna o okolievarstveni problematiki KIK 

D I L E M E N I - K R U H , 

Z D R A V J E I N Ž I V L J E N J E ! 

»Res je. dileme ni! Vse rešitve 
okoljevarstvene problematike se 
norajo združiti v smeri kruha in 
dravja tako za zaposlene kot v 
lenehnem strahu živete neobve-
cene sosede in bodoče kamniške 

rodove...« 
S temi besedami se je napove-
la vsebina javne tribune, ki smo 
Zeleni Kamnika organizirali 14. 
ja 1998. prve tovrstne javne 
bune o okoljevarstveni proble

matiki v Kamniku. Njeni začet
ki segajo v devetdeseta leta in se 
zaključujejo zdaj, da bi se v pri
sotnosti odgovornih Kemijske in
dustrije Kamnik, občine, republi
ških inšpekcij in predvsem priza
detih obCanov »potrdile« ali »za
vrnile« ugotovitve Zelenih Kamni
ka, ki so plod 25 dokumentov 
različnih pristojnih institucij in 
strokovnjakov, ki so nastali na os
novi Zakona o varstvu okolja in 
drugih uredb ter osebnih razgo
vorov. Okoljevarstvena problema
tika je predstavljena v brošuri na 
22 straneh in v povzetku, pri
pravljenem za javno tribuno, 
oboje pa jc pripravil prof. dr. Sta
ne U h a a ki je temu projektu po
svetil veliko Časa in trdega dela. 
Pri njem sodeluje že od samega 
začetka, kot varstvu okolja zapri
seženi »zeleni« pa tudi kot prvi 
predsednik komisije za varstvo 
okolja pri občini Kamnik. Z nje
govim odhodom je zagnanost in 
volja komisije močno upadla, kar 
> velika škoda, pomanjkanje eko
loške in politične volje pa doka
zuje tudi popolna ignoranca 
predsednika in članov komisije 
do javne tribune. K sreči te ne 
manjka v vrstah Zelenih Kamni
ka, ki so nalogo opravili in jo 
predstavljajo kamniški javnosti in 
široki. S ponovnim poudarkom: 
nikakor ne z namenom in ciljem 
kogarkoli prizadeti, po krivem 
obdolžiti, temveć da se pravilne 
ugotovitve in zaključki potrdijo 
in nepravilne zavržejo in nado
mestijo z resničnimi. 

Dileme ni - kruh DA! 
Od nekdaj se je o delavcih Ke

mijske industrije Kamnik, bolj 
znane kot Smodnišnica ali Baru
tana, govorilo s spoštovanjem. Sa
mo najboljši delavci so lahko bi
li »črni mlinarji« pri izdelavi smo
dnika. Zaradi splošne varnosti so 
vojaki dolga desetletja varovali in 
nadzorovali tovarno, ki je na ob
ronku košatega zelenja na seve-

gumenti. s katerimi vodstvo Ke
mijske industrije Kamnik rado 
postreže, niso rezultat usklajeno
sti z vsebino odloka o zazidal
nem načr tu - Z N K - 19 K I K . 
sprejetim februarja 1993, določi
li Zakona o varstvu okolja -
Z V O , sprejetim junija 1993, in tu
di ne z Zakonom o varstvu pred 
naravnimi in drugimi nesrečami... 
Ne gre samo za varnost namen
ske proizvodnje (eksplozivna sred
stva za rudnike, kamnolome in 
cestogradnjo), zaradi katere je ve
lik kos zemlje v tako imenova
nem varnostnem pasu še izven 
tovarniške ograje in predstavlja 
prostorsko omejenost rabe, s so-
cio-cko-psihološkega vidika pa 

Dim s KIK-a onesnažuje. 

svojevrstno »ujetništvo« bližnjih 
krajanov. Gre za ekološko mno
go bolj vprašljivo dekaširnico, ki 
v zadnjih letih postaja glavni vir 
onesnaževanja okolja. To je tisti 
obrat KIK-a. ki naj bi tudi zara
di ekoloških razlogov preusmeril 
njegovo proizvodnjo iz bolj nevar
ne za okolje (eksplozivna sredstva) 
v bolj prijazno, saj prav tu obrat 
najbolj onesnažuje okolje. 

Da gre za svojevrstno ironijo, 
potrjujejo meritve emisij v zrak, 
ki jih je Zavod za zdravstveno 
varstvo Mar ibo r - Institut za 
varstvo okolja opravil na zahte
vo inspektorata Ministrstva za 
okolje in prostor v avgustu leta 
1995. 

Meritve so pokazale, da so bile 
prekoračene vsebnosti prahu, og
ljikovega monoksida (CO) in or-

Sestavina Mejna (dovoljena) Izmerjena Prekoračitev 
koncentracija koncentracija v % 

Prah 50 
Ogljikov monoksid 50_ 
Organske spojine 10 

ru Kamnika, za visokim beton
skim zidom z bodečo žico baja-
la svoje skrivnosti vse do današ
njih dni. 

Devetdeseta leta tudi kamniški 
Smodnišnici niso prizanesla... Prej 
nasprotno, saj je njihov najmo
gočnejši kupec proizvodov - JA, 
hkrati tudi njen »železni« varuh, 
za vedno odšel... To so bili Časi, 
ko se je reševalo, kar se je rešiti 
dalo in iskalo nove možnosti pro
izvodnje in nova tržišča, da bi 
več kot prepolovljeno delavstvo 
Se lahko služilo svoj vsakdanji 
kruh. Hvalevredno, kajti v Kemij
ski industriji Kamnik je se vedno 
zaposlenih okoli 460 delavcev, ki 
preživljajo 1250 otrok... Med za
poslenimi je kar 40 visoko izo
braženih strokovnjakov, ki skr
bijo, po besedah direktorja, da 
tovarna obratuje varno, da sta
ra in nova. nadomestna proiz
vodnja ne ogroža niti zdravja in 
življenja delavcev, niti zdravja in 
življenja bližnjih krajanov in Ka-
mničanov. 

Dobro je, da si delavci z de
lom sami lahko zagotavljajo svojo 
socialno varnost in preživetje, za
to dileme o kruhu zaposlenih ni 
in je ne sme biti! A strokovne
mu, nadzorovanemu in varnemu 
obratovanju tovarne ni mogoče 
tako brezpogojeno pritrditi! A r -

180 360 
720 1440 

16 60 

ganskih spojin (TOC): 
Meritve kažejo visoko presega

nje dovoljenih mej. Od navedenih 
meritev jc poteklo 30 mesecev, 
stanje pa se ni izboljšalo niti z 
»optimiranjem obstoječe« tehno
logije in še manj s sanacijo obrata 
dekaš i rn ice , ki Se vedno traja. 
Kdaj bo končana, tudi direktor 
na izrecno vprašanje ne ve (ali 
noče) odgovoriti doloCno. Do te
daj pa naj bi KamniCani »uživa
li« še naprej bolj ali manj strupe
ne snovi v raznih oblikah polu-
cij. 

Dovolj zaskrbljujočega se jc že 
zapisalo, a vendar Se ne vse! 

A l i lahko verjamemo, da je 
skladiščenje eksplozivnih snovi 
res varno? V kolikšni meri ogroža 
varnost bližnja tovarna Kemostik, 
ki skladišči velike količine vnetlji
vih in hlapljivih snovi? Je v ne
posredni bližini KIK-a, pa vendar 
izvzeta iz ožjega območja varo
valnega pasu. Sodijo takšna nevar
na skladišča sploh v mestno na
selje? Kako varen je transport su
rovin in proizvodov? 

Je dim iz dekaširnice ali redne
ga dnevnega kurjenja odpadkov 
ob Velikem jezu Kamniške Bistri
ce kriv za rjavkasto sivo prevle
ko na listih dreves in zelenjave 
krajanov v bližini?! Zeleni smo 
predsedniku zdajšnje komisije za 

varstvo okolja pri občini Kamnik 
le liste izročili že pred časom kot 
»dokazno gradivo«, a so se bog-
vedi zakaj hote ali nehote izgu
bili, namesto da bi šli v analizo 
in njeni rezultati odgovornim 
pred oči. In tako dalje in tako da
lje, dejstev ter dvomov je več kot 
dovolj, čc sc pavšalnim in skopo 
odmerjenim odgovorom vodstva 
K I K nc da (brezpogojno) verje
ti. 

Prav tako velja zadnja trditev za 
odgovorne v občini in državi. Z u 
pan jc dolgo sodeloval pri ocenje
vanju problematike in se zavezal, 
da bo sam sklicatelj vseh odgo
vornih za okoljevarstveno proble
matiko KIK-a. Pa svoje obljube ni 

i/.polnil. jc pa zavze-
£ to sodeloval pri src-
k čanjih delavcev KIK-
I a z avstrijskim prija-
I teljskim mestom Tro-
5 faiach. 
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namenjeni spoštova
nju in izvajanju. Iz 

poročila urada glavnega republi
škega inšpektorja, predloženega 
šele na javni tribuni, je razvidno, 
da je bilo v času od I. I. 1995 da
lje kar Šestnajst vrst aktivnosti in 
ukrepov inšpekcije za okolje v 
KIK Kamnik. Podatki so skopi in 
nestrokovni javnosti nerazumlji
vi in ne predstavljajo tiste celo
vite obveščenosti o podatkih o 
okolju, do katere ima javnost vso 
pravico po zakonu. A v KIK-u sc 
navkljub temu nič ne spreminja 
ali pa z veliko težavo!!! 

Dileme ni - zdravje in 
življenje delavcev in 
krajanov DA! 

Čeprav posebnih obolenj med 
zaposclnimi v KIK-u po poroči
lu zdravstvene službe ni, pa to Se 
nc pomeni, da delavci niso izpo
stavljeni različnim Škodljivostim 
in nevarnostim 8 ur dnevno - in
tenzivno. Krajani pa 24 ur - manj 
(pogojno) intenzivno. Kaj jc bolj 
nevarno in Škodljivo, je t ežko 
oceniti, saj ni s is temat ičnega 
sledenja povečanj katere od bo
lezni, ki bi bile lahko posledica 
dela ali življenja v neposredni bli
žini K I K - a . Gre verjeti izjavi 
zdravnika, da jc paratololdln, ki 
ga uporabljajo v proizvodnji, res 
potencialno kancerogen, ali odgo
vornim KIK-a, da tega niso vedeli 
in da na to niso bili opozorjeni?! 

Veliko zgodb iz življenja bližnjih 
krajanov bi se lahko zapisalo... Vse 
so si podobne, ko pripovedujejo 
o neki vrsti ujetništva. Da so »tal
ci«. To predvsem velja za kraja
ne Kosiš, ki so j im kratene os
novne človeške pravice do svo
bode na svoji lastni zemlji. Se 
cest in dovozov ne morejo ure
dit i tako, da bi bile normalno 
prevozne in dosegljive za vsa vo
zila (na primer intervencijska). 

Njihov prostor in zemlja in z 
njim povezana tudi njihova živ
ljenja so manj vredna, a Se pomi
sliti nc smejo, da bi prejemali ka
kršnokoli rento, ki bi vsaj delno 
sanirala in ublažila učinke sosede, 
KIK-a. 

Noč marsikaj skrije, so izpove
dovale druge zgodbe, med dru
gim tudi dim, ki ga sosedje vi
dijo in sc vali proti Kamniku. Fo
tografija, ki jc bila p r e d o č e n a 
udeležencem javne tribune in iz
ročena direktorju KIK-a, pa se
veda ni bila fotomontaža. Močan, 
črn dim je čislo resničen in žal. 
po izpovedi sosedov - njihov 
vsakdanjik!!! 

Pripoved nekdanje delavke 
KIK-a. čeprav je zgodba stara že 
pet desetletij o nesreči ob eksplo
ziji, ki jo jc sama doživela in k 
sreči v njej sodelovala le kot re-
Sevalka, si ni prislužila ironije v 
nasmehu nekaterih zaradi staro
sti zgodbe. Ni potrebno, da bi se 
dogodek večkrat pripetil, da bi ga 
vzeli resno. Tudi ni potrebno, da 
bi bil »mlajši«, kajti učinki eksplo

zije so vedno enako usodni za 
ljudi. 

Dileme ni - gre za 
odgovornost zdravja in 
življenja ljudi! 

Vse zapisano in podrobneje 
zbrano in argumentirano v bro
šuri o okoljevarstveni problema
tiki KIK-a nas jc Zelene Kamni
ka pripeljalo do odločitve, da or
ganiziramo javno tribuno in pred
stavimo problem, o katerem naj
bolj odgovorni - to jc vodstvo 
Kemijske industrije Kamnik, ob
čina Kamnik in inšpekcijske služ
be - nc govorijo radi. Po skopo-
sti sodelovanja, predvsem pa ob
veščanja javnosti, še posebej naj
bližjih krajanov, drugače tudi ni 
moglo biti. O problemu sc jc mo
ralo javno spregovoriti in javno 
zavezati, da bo v bodoče pri raz
reševanju okoljevarstvene proble
matike občutit i več resnosti, od
govornosti in zavzetosti. 

Številni udeleženci javne tribu
ne (okoli 90 ljudi), med njimi 
glavni republiški inspektor s so
delavci, direktor Kemijske indu
strije s sodelavci, g. Mlakar in 
g. Pristovnik kot predstavnika 
občine, predsednik Zelenih Slove
nije M . JazbinSck, niso oporeka
li našim prizadevanjem. 

Nasprotno, bili smo deležni tu
di pohval. Zalo so potrdili pred
laganim zaključkom Zelenih Ka
mnika in jih dopolnili s konkret
no »zavezo«, zapisano v 5. za
ključku. 

Namesto zaključka... 
Zeleni Sovcnije smo stranka -

kvalitete! Tudi kamniški »zeleni« 
želimo tako ravnati. Zato smo tu
di toliko časa in naporov vložili 
v okoljevarstveno problematiko 
KIK-a. Seveda je zmotno mišlje
nje, da jc K I K edini onesnaževa
lec okolja v Kamniku in bližnji 
okolici. Je pa eden večjih in po 
»varnosti« specifičen. Zeleni Ka
mnika bomo »poiskali« in »pred

stavili javnosti« tudi druge. 12. ma
ja se jc predsedstvo Zelenih Ka
mnika odločilo, da je naslednji ko
rak okoljevarstvena problematika 
Graditelja Stranje in Kemoslika 
Kamnik. Sledili bodo Sc drugi... 

Ne trdimo, da so vse naše ugo
tovitve pravilne, zalo smo jih lu
di posredovali v obravnavo in 
presojo stroki in javnosti. Na jav
ni tribuni nismo bili deležni hu

dih nasprotovanj, pa tudi kritike 
ne, če izvzamemo praviloma 
(pre)splošne odgovore in trditve 
odgovornih delavcev KIK-a. ki pa 
so svojo nemoč vendar tudi iz
kazali v tako preprostem vpra
šanju - kaj vendar kurijo ob Ve

likem jezu pri Kamniški Bistrici, 
pa sami niso vedeli dati zanes
ljivega odgovora. Judi dolgoletna 
tradicija in »stnrosclslvo«, dolgo 
146 let, KIK-a ne odvezuje odgo
vornosti za varnost, zdravje in 
življenje vseh, tudi »novosclccv«! 
Izgovor, da se nc kadi samo iz 
KIK-ovega dimnika, jih nc odve
zuje odgovornosti za kurjenje 
taksnih odpadkov, ki okolici in 
ljudem Škodujejo, In konce kon
cev smo lahko vsi samo veseli, čc 
smo zeleni kje »usekali« mimo. 

Jožica Lipičnik je povedala 
sveto resnico: 

Zaskrbljujoče je, dana napa
ke kažejo krajani in ne mstitucje 
ki so za to plačane. Zato se po
stavlja vprašanje, ali so zaposle
ni strokovni delavci ustrezno us
posobljeni za delo, ali ga sploh 
želijo opravljati, ali pa so morda 
pri svojem delu celo ovirani in 
onemogt »Ceni? 

Ekološko znanje in osvešče
nost sc šele prebujala. Vsi prepo
gosto tarnajo nad pomanjkanjem 
denarja, nihče pa ne nad po
manjkanjem znanja, pameti in 
poštenja! 

Čc tO ne bi bila resnica, ta jav
na iribuna sploh nc bi bila po
trebna in bi namesto prof. dr. 
Staneta Uhana delal človek, ki je 
za to delo odgovoren in za od
govornost tudi plačan. 

Z E L E N I S L O V E N I J E - O O 
K A M N I K 

J a v n a t r i b u n a o h i d r o m e l i o r a c i j a h KKM 

Javna tribuna 23. aprila, ki jo jc v sejni dvo
rani obč ine vodil V i k t o r Hribar s sodelavci, se 
je začela z oči tki obč inskim funkcionarjem, da 
povsem bojkotirajo delovanje te tribune. Taki 
oči tki Hribarja so leteli tudi na M i h o Novaka, 
načelnika upravne enote in Maksa Lavrinca, po
slanca D Z , ker se nista udeležila Torkove v roče 
linije na T V Impulz, pa tudi na odsotnega Boja
na Mlakarja, načelnika oddelka za prostor, ki naj 
bi ustno poročal o zadevi Rondo Moste. Mlakar 
jc sicer poslal pisno pojasnilo o tej zadevi in o 
gradnji na Jeranovem v zvezi z varnostnim pa
som K I K a , ki ga nameravajo spremeniti. Vendar 
udeleženci, bilo j ih je 27, s pojasnili niso bili pre
več zadovoljni. 

Osrednja zadeva tokratne tribune pa jc bila me
lioracija na Križu (Komenda, Moste) in po mne
nju tribunašev sporni občinski odlok iz leta 1983. 
Kot jc poudaril Vikor Hribar, ki je bil takrat član 
kmetijske zemljiške skupnosti, problem lastništva 
melioriziranih parcel Sc vedno ni rešen. Po njego
vem bi moral melioracijski odbor razčistiti tudi 
vprašanje, kdo je lastnik melioracijskega sistema, kar 
še vedno ni rešeno. V ta zasebna zemljišča jc bi
lo vloženega veliko družbenega denarja. Če sc bo 
ta denar smatral kot hipoteka, ki jo bo treba po
plačati, je dejal, potem tega nc bo mogoče storiti, 
ker vsa zemljišča niso toliko vredna. Ker na ne
davnem zboru lastnikov melioriranih zemljišč ni 

bilo zadosti ljudi, bodo zbor maja ponovili. Hribar 
jc tudi povedal, da jc bila leta 1984 z. njihove sirani 
poslana ustavnemu sodiSču vloga za presojo zako
nitosti občinskega odloka. V razpravi so menili, da 
bi se v to zadevo morala vključiti župan in po
slanec DZ. 

Zadevo pa je treba dokaj hitro resiti, kar zara
di zasutja propusta in zamašitve določenih delov 
sistema lahko pride do poplav na nižje ležečih ob
močjih. 

Na koncu so se lotili tudi vprašanja uporabe ob
činske sejne sobe za javne tribune, ker da j im ob
činska uprava v prihodnje nc misli več dovoljeva
ti organizacije tribun v tem prostoru. 

Nekateri udeleženci (člani Civilne d ružbe) iz. 
Ljubljane so menili, da občina uporabe prostora nc 
more prepovedati, saj jc obč ino predstavljajo ob
čani. Slišati pa je bilo tudi pikre pripombe, da Cc 
mački stopiš na rep, zacvili. In da bi občinarji mo
rali biti veseli javnih tribun, ne pa da jih blokira
jo. 

Sicer so sc pa odločili, da preko poletja javnih 
tribun nc bo, pač kanijo z. njimi nadaljevali jese
ni. Med zadevami, ki SO jih omenjali kot vredne 
obravnave, je bilo slišati prepočasne postopke pri 
vknjižbi etažne lastnine v zemljiško knjigo, gospo
darjenje z Veliko planino, propad in podrtje Uto
ka, prodajo kegljišča itd. 

F. S. 

P U B L I C U S 
l i t i m 

Spoštovani občant občine Kamnik! 
S lem obvestilom Vas želimo seznanili z aktivnostmi, ki so vezane na 

ravnanje z odpadki v občini Kamnik. 
Z zadovoljstvom Vas obveščamo, da nam je občina Kamnik dne 11. 

3. 1998 podelila koncesijo za opravljanje javne službe »Ravnanje z od
padki«. Podjetje PUBIJCUS d. o. o. se zahvaljuje za izkazano zaupa
nje in se istočasno obvezuje, da bo z Vašo pomočjo dvignil kakovost sto
ritev na nivo, ki bo zadovoljil stroge okoljevarstvene predpise. 

Dne 28. 6. 97 je občina Kamnik izdala v Uradnem listu RS Odlok 
o ravnanju s komunalnimi odpadki v občini Kamnik, ki je v skla
du s strateškimi usmeritvami Republike Slovenije na področju ravnanja 
z odpadki. Da bi dosegli cilje in zahteve iz tega odloka in istočasno za
dostili tudi novim predpisom (uredbam in navodilom), ki jih je letos ob
javila vlada Republike Slovenije, je podjetje PUBIJCUS d. o. o. pripra
vilo plan dejavnosti, ki jih je potrebno nemudoma izpeljati. 

Za uspeli posameznih nalog je nujna Vaša pomoč in sodelovanje. 
S tem obvestilom Vas želimo seznanili, da bomo Izvedli popis vseh po
stavljenih posod, da dobimo čisto sliko, koliko In kje so potrebne 
dodatne posode, ki bodo omogočile izpeljati program ločenega zbi
ranja odpadkov na Izvoru. Razen tega bomo potrebovali tudi podat
ke o uporabnikih, ki bodo zadolženi za postavljene posode. V nasled
njem tednu, v dneh od I. do 5. junija. Vam bomo na pokrov poso
de razdelili urnik obiskov naših poverjenih anketarjev, ki bodo Iz
vedli popis In oštevilčenje posod ter zbrali potrebne podatke o upo
rabnikih. Zato Vas vljudno naprošamo, da bo v času popisa, ki bo ob
javljen na omenjenem obvestilu, prisoten član gospodinjstva, kije last
nik ali uporabnik stanovanjske pravice, ki bo našim anketarjem posre
doval potrebne podatke in s svojim podpisom jamčil za njihovo verodo
stojnost. Oh tej priliki bodo anketarji z našo nalepko označili vse popi
sane posode, kar bo merilo za bodoče odvoze odpadkov. 

Posebno bi Vas radi opozoriti, da posode, ki ne bodo označene z našo 
nalepko in inventamo številko, ne bomo praznili. 

Program dela je zelo obsežen In zamuden, zato Vas še enkrat vlju
dno naprošamo za Vaše sodelovanje. 

Odpadki so produkt civilizirane družbe, ki ne sme postati breme in v 
škodo našega okolja. 

Vnaprej se Vam zahvaljujemo za Vašo osveščenost tn razumeva
nje! 

fffaj se bo torej doseglo z javno tribuno? 

Preusmeritev proizvodnega programa Kemijske mdustrlje Kamnik do leta 
20/2, po fazah m predvidoma s pomočjo finančnih sredstev države. Izvedbo 
sanacije je. potrebno pospešiti, dotlej pa poskrbeti za takšno filtriranje po-
lucij, da bodo te omejene, v dovoljene meje. Vse to pa je potrebno nadzirati 
s stalnimi internimi in ekstemiml meritvami! 
KIK Kamnik takoj prične z aktivnostmi za pridobitev EKO CERTIFIKATA ISO 
14000 oz. BS 775«. 
Odločneje in bolj vestno delovanje občinskih in državnih organov v prid do
slednega uresničevanja določila Odloka o sprejetju zazidalnega načrta ob
močja K-19 KIK in drugih okoljevarstvenih predpisov. 
V največji motni meri izvajanje v gradivu Okoljevarstvena problematika KIK 
navedenih ukrepov (pod C), v kolikor niso eksplicitno vsebovani v teh zaključ
kih. 
Za obdobje od leta 1991 do danes se naredi pregled (presek) stanja in pro
blemov okoljevarstvene problematike. KIK. Opravi se tudi pregled neizvrše
nih sklepov m predpisov ter pri vsakem posebej navede tudi odgovorna ose
ba. V sodelovanju bodo pregled opravllk Zeleni Slovenije - 00 KAMNIK žu-
panat. oddelek za okolje in prostor občine Kamnik ter inšpekcijske službe. / 
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Naš pogovor z Marjeto Humar 

N a j l e p š e je, d a j e v s a k o l e t o 

s p e t p o m l a d ! 

Se vam zdi da bi bil v Kamniku 
te čas za županjo? 

To je zelo izzivalno vprašanje. Saj 
je za župansko mesto že znanih več 
moških kandidatov. Rada sem žen
ska, zalo nisem feministka, ljudi ne 
presojam po spolu, ampak po delav
nosti, sposobnosti sodelovanja z dru
gimi, občutku za pravo izbiro sode
lavcev. Zupan tako velike občine kol 
je Kamnik, bi moral funkcijo oprav
ljati poklicno. 

Alt se nam lahko predstavite? 
Zelo znan je bil tudi vaš oče, pro
fesor Jože Sluga. 

Rodila sem se v Kamniku. Konča
la sem kamniško gimnazijo, kjer so 
me učili dobri profesorji: Romšakova, 
Verstovšek, Zika, Zabričeva, Ker-
šmančeva, Petelinova, Ferbežarjeva in 
tudi moj oče. Diplomirala sem iz slo
venskega jezika s književnostjo in pri
merjalne književnosti. Nekaj let sem 
učila na Osnovni šoli Frana Albreh
ta, kjer je takrat ravnateljeval prof. 
Slavko Ferbežar. Skoraj polovico živ
ljenja pa že delam na Inštitutu za slo
venski jezik Frana Ramovša v Ljub
ljani, kije enota Znanstvenorazisko
valnega centra Slovenske akademije 
znanosti in umetnosti. Najprej sem so
delovala pri Slovarju slovenskega 
knjižnega jezika in pri Besedišču slo
venskega jezika, zdaj vodim oddelek 
za terminološke slovarje. Skupaj s pa-
pirničarjem Stanetom Bonačem sem 
izdala Papirniški terminološki slovar. 
Zdaj se ukvarjam zlasti z gledali
škim, gorniškim in pravnozgodovin-
skim slovarjem Na Visoki upravni So
li v Ljubljani predavam in imam vaje 
iz poslovnega in uradovalnega komu
niciranja. Vse to rada delam. 

Sem članica Slovenskih krščan
skih demokratov. Po demokratizaciji 
Slovenije sem bila izvoljena v skupšči
no občine Kamnik in kasneje v ob
činski svet. Zdaj sem podpredsednica 
občinskega sveta in predsednica od
bora za družbene dejavnosti. 

Na Žalah, kjer živim, je bil doma 
moj oče. Študiral je iz revnega zasluž
ka, ki sla ga dajali hribovita zemlja 
in čevljarska obrt njegovega očeta, 
zato je vse življenje ostal navezan na 
zemljo. Mama izhaja iz mlina na Pe-
rovem. Mlina ni več, tudi Perovo se je 
umak-nilo Kovinarski cesti, le hišno 

ime Mlinarjevi Se priča o tem, da so 
tam tolkle stope in se vrteli mlinski 
kamni 

Vse to je bil svet, ki ga ni več. Da
nes je vse prepogosto najpomembnej
še vprašanje: kaj se izplača. Kmetij
stvo na majhnih kosih hribovske zem
lje že ne, vendar je treba zemljo obde
lati - tudi iz spoštovanju do prednikov 
in ohranjanja kulturne krajine. 

Kako ste usklajevali vaše delo m 
družino? Imate namreč tri otroke. 

Ko sem se začela ukvarjati s poli
tiko, so bili moji otroci že v glavnem 
odrasli. Zdaj mi je še lažje, saj se je 
mož pred enim letom upok ojil. 

Kaj se vam zdi pri vašem delu v 
občinskem svetu najbolj pomemb
no? Katerim področjem dajete 
prednost? 

Bližje so mi družbene dejavnosti. 
Pomembno pa je zlasti to, da svetni
ške skupine v občinskem svetu dobro 
sodelujejo med seboj in z županom, le 
v zadnjem času pa je - najbrž zaradi 
bližajočih se volitev - čutiti oddaljeva
nje. 

Ste tudi predsednica odbora za 
družbene dejavnosti Kakšno se 
vam zdi stanje na tem področju? 
Kakšen vpliv Imajo te dejavnosti na 
kvaliteto življenja? Ali trna občin
sko vodstvo primeren odnos do te
ga dela življenja? 

Kamniško gospodarstvo je po spre
membi družbenega sistema doživelo 
hud pretres. Kako se lastninijo neka
tera podjetja, kjer so delavci dobro 
zaslužili, zdaj pa delajo za borne za
služke ali pa so brez dela, je javno 
znana skrivnost. To je tudi vzrok za 
razočaranje mnogih, ki so z navdu
šenjem glasovali za samostojno Slo
venijo. Izgubili smo veliko pozitivne 
energije kar je Skoda. 

V Kamniku imamo bogato razvito 
kulturo, dobro šolstvo, ponašamo se 
s športnik i. Vse to prispeva k lepšemu 
in boljšemu življenju. V te dejavnosti 
bi bilo treba vključiti Se več ljudi, zla
sti mladih Manjka pa denarja: nobe
na osnovna šola nima dovolj prosto
ra za devetletko, nimamo ustreznih 
prostorov za kulturne prireditve, 
športni objekti niso primerno vzdrže
vani, ni denarja za vodenje kulturnih 
skupin, za trenerje Ud. Vse te težave 
izhajajo iz slabih gospodarskih raz
mer. 

Zgradili smo nov vrtec v Kamniku, 
vendar je še vedno okrog 200 otrok, 
ki nimajo ustreznega varstva. Proble
mi bi se nekoliko zmanjšali, če bo 
odprt vrtec v Smartnem in če bi se 
uresničili načrti, po katerem naj bi 
novi vrtec na Sutni sprejel najmanj 70 
otrok. 

Obnova kulturnih spomenikov, ra
zen cerkev, za katere skrbijo župniki 
in prispevajo večino denarja župljani, 
del pa ludi občina in Ministrstvo za 
kulturo, poteka počasi. Mlajše gene
racije Kamničanov zato ne vedo, 
kakšen jc Mali grad od blizu. Upaj
mo, da bo letos Zavod za varovanje 
kulturne in naravne dediščine iz Kra
nja skupaj z Oddelkom za družbene 
dejavnosti le držal besedo in opravil 
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potrebna dela vsaj do 15. avgusta, da 
ho Mali grad končno odprt vsaj za 
vodene oglede. Ne kaže pa Se nič, če
prav je tu že junij. 

Občina je velika, zato gre precej 
denarja za ceste kanalizacijo, raz
svetljavo, zlasti na podeželju. Večkrat 
razmišljam ali ne bi bilo siniselneje 
dati več za mlade v samem Kamniku, 
saj bi se tako izognili marsikateremu 
problemu in tudi propadanju ljudi. Ne 
smemo se slepiti, da so mamila in al
koholizem zanemarljiv problem. Tu
di zato, ker morajo marsikateri star
ši delati po ves dan, da preživijo dru
žino. 

Ste seznanjeni z načrti gradnje 
na prostoru Utoka? Se vam zdi pri
merno graditi tako veliko stano
vanjsko naselje na robu starega 
mestnega jedra? 

Kamniku manjka osrednja živ
ljenjska točka. Po odloku, ki gaje 
sprejel občinski svet, naj hi ta nasta
la na tem čudovitem prostoru pod 
Malim gradom. Njena življenjska 
energija naj bi segala tudi na Sutno. 
Odstopanje od odloka, za katero seje 
odločil župan, bo Kamniku prineslo 
nove težave. Najbrž bo nastalo spal
no naselje, ki bo več zahtevalo, kot 
dajalo: potreben bo prostor v vrtcu, 
šolah, ki ga ni, še bolj bo manjkalo 
parkirnih mest itd. 

Kaj se vam zdi temelj življenja v 
neki lokalni skupnosti: novograd
nje, ceste, šole, kulturni dom, do
bra ponudba v trgovinah? 

Osnovno je da ima človek delo in 
ustrezen zaslužek. V sodobnem času 
mora biti tudi dovolj trden in samo
zavesten, da ga ne spodnašajo različ
ne prazne ideje, ki so jih polni časo
pisi in televizija. Imeti mora samoza-
upanje in zaupanje do soljudi. K ta
kemu oblikovanju osebnosti pa seve
da veliko pripomorejo dobro šolstvo, 
kultura in urejeno okolje. 

Kako Je potekalo delo prt Ka
mniškem zborniku In od kod ideja, 
da se Je tradicija ponovno oživila? 

Izhodišč za oživitev Kamniškega 
zbornika je bilo več. Najpomembnej
ša pa so gotovo tale: vzbuditi v Ka-
mničanih občutek pripadnosti in sa
mozavest, povezati ljudi, ki kaj vedo 
in znajo, so strokovnjaki in cenjeni 
drugod, na življenje v Kamniku pa 
premalo vplivajo, povečati vedenje o 
kamniški občini in Kamničanih v 
preteklosti in sedanjosti. Primeren je 
bil tudi politični trenutek, saj sta idejo 
podprla župan Tone Smolnikar in 
občinski svet. Srečno je tudi naključje 
da v uredniškem odboru sodeluje sli
kar DuSan Sterle kije vsaki od obeh 
knjig dal kamniški pečat. 

V zadnjem Kamniškem zborniku 
je več člankov, ki bi jih moral prebrati 
vsak kandidat za župana in odgovo
rili na vprašanja, ki jih zastavljajo. 
Tak je npr. prispevek dr. Kovača. 

Največja kamniška težava pa ni 
pripraviti zbornik, pač pa, kako ga 
razširiti med ljudi. Ali ste ga, spošto
vana urednica, morda videli v izlož
bi papirnice in k njigarne na Glavnem 
trgu? 

Ukvarjate se z jezikoslovjem. Kaj 
pomeni znanje slovenščine danes? 
Kako da so nekateri bolj vešči ptsa-
nja tn govorjenja kot drugI? Je po
membno tudi branje? 

Znanje slovenščine je nujno, saj jc 
ta državni jezik v naši državi. Za do
bro pismenost in govor sije treba vse 
življenje prizadevati. Velja pa seveda 
načelo: vaja dela mojstra. Na višjo je
zikovno kulturo vpliva ludi branje. 

Katere knjige najraje berete? 
Najbolj me zanimajo knjige o slo

venski preteklosti, zlasti bližnji, izvir
no slovensko leposlovje zabavajo me 
dobre kriminalke Največ pa berem 
strokovno literaturo. 

Kaj vam je v Kamniku najbolj 
všeč? 

Vse je lepše kot kje drugje saj sem 
tu doma. 

Kaj je za vas najlepše v življenju? 
Vsako leto je najlepše to, daje spet 

pomlad. 
Vsako življenjsko obdobje prinaša 

nekaj lepega. Čudovit je čas, ko se ro
jevajo otroci, odraščajo in se osamo
svajajo. Zdaj me najbolj osrečuje 
vnuk. 

Pri intelektualnem delu je zelo lep 
občutek vedno večjega obvladovanja 
stroke. 

BREDA PODBREŽNIK VUKMIR 

Umrl je France Humar 
V ponedeljek. Iti. maja, smo sc na meklnjskem po

kopališču poslovili od Franceta Humarja iz Godita. 
Na tej zadnji žalostni poti ga je pospremila množica 
ljudi, med njimi planinski prijatelji, krajani Godiča, 
ljudje kije z njimi delal, svojci in številni drugi. Po
spremili so ga ludi upokojenci in njihov pevski zbor. 

Smrt gaje doletela v nedeljo, 10. maja, ko seje vra
čal s Kamniškega sedla. Tu je prebil dva dneva s svo
jim kolegom, planincem v koči pa je nudil t/krepči-
lo. Bilje zelo dobre volje Nazaj grede ga je neznana 
sila zaustavila. 

France Humar na eni izmed številnih prehojenih 
poti Na fotografi)! se vrata s Kamniškega sedla, 
kjer se je tudi končala njegova življenjska pot 

France je svojo življenjsko pot pričel 22. septembra 
1926 v Stranjah. Tam je preživel tudi olroSka letu. 
Matije skrbela za družino, oče pa je bil gradbenik. 
France se je odločil nadaljevati s tem poklicem. Dalj 
časa je bil zaposlen pri Slovenijacestah, gradil Je mo
stove in druge objekte Svojo aktivno delovno dobo pa 
Je zak ljudi v Komunalnem podjetju Kamnik. Oh delu 
JC nadaljeval in ludi its/iešno zaključil šolanje. 

Bogate izkušnje ki si jih je pridobil, je uspešno ko
ristil pri delu v krajevni skupnosti Godič. Ni bilo 
gradbenega posega, kjer France ne bi bil prisoten, 
llstvarjul je, svetoval in tudi poprijel za vsako delo. 
O njegovem prizadevanju in uspehih je ob slovt-.u jO-
voril predsednik Krajevne skupnosti Godič Franci 
Spruk. 

France je ljubil gorski svet. Rad ga je obiskoval in 
občudoval. Z faefkmje delal ludi na strokovnem 
področju. Kol nadzorni je skrbel za dober potek 
gradnje na Kokrškem sedlu. Za gore seje znal na
vduševati in vsi njegovi družinski člani so mu sledili 
z enakim žarom. Obiskal je mnoge vrhove in bil re
dni obiskovalec ludi na zahtevnejših turah. 

Slavko Rajh seje od pokojnega Franceta poslovil 
v imenu Planinskega društvu Kamnik. V aktivno živ
ljenje planinske organizacije se je France vključil le
ta 1978. Za svoje nesebično delo je prejel bronasto 
in srebrno odličje Planinske zveze Slovenije. Prejel je 
tudi mnoga druga priznanja in zahvale. 

Po upokojitvi France ni miroval. Poslal je prizade
ven član upokojenskega društva Kamnik. Redno se 
je udeleževal mnogih akcij, rad je igral šah s prija
telji, posebno ljubezen pa je gojil do lepe pesmi. Ta
koj po ustanovitvi pevskega zbora se mu je pridružil. 

Težko je slovo od tako delavnega in prizadevne
ga človeka. Živel je bogato življenje in nikoli ni oma
hoval. Rad je bil tudi s svojo družino, ženo in otro
ki, posebno pa so mu bili pri srcu njegovi štirje vnu
ki, ki jim je razdajal vso svojo ljubezen. 

Z bolečino v srcu smo se poslovili od Franceta, to
da z zavestjo, da smo z njim doživljali veliko lepega. 

STANE SIMŠIČ 

»Čmrlji« na Kisovcu 
Člani Društva nezaposlenih in 

prostovoljcev »Solidarnost« Ka 
mnik smo v času zimskih počit
nic pripravili tabor. Namenjen jc 
bil o t rokom z učnimi in/a l i 
vzgojnimi težavami, ki prihajajo 
iz socialno in/ali materialno og
roženih družin. Potekal je od 16. 
do 20. februarja v domu na K i 
sovcu. Na taboru je bilo 26 fan
tov in deklet iz vseh kamniških 
osnovnih šol in pet spremljeval
cev, ki smo jim bili kot prosto
voljci na voljo Štiriindvajset ur na 
dan. Glavni namen tabora je bil 
učenje socialnih veSčin prek raz
nih aktivnosti, ki so potekale čez 
dan in prek obveznosti. Tako nas 
je Damjana učila modernih ple
sov (hip-hop), naučili so se tudi 
skupinskega plesa. Marko je za
igral na kitaro in nas razmigal pri 
jutranji telovadbi, Tina pa je kar 
naprej »težila« z ustvarjanjem na 
likovnem področju. Delali smo 
ogrlice iz modelirne mase, posli-
kavali glinene posodice, izdelali 
pa smo tudi razglednice, ki smo 
jih pisali starScm. UroS nam je 
pokazal, kako se delajo maske, 
skupaj z Andrejo pa sta nam na 
zanimiv način predstavila po-
hodnistvo, orientiranje v naravi s 
pomočjo kompasa in Sc mnogo 
drugih zanimivih stvari, ki ti pri
bližajo naravo. Tako smo en dan 
posvetili ekologiji in smo po po
ti na Veliko planino pobirali sme
l i , najbolj zanimivo pa je bilo 
verjetno iskanje poti in cilja skozi 
grmovje s pomočjo kompasa in 
upoštevanje navodil, ki so bila na 
vmesnih postajah. Tisti najbolj 
vztrajni pa smo sc v petek s K i -
sovca vračali kar pes. 

Vsi smo imeli obveznosti in za
dolžitve. Na taboru so veljala do
ločena pravila primernega vedenjit, 
ki smo sc jih Irudili držati. Pred 
obroki smo sami pripravljali mize 
in jih za seboj pospravili, pometali 
smo prostor, kjer so potekale de
javnosti, skrbeli pa smo tudi za red 
v sobah. Da je vse potekalo tako, 
kot jc treba, smo imeli dnevna in 
nočna dežurstva. Dežurali smo vsi 
udeleženci tabora, brez izjem, ven
dar jc bila izbira dneva oziroma 
obroka, pri katerem smo bili de
žurni, prostovoljna. 

Tabor smo poimenovali ČMRIJ, 
kai ni naključje. Ti naši fantje in 
dekleta imajo nekaj skupnega s 
čmrljcm. Čmrljcva zgodba o uspe
hu je zelo podobna zgodbi marsi
katerega otroka na taboru. 

»Ne zmorem! Kdor to pravi, 
sam sebi postavlja omejitve. Po

misli na čmrlja. Njegova površi
na kril znaša 0,7 cm1, teža \2 gra
ma. Po doslej znanih zakonih 
aerodinamike je nemogoče, da bi 
pri lakem razmerju leže in po
vršine kril letel Vendar pa čmrlj 
tega ne ve... in kar leti!« 

Tudi otroci so dokazali , da 
zmorejo, da so uspešni Morda ne 
ravno pri pouku, temveč na l i 
kovnem, plesnem, špor tnem ali 
kakem drugem področju. Na ža
lost skrite sposobnosti in znanja 
najpogosteje spregledamo ravno 
pri otrocih, ki posebej potrebu
jejo spodbudo, saj povsod dobi
vajo sporočila, da »niso za nobe
no rabo« in da »delajo le zgago«. 
Nekateri izmed njih so se imeli 
priložnost izkazati na taboru. 

Vsega tega pa nikakor ne bi 
mogli izvesti brez finančnih sred
stev. Ker je bil prispevek staršev 
res le simboličen, smo se trudili 
najti sponzorje. Da smo se sploh 

lotili tabora, nas je spodbudila 
Slovenska fundacija z delnim f i 
nanciranjem našega projekta Zim
ski tabor ČMRLJ. Na zelo plodna 
tla je naletela tudi prošnja za po
moč, naslovljena na Občino Ka
mnik in na R K . ki sta nam po
magala z denarjem. RK pa tudi 
s paketi hrane. Na pomoč nam 
je priskočilo se mnogo drugih or
ganizacij in institucij: Kemostik. 
Lončarska zadruga Komenda. 
Kočna. Union. Eta, Goldi d. o. o., 
Svilanit. M I L Šmarca, OŠ Marije 
Vere. Tapetniš tvo Bajde. Forum. 
Trgovina Flis, Silvest. Calcit, S G P 
Graditelj, Malison. A l i Produkt. 
Strokovno p o m o č in moralno 
oporo pa smo dobili od strokov
njakov s Centra za socialno de
lo Kamnik, poleg tega so nam od
stopili prostor za sestanke. K r i 
vično bi bilo. če bi prezrli sve
tovalne delavke iz osnovnih Sol, 
ki so nam naredile izbor otrok, 
ki so šli na tabor. 

T I N A Z U P A N Č I Č 

Dijaki SSRM v Parizu 
V marcu smo se dijaki SSRM, ki se 

učimo francoskega jezika, odpravili 
na ekskurzijo v Pariz, glavno mesto 
Francije. Na /uiti so nas spremljali pro
fesorji Janežičeva, Lahova, Trškanova, 
Vrankur in Vresnik. Na pol smo se od
pravili v petek zvečer. Vodila nas je 
prek Avstrije in Nemčije Naslednji dan 
smo končno prispeli v Francijo. Najprej 
smo se ustavili v mestu Reims, kjer 
smo si ogledali gotsko katedralo, ki po 
lepoti ne zaostaja za pariško Notre 
Dame. V Reimsu smo si ogledali tudi 
šampanjsko klet, kjer so nam pokaza
li, kako poteka proizvodnja Šampanj
ca, ki smo ga tudi poskusili. Zvečer 
smo utrujeni prispeli v Pariz. Nastani
li smo se v hotelu Montmartrois na 
gričku Montmartre, kjer je prelepa cer
kev Sacrč Coeur, ki smo si jo ogledali 
še isti večer. V naslednjih dneh smo 
obiskali vse glavne znamenitosti Pari

za: Notre Dame, ogromni Ijouvre in 
muzej Orsay, kjer so slike impresioni
stov, slavolok zmage, latinsko četrt. 
Panteon... Peljali smo se tudi z ladji
co po reki Seini in se povzpeli na l.if-
/lov stolp, od koder smo si ogledali Pa
riz ponoči. Ker nas ni zanimala samo 
zgodovina lega čudovitega mesta, smo 
en dan namenili ogledu Disnevlunda. 
Kakšen užitek se je bil znoreli v tej 
pravljični deželi. 

Dnevi, namenjeni ogledu Pariza, so 
kar prehitro minili. Žalostni, pa tudi 
utrujeni smo se odpravili na pot proti 
domu. Ustavili smo se Se v Versaillesu. 
I jei s/no obiskali palačo Ludviku XIV. 
Po dolgi vožnji smo v četrtek zjutraj 
prispeli pred S/iRM. 

Bilo mije zelo všeč In upam, da bo
mo naslednje leto spet odšli v Franci
jo. 

TINA VODIAN, I. č 

O B V E S T I L O 

Društvo za letenje z jadralnimi padali 

P O L E T K a m n i k 
bo v soboto in nedeljo, 30. in 31. maja 1998, 
organiziralo jadralnopadalsko tekmovanje za 
POKAL VELIKE PLANINE. Zaradi prireditve bo 
omenjena dneva v času od 8. do 20. ure zaprta 
cesta Mekinje-Godič. Obvoz bo urejen skozi 
vas Podjelše. Hvala za razumevanje. 

Organizacijski odbor 
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F l o r i j a n o v a n e d e l j a v M o s t a h 
P G D Moste je na nedeljo pred 

godom mučenca sv Florijana (3. 
maja, goduje pa 4. maja) k dopol
danski masi za pokojne gasilce 
domaČega društva in priprosnji 
za vse živeče gasilce k svojemu 
zavetniku povabilo Člane doma
Čega in okoliških gasilskih dru
štev. V prelepem vremenu se jih 
je pred gasilskim domom zbralo 
precej iz prostovoljnih gasilskih 
društev Komenda. Kr iz . Topole, 

Mengeš, Šmarca. Tunjice in, seve
da, domaČega. V sprevodu so od
šli s prapori v podružno cerkev 
sv. Boštjana, pridružile pa so sc 
jim tudi narodne noSe. 

MaSeval je komendski rojak 
Mihael Žnidar, župnik v Zapogah. 
Zbrane je na začetku maSe po
zdravil novi poveljnik P G D M o 
ste Matjaž Žagar iz Most: prav 
posebej edinega Se živečega usta
novnega člana moSčanskega gasil-

Gasilski sprevod v Mostah 

Na podlagi 9. čl. Pravilnika o dodeljevanju stanovanjskih posojil v 
občini Kamnik (Ur. list RS, št. 27/94) župan občine Kamnik in SKB 
banka, d. d., PE Domžale-Kamnik objavljata 

J A V N I 
A) ZA DODELJEVANJE STANO
VANJSKIH POSOJIL MLADIM 
DRUŽINAM 
1) 
Posojila so namenjena mladim 
družinam za: 
- nakup ali gradnjo stanovanjske 
hiše ali stanovanja; 
- za rekonstrukcijo ali prenovo 
stanovanjske hiše ali stanovala; 
- za pridobitev novih stanovanj
skih površin (nadzidava, prizidava). 
Za mlado družino se šteje dru
žina z vsaj enim otrokom, v ka
teri nobeden od staršev v letu 
1998 ne bo dopolnil 37 let. 
2) 
Pri obravnavi vlog prosilcev se 
bodo upoštevala sledeča merila: 
- stanovaniske razmere; 
- socialni položaj; 
- ekonomski položaj; 
- zdravstvene razmere. 
3) 
Splošni pogoji, ki jih morajo pro
silci izpolnjevati: 
- da so državljani Republike Slo
venije; 
- da imajo stalno prebivališče v 
občini Kamnik, da na naslovu tu
di resnično prebivajo ter da se 
tudi objekt, za katerega se bo
do sredstva namenila, nahaja na 
območju občine Kamnik; 
- da prosilec ali kdo izmed nji
hovih ožjih družinskih članov ni 
lastnik stanovanja, katerega je 
odkupil po določbah Stanovanj
skega zakona (Ur. list RS, št. 18/ 
91, 21/94 in 23/96); 
- da so kreditno sposobni, 
4) 
Prosilci morajo oddati vloge na 
predpisanem obrazcu, ki mora biti 
točno izpolnjen in ga dobijo v spre
jemno informacijski pisarni Občine 
Kamnik (soba št. 1 v pritličju) in 
vlogi priložiti še; 
- veljavno gradbeno dovoljenje ali 
veljavno odločbo o priglasitvi del, 
zemljiškoknjižni izpisek (ne sme biti 
starejši od 30 dni); 
- potrdilo o skupnem gospodinjstvu 
(izdaja Upravna enota Kamnik); 
- potrdilo o stalnem bivališču (iz
daja Upravna enota Kamnik); 
- potrdilo o neto osebnem do
hodku oz. potrdilo o drugih pre
jemkih za leto 1997 za vse dru
žinske člane (pokojnine, honorar
no delo) v primeru brezposelno
sti mora predložiti potrdilo Zavo
da za zaposlovanje; 
- potrdilo pristojne zdravstvene 
organizacije, če prosilec navaja, 
da so v družini težke kronične 
bolezni ali invalidnosti; 
- mnenje Centra za socialno de
lo, če prosilec uveljavlja status 
samohranilca ali drugo dokazilo 
o nepopolnosti družine; 
- overjeno kupoprodajno pogodbo 
o nakupu stanovanja oz. hiše; 
- potrdilo o državljanstvu. 
5) 
Višina razpoložljivih sredstev zna
ša 150.000.000,00 SIT. Doba vra
čanja odobrenega posojila je 8 
let. Obrestna mera za posojilo je 
sestavljena iz temeljne obrestne 
mere (TOM) in 3% obrestne me
re. Stroški zavarovanja in skleni
tev pogodbe bremenijo posojilo-

R A Z P I S 
jemalca. 
Višina odobrenega posojila je od
visna od kreditne sposobnosti 
posojilojemalca in predračunske 
vrednosti. Najnižji znesek poso
jila je 1.500.000,00 SIT. Minimalni 
mesečni neto dohodek za odo
britev posojila je 60.000,00 SIT. 
Posojilo, ki bo dodeljeno občanu, 
ne sme presegati 50% predra
čunske vrednosti. 
Odobreno posojilo banka zavaru
je na naslednji način: 
- poroštvo kreditno sposobnega 
poroka; 
- vknjižba hipoteke na nepremič
nini. 
6) 
Rok za oddajo vlog in postopek 
dodeljevanja posojila: 
Občani, ki želijo pridobiti posoji
lo in izpolnjujejo pogoje tega 
razpisa, morajo oddati vlogo z 
zahtevanimi prilogami na poseb
nem obrazcu v sprejemno infor
macijski pisarni Občine Kamnik, 
najkasneje do vključno 18. 6. 
1998. Prepozno prispele vloge 
ne bodo obravnavane. 
Po zaključku razpisa bo komisi
ja, ki jo imenuje župan, obravna
vala vloge in pripravila listo up
ravičencev ter predlagane zneske 
posojil. O odobritvi bo odločala 
Občinska uprava s sklepom, ki 
ga bo prosilcem posredovala naj
kasneje v roku 60 dni po zaključ
ku razpisnega roka 

B) ZA DODELJEVANJE STANO
VANJSKIH POSOJIL ZA OBNO
VO STARIH HIŠ V ZAŠČITENEM 
MESTNEM JEDRU IN OSTALIH 
SPOMENIŠKO ZAŠČITENIH OB
JEKTOV 
Posojila so namenjena za vzdrže
vanje, prenovo in revitalizacijo sta
novanj in stanovanjskih hiš v la
sti občanov v zaščitenem mest
nem jedru in ostalih spomeniško 
zaščitenih objektov, ki so v lasti 
občanov. Višina razpolo
žljivih sredstev znaša 
45.000.000,00 SIT. Doba vračanja 
odobrenega posojila je 6 let. Ob
restna mera za posojilo je sestav
ljena iz temeljne obrestne mere 
(TOM) in 3% obrestne mere. Os
tala določila razpisa za dodelje
vanje stanovanjskih posojil mladim 
družinam se smiselno uporabljajo 
tudi za dodeljevanje posojil pod 
to točko. 
Prosilci morajo dodatno predlo
žiti še: 
- potrdilo pristojnega Zavoda za 
varstvo naravne in kulturne de
diščine, da je objekt spomeniško 
zaščiten 
Pri obravnavi vlog se dodatno 
vrednotijo dela, ki predstavljajo 
energetsko zaščito objektov. 
Obravnavajo se tudi vloge prosil
cev, ki nimajo stalnega bivališča 
v občini Kamnik. 
Za vse dodatne informacije se 
lahko obrnete na Oddelek za 
okolje In prostor občine Kamnik 
(tel. št 818-128). 

ŽUPAN OBČINE KAMNIK 
In 

SKB BANKA D. D., 
PE Domžale Kamnik 

skega društva Ivana GaSpcrlina. 
Navzočim gasilcem se je zahva
lil za udeležbo pri maSi, župniku 
Znidarju za tradicionalno že sed
mo gasilsko bogoslužno slove
snost v Mostah, pevkam in pev
cem mešanega cerkvenega pevske
ga zbora iz Komende za petje v 
cerkvi, moSCanskim pritrkovalcem 
za sobotno in nedeljsko pritrko-
vanje in gospodinjam za dobrote, 
ki so jih pripravile za prijateljsko 
srečanje in pogostitev po maši na 
prostoru ob gasilskem domu. 

Župnik Žnidar je v zelo pove
dni pridigi najprej orisal življenj
ski lik sv. Florijana, priproSnjika 
zoper požare in po vod nji. 

Tudi darovanjske proSnje so bi
le »gasilske«, prebral pa jih je A n 
drej GaSperlin. podpoveljnik in 
kronist P G D Moste, sin ustanov
nega člana druStva Ivana GaSpci-
lina iz Most. Tudi te so izražale 
tisto, kar je v pridigi poudaril M i 
hael /nidar. 

P G D Moste bo prihodnje lelo 
slovesno praznovalo 70. obletnico 
ustanovitve (leta I929). Pred njo 
ima druStvo in novo vodstvo s 
predsednikom Romanom Kosirni-
kom Številne načrte, prav posebej 
v zvezi z obnovitvenimi deli v svo
jem domu. J O Ž E P A V L I C 

Krajevno združenje borcev in udeležencev NOB 

Kamnik na rednem letnem občnem zboru 

Člani organizacije ZB Kamnik 
so se sešli 16. aprila v prostorih go
stišča Marjanca. Pred začetkom 
rednega dela občnega zbora je Bo
žo Matičič zaigral nekaj nepozab
nih melodij borbenega, partizan
skega žanra. 

V odsotnosti obolelega predse
dnika Franca Trdine je uvodni del 
poročila o delu združenja podal 
Danilo Cerkvenik. 

Ta največja občinska organiza
cija povezuje 260 članic, in članov. 
Vsi so že kar precej v letih, ne pa to
liko, da ne bi mogli dojemati ča
sa, v katerem živimo. Prav zaradi 
tega se je po poročilih o delu raz
vila zanimiva razprava. 

Načrtovane naloge je vodstvo 
združenja uspešno reševalo, zato 
na poročila ni bilo kritičnih pri
pomb. Vroča razprava je bila zara
di nekaterih vprašanj, ki jih posa
mezniki vsiljujejo javnosti z name
nom, da hi organizacijo ZB razdvo
jili in razvrednotili NOB. Razpravljal-
ci so menili, da se je treba oglašati 
javno in da se ne smejo omejiti le na 
kabinetno razpravljanje. 

Zanimiva je bila razprava o po
menu ZB kot nestrankarske orga
nizacije. Mnenje večine je bilo, da 
je bila pred leti sprejeta odločitev 
pravilna. 

Udeležencem občnega zbora je 
bila posredovana kopica zanimivih 
podatkov, ki dokazujejo integrira-
nasi ZB v dogajanje časa. 

Polemična je bila tudi razprava 
o Zborniku žrtev 2. svetovne vojne 
v občini Kamnik. Mnogi razprav-
Ijalci so opozorili na vrsto netoč
nosti in nepravilnosti, zato meni
jo, da je avtorje te knjige treba 
opozorili in zahtevali popravke. O 
tem sta obširneje govorila tudi Ja-

Bili smo v Semiču na letni konferenci SKD 

»Za voljo ljudi« 
Kot vsako leto smo se tudi letos člani SKD s Kamniškega udeležili letne konfe

rence celotne SKD. Tokrat so bili gostitelji vseslovenskega pregleda dela naše kr-
ščanskodemokratske stranke iz Semiča - marljivi člani tamkajšnjega občinskega 
odbora SKD in regionalni odbor SKD Bela krajina. 

SKD pogled na socialno, gospodarsko in politično dogajanje in stanje v naši 
državi je uvodoma podal naš predsednik g. Lojze Peterle: 

Slovenski krščanski demokrati se močno zavzemamo za rešitev težkih soci
alnih razmer mnogih naših državljanov. Rešitev je le močno in zdravo gospodar
stvo. Rešitev vidimo v ustvarjanju boljših pogojev za hitro rast malega gospodar
stva. To slednje daje našim ljudem sedaj 20% vseh delovnih mest, medtem koje 
ta odstotek v razvitih državah 60-70%. 

Poštenost mora znova postati naša krepost - to je tudi osnova zdrave rasti pod
jetij, ki zagotavljajo delovna mesta. Podpiramo uveljavitev koncepta soodloča
nja v podjetjih. V nadzornih svetih naj bi bili zastopani tako pozicija kot opozi
cija. Bančno financiranje gospodarstva je predrago. Zavzemamo se za hitrejši 
razvoj finančnega sistema, kije pri nas še dokaj nerazvit. Smo proti združevanju 
tistih bank, katerih sanacija je Slovence že toliko stala. 

Drugi pomembni pogoj gospodarske rasti je zmanjšanje stroškm državnega apa
rata. To bo pomagalo zmanjšati proračunski primanjkljaj, sanirati 150-miliiardni 
manko pri pokojninskem zavarovanju,- Smo proti velikemu povečanju državno-pro-
računskih rezerv. S tem se veča znesek neopredeljenih sredstev. 

V Sloveniji je očitna globoka kriza vodenja. Se naprej obstajata dve koaliciji (ena 
uradna - druga neuradna) - to sedaj izkuša SLS. Drnovškova in Podobnikova vlada 
ima 52 glasov podpore (torej zadostno večino), a v vladi ni soglasja. Zato ni s Hr
vaško nič, s pokojninsko reformo nič,... Vlada reagira edino na pritiske od zunaj 
države. V SKD se zavzemamo za deblokado pobud, ki prihajajo od spodaj navzgor. 
Center naj bi odločal le na njegovem nivoju - o tem, česar spodaj (po občinah) ni 
mogoče storiti. Zal se zelo veča možnost uveljavljanja vladne volje in državni zbor 

Kamniška delegata v Semiču. Na desni dr. Janez Sušnik, član najvišje
ga organa stranke, Sveta SKD In predsednik OO SKD Kamnik Tone Štele. 

ostaja vse bolj v obrobni vlogi, saj ne more izvajati nadzorne vloge. K večji uvelja
vitvi deta državnega zbora bi pripomogel tudi neposreden TV prenos sej našim dr
žavljanom, za kar se seveda SKD zelo zavzema. 

Na začetku pogajanj za naš vstop v Evropsko unijo (EU) vlada nima priprav
ljenih pravih izhodišč. Zato v SKD zahtevamo, da vlada uredi svoje vrste. Že se
daj pa je jasno, da do leta 2001 v Sloveniji ne bomo mogli doseči tistega, kar 
EU pogojuje; če nam ho to uspelo do leta 200H, bomo lahko veseli. Sicer pa je 
evidentno, da »stare silet v naši državi sabotirajo vstop v EU. 

SKD nedvoumno obsoja vse hujše napade na slovensko Cerkev, saj pomenijo 
ti posredno napad na krščanske moralno etične, vrednote, na osnovi katerih te
melji delovanje naše stranke. 

V SKD izrekamo odločni ne žalitvi Matere Božje z Brezi], vključevanju Jelin
čiča v slovensko delegacijo za dogovarjanje z Brusljem (EU), dalje ne delitvi na
ših volivcev na različne kategorije, ko se šikanira naše rojake izseljence, ki se 
morajo ob volitvah vedno znova predhodno vpisovati v volilni imenik. 

Naša stranka se še naprej odločno zavzema za popravo vseh medvojnih in po
vojnih krivic vse do leta 1990. To pomeni, daje potrebno v okviru narodne spra
ve, odpraviti tudi vse privilegije ki so si jih v času od 1945 do /990 nelegitimno 
pridobili posamezniki ali organizacije in na drugi strani, da sta bila medvojni pro-
tikomunistični odpor in povojno nasprotovanje nedemokratični oblasti legitimno 
in legalno ter častno dejanje, izhajajoče iz splošno priznane pravice do samo
obrambe in iz naravne pravice do upora proti totalitarnemu režimu. 

Po tem temeljnem izvajanju g. Peterleta so v nadaljevanju, po poročilih tajni
ka, SKD državno-zborske poslanske skupine in nadzornega odbora, predstavni
ki SKD iz cele Slovenije, tudi s Kamniškega, nanizali vrsto zanimivih ugotovitev, 
stališč in predlogov. (Nadaljevanje prihodnjič) 

M I L A N V V I N D S C H N U R E R 

nez Prezelj, predsednik občinske
ga združenja ZB, in dr. Niko Sa
dni kar. 

Združenje ZB je pripravilo vrsto 
spiominskih srečanj in drugih akcij. 
Sem spada tudi pomoč pri uveljav
ljanju pravic in pridobitvi statusa 
vojnega veterana, sodelovalo je v 
razpravi o novi pokojninski zako
nodaji, o zdravljenju itd. 

Po vsestransko plodni razpravi 
in uspešnem poteku občnega zbo
ra je predsedujoči Peter Plevel za-
k ljučtl letno srečanje in hkrati po
vabil vse navzoče, da še. bolj dosle
dno uresničujejo naloge /II. 

STANE SIMŠIČ 

Letni občni zbor prostovoljnega gasilskega društva Kamnik 

Premajhna sredstva 
Kot že 115 let doslej, smo se tudi letos ob koncu januarja gasilci P G D 

Kamnik zbrali na občnem zboru. Nagovoril nas je dotedanji predsednik 
druStva Jože Oblak st. Izvolili smo organe občnega zbora in začeli s pre
gledom letnih poročil. 

V razpravi so nekateri gostje pohvalili delovanje in uspehe našega 
druStva. Rečeno jc bilo, da smo hitri in učinkoviti tudi s slabo opremo 
in brez poklicnega jedra. Vsi so sc strinjali, da so denarna sredstva za 
gasilska druStva občutno premajhna. Zato bi se moralo POD Kamnik 
povezati z večjimi kamniškimi podjetji, ker so potencialno v večji po
žarni nevarnosti in tudi od njih dobiti del sredstev. 

V nadaljevanju smo razrešili slaro vodstvo druStva in izvolili novo. 
Novi predsednik druStva je Franc Letnar, novi tajnik je Roman Marin-
Sck in novi (stari) blagajnik jc Darko Galjot. Novi (stari) poveljnik je 
Jože Oblak ml.. Tudi žensk nismo pozabili, saj jc Simona Oblak-Zorko 
predsednica častnega razsodišča, Brigita Vavpctič pa predsednica nad
zornega odbora. Od 35 izvoljenih članov novega vodstva K i l ) Kamnik 
jc 8 mest v rokah žensk. 

V upanju, da bomo imeli čim manj dela, vas lepo pozdravljamo z ga
silskim pozdravom 

N a P ° m o C ! D A R J A PIRŠ 

ObCina Kamnik na podlagi 14. člena Pravilnika o dodeljevanju 
socialnih stanovanj v najem v občin i Kamnik (Ur. ist RS. 
št. 3/98), objavlja 

P R E D N O S T N O L I S T O 
/ A I X > I ) E L r T E V S O C I A L N I H S T A N O V A N J 

V N A J E M V O B Č I N I K A M N I K , O B L I K O V A N O 
N A P O D L A G I J A V N E G A R A Z P I S A , O B J A V L J E N E G A 

V K A M N I Š K E M O B Č A N U D N E 12. 2. 1998 

P R I I M L K IN I M E N A S L O V ŠTEVILO 
TOČK 

1. Majcen Barbara ( ankarjeva 34 715 
2. Plankar Lidija Podborš t 22 645 
3. Osolin V i l k o Jakopičeva 28 635 
4. Zupančič Marija Vodice nad Kamnikom 1 625 
5. Grintal Igor Kamniška, Šmarca 615 
6. Bytyqi A l i Jakopičeva 27 615 
7. Agovič Mirsada Srednja vas 23 595 
8. RomSak Peter Vase no 7 575 
9. Drolc Ema Križ 78 565 

10. Burkcljca Sonja Ljubljanska 3c 565 
11. Zore Vanja Velika Lasna 8 545 
12. Cerar Igor Fužine 2a 545 
13. Visočnik Tadeja KlavCičcva 7 535 
14. Pavlic Štefanija Š m a r t n o 28 525 
15. Vidergar Jana Glavni trg 8 525 
16. Drolc Mojca Bela 26 525 
17. Kovačič NataSa Fužine 2a 525 
18. AjdarpaSič Elvira Fužine 2a 525 
19. Oražem Marinka Loke 6 515 
20. Nikolič Zoran TunjiSka 2b 505 
21. Podbrcgar Spela Zikova 8 505 
22. Mohor Sabina Glavarjeva 2, Komenda 495 
23. Agovič Sanela Fužine 2a 495 
24. Brelih Marija Fužine 8 485 
25. Rnjak Simon Matije Blcjca 8 485 
26. Jačimovič Tanja Bakovnik 5e 485 
27. Adrovič Nemka Groharjeva 2 485 
28. Halcr Miroslav ljubljanska 3c 455 
29. Vidmar Jasmina Maistrova 1 455 
30. Valand Sonja Urhova 3, Komenda 445 
31. Tkalčič Silvester Cankarjeva 3 445 
32. Kosič Branka Bakovnik 5b 445 
33. Matoh Margctič T Trg talcev 6 415 
34. Majcen Jasna Klavćićeva X 415 
35. Kokalj Marija Buč 33 415 
36. Hajrudinovič A r i f Groharjeva 8 405 
37. Šnajder Frančiška Zikova 2 395 
38. Bičck Vanja Jakopičeva 13 395 
39. Bedenik Štefka Glavni trg 9 385 
40. Štrukelj Marko Cankarjeva 16 375 
41. Alibcgič ReSida Ncvljc 12 375 
42. Ah l in Bojan Šipkova 6 365 
43. Hodžič Zehrija Stclctova 25 355 
44. Šljivar Semka Matije Blcjca 12 350 
45. SikoSck Jolanda Ljubljanska 3c 135 
46. Korač Vasvija KlavCiCeva 10 315 
47. Škof V a l l c r ' Matije Blcjca 4 275 
48. Bavec Marija KlavCičcva 9 225 
P R A V N I P O U K ; Zoper svojo uvrstitev na prednostno listo 
imajo udeleženci razpisa možnost ugovora, ki se vloži v roku 
15 dni od dneva objave prednostne liste v Kamniškem občanu 
pri županu občine Kamnik. Ugovor sc lahko vloži ali poda ustno 
na zapisnik. Če je ugovor poslan po posti, sc šteje za 
pravočasnega v primeru, da je oddan na pošti kol pr iporočena 
pošiljka zadnji dan pri tožbenega roka. , v a n P r i s t o v n i k 

tajnik 



Ž l a h t n i p u r g a r j i 

K A M N I Š K I ISajpremožnejši meščani 

Kamnika v drugi polovici 19. stoletja 

Št . 1 

K amniški muzej odpira 28. maju ob 19, 
Uri v prenovljenem drugem nadstropju 
((radii Zaprice novo razstavo z naslovom 
"Žlahtni purgarji kamniški", 

Razstava prikazuje šestdeset iiajpreiiinžiicjših kamniš
kih meščanskih družin v drugi polovici 19. stoletja. V 
središču pozornosti jc meščan: njegovo vsakdanje živl
jenje in delo, navade, njegove vloge v lokalnem in širšem 
javnem delovanju, njegovo mišljenje in zanimanja. 

Pot po razstavi nas vodi skozi štiri sobe, v katerih so 
predmeti in dokumenti zaokroženi v vsebinske sklope. 

V prvi sobi se obiskovalec seznani s premoženjskim 
stanjem meščanov, z nji
hovo poklicno strukturo, 
zemljiško in hišno poses-
tvijo. Zanimivo je, <la 
najdemo med najpremo-
žriejšimi veliko trgovcev, 
gostilničarjev, obrtnikov, 
izjemoma zemljiških po
sestnikov, po 80. letu 19. 
stoletja pa imajo visoke 
letne davke tudi notarji in 
odvetniki. Paša za oči so 
imenitni keramični izdelki 
Snablove tovarne, svečar
ski in lectarski izdelki 
Steletovih in manj znani 
izdelki dveh pasarskih 

mojstrov Alojza in Antonu Pclcrlina. V prvi sobi je pred
stavljena še vloga kamniškega meščana v javnem življen
ju, marsikaj zanimivega pa izvemo ludi o delu kamnišk
ih županov in o članih mestnega svetu. Zanimivo in aktu
alno še dunes. 

V drugi sobi zbrani predmeti in dokumenti go
vorijo o razgibanem ineščunskcm družabnem in 
društvenem življenju ter 0 družinskem življenju. 

Meščanke so razvijale družabno življenje z ohisko-
vunjem na domovih in z družinskimi izleti v okolico 
Kamnika, meščani pa so M aktivno vključevali v številna 

Cukrene stavbe 

Deni v piskerc poldrugo Ikrovo osmino 
kuje smetane, 1 rumenjak, I celo jajce, mulo 

soli, .1 žlice cukra in pičle polclru/ie litrove 
osmine moke, vse to dobra ruztepi, (leni 2 žlice 
testa v ta za to namenjen lij, ter v razbeljeno 

maslo vlivaj sem in tje čez vso ponev; ko izteče in 
je na eni struni lepo rumeno, rahlo oherni, tla se 
še po drugi zarumeni, potem ven vzemi in zapo 

fini čez valjar, pogrnjen s pivnim 
papirjem. 

<lru.ilva, ki so delovala v Kamnika, npr. Narodna čital
nica. Prvo slovensko pevsko društvo Lira. Salonski 
orkester, Mestna godba. Gasilsko društvo, razna šport
na društva in podobno. 

V drugem delu je prikazano družinsko življenje kam
niških meščanov in obredi življenjskega cikla, kot so 
krst, birma, poroka, pogreb. Prav gotovo so imeli ti 
obredi pomembno ali celo odločilno vlogo v življenju 
premožnega meščana. Premoženje so si skrbno uredili z 
ženitnimi pogodbami in oporokami. 

Tretja soba nam daje vpogled v meščansko 
stanovanjsko, oblačilno in prehrambeno kulturo. 
Marsikoga bo zamikalo sesti za lepo in bogato pogrnjeno 

jedilno mizo, ki se šibi od 
porcelanastega posodja in 
srebrnega jedilnega pribo 
ni . še zlasti, čc bi vam na 
njej postregli z "melšpaj-
som" po preizkušenem 
receptu Magdalene Plei-
vveis iz leta 1890. Za 
pokušino in kot zanimivost 
vam ga navajamo tudi 
tukaj. 

Opremljen meščanski 
salon v četrti sobi bo 
zagotovo obudil nostalgijo 
po "lepih, starih časih". 

Nekaj slik z razstave smo vam poskusili približati, 
seveda pa je najbolje, da si razstavo sami ogledate In 
najdete še druge zanimivosti iz življenja starih 
Kamničannv. 

Za lažjo vživitev v življenje Kamnika v 19. stoletju bo 
poskrbela še multimedijska predstavitev, ki je ena izmed 
novosti muzejske ponudbe. Obiskovalci različnih 
starosti si bodo lahko sami izbirali informacije, ki jih 
zanimajo. 

Vabljeni k ogledu! 
Zora Torkar 

"IVlkovei" v gostilni krilila: sedijo / leve: admktit Alojzij Krmit, hotelir Vrane Fiier, r.kr. okrajni sodnik 
Fran Kegnlh, lekarnar Josip Močnik, poslanki mojster Martin Novak: stojijo /. Icvc: dskornur Anton Slutmr. 
oitihtritelj Ifionvij Trnmtp in tovurntir Jon Spolek. ok. 1*102. fotografija last INika Sadnikarja 
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Ogled zbirk Kulturnega centra Kamnik 

Odprto za obiskovalce: 
torek - sobota: 9.00 - 12.00 in 16.00 - 18.00, nedelje in prazniki: 10.00 - 13.00. ponedeljek zapito. 

Po zbirkah je možno strokovno vodstvo skupin po predhodnem dogovoru tudi izven urnika. 
Obisk najavite po telefonu (0(>1) 817-647. 

Z a k u l t u r o j e z i k a 

Pomen besed ni odvisen od želja posameznega 

govorca ali pisca 

Prebiranje Kamniškega obča
na je zanimivo, poučno in za
bavno. Člani kažejo tudi to, ka
ko se mišljenje ljudi spreminja 
ali kako nekateri mislijo, da se 
je svet spremenil. Marsikaj, kar 
napišejo zagovorniki vraćanja k 
naravi, je sprejemljivo, marsi
kdaj tudi pretiravajo. Na čla
nek o kozah me je opozorila 
znana kamniška glasbenica (ki 
pa ne želi, da bi jo v tej zvezi 
imenovali). Avtorica zapisa pra
vi nekako tako. da bi j i bilo 
glede na zdravilnost kozjega 
mleka v čast, če bi j i kdo re
kel koza. Kar zadeva mleko 
ima najbrž prav, vendar bo oz
naka koza za žensko pomeni
la to, kar pomeni, pa naj bo
do želje prijaznih gospa take ali 
drugačne. 

Pomeni besed so dogovorje
ni, sicer se ljudje ne bi mogli 
sporazumevati. Tako velja za 
vse splošno uporabljene bese
de. Družina ali skupina se lah
ko dogovori, da j i določena be
seda pomeni nekaj drugega kot 
nasploh. Skupine, ki se ukvar
jajo s »posebnimi« dejavnostmi, 
npr. pripadniki mafije, razboj
niki vseh vrst, si ustvarijo tudi 
svoj jezik (argo), da j ih »nepos
večeni« ne morejo razumeti. 
Tudi za mladostniško govorico 
(sleng) je značilno, da spremi
nja ustaljene pomene besed. Pe-
denali jc bila nekdaj nižjepogo-
vorna beseda, ki je pomenila 
sfreči. V sodobni mladostniški 
govorici pa se npr. reče bom že 
sama spedenala, kar v vsakda
njem spora/umcvalnem jeziku 
pomeni: bom že sama uredila. 

Če že ženski reče koza, sicer 
ni prevelika žaljivka, ravno po
hvalno pa tudi ni (zdravilno 
mleko gor ali dol). K o z o šteje 

ljudski glas za neumno in domišlja
vo. Taka naj bi bila, vsaj po oce
ni drugih, tudi ženska, imenova
na s tem živalskim imenom. Ta
ko mislijo ne le Slovenci, ampak 
tudi Nemci. Angleži. Poljaki in 
Se marsikateri narod, kar se iz
raža v reklih. Celotna žival naj 
bi bila neumna, le zaviti rogovi 
j i dajo boljSe mesto v ljudskih 
reklih: bili zvit kol kozji rog pomeni 
hiti zelo zvit. Na večjo stopnjo ka
že reklo ugnati koga v kozji rog, to 
je premagati ga z zvitostjo, biti bolj 
zvit kol on. Tako vsaj pišeta Slo
var slovenskega knjižnega jezika in 
Janez Keber v knjigi Živali v prispo
dobah. Prav tu je namreč zbra
no vse, kar si o kozah le more
mo misliti 

Sicer pa je koza z jezikovne
ga stališča zelo zanimiva žival. 
Ne bi pa mogli reči, da je (bila) 
tako cenjena, kot želi avtorica 
zapisa v Kamniškem občanu. 

Naravovarstveniki je nimajo 
preveč radi. France Avtin je o tej 
živali v knjigi Človek proti naravi 
(1969) napisal, da je »mati ero
zije«, saj obje ne samo listja, am
pak tudi poganjke. 

Koza je bila - vsaj v Evropi -
krava revelev, tistih ki so imeli 
malo zemlje. O d tod tudi rekla 
pri nas in pri drugih narodih; 
Čehi pravijo gospodarili s krave na 
kozo (čedalje slabše gospodarili), 
Nemci priti s konja na kozo (obubo
žati), Slovenci pa s konja seje use
del na kozo (z dobrega je prišel na 
slabo). 

Znano jc reklo brati komu ko
zje molitvice, kar pomeni Oštevati 
ga. Grožnja le bom že naučit kozjih 
molitvic obljublja kazen. Menda 
izvira to reklo iz časov, ko so 
ljudi mučili v napravi, imenova
ni koza. 

Naslednji sklop rekel se nana

ša na to. da ima koza rada sol. 
Reklo iti za čim, kom kot koza za 
soljo, pomeni, da si kdo zelo pri
zadeva kaj dohiti: ženske so šle za 
njim kot koza na sol (ker je bil 
bogat, čeden ...). 

Tudi kozje oglašanje ljudske
mu ušesu ni (bilo) preveč lju
bo. Če človek meketa, pravi Slo
var slovenskega knjižnega jezika, 
da govori z zategnjenim, jokavim, 
pretrganim glasom. K d o r tako 
govori, ni cenjen, imenuje pa 
se meketač: na sestanku smo mo
rali spet poslušati tistega mestnega 
meketača. Tak način govorjenja 
je zoprn Se marsikateremu 
drugemu narodu, ne It Sloven
cem. 

Oblika kozjega telesa je bila 
dovolj prepoznavna, da so na
ši predniki marsikatero pripra
vo poimenovali koza. Leseno 
kozo uporabljajo tesarji, na 
njej se žagajo drva, uporablja 
se kot podstavek za kaj. Ta
ko se imenuje lončena kuhal-
na posoda na treh nogah, ki 
se da nad žerjavico, kozolec 
brez strehe za sušenje trave, 
detelje, mostna koza je podpor
nik pri lesenem mostu, ležajna 
koza je kovinska priprava, ki 
drži ležaje v določeni legi, ko
za je tudi znano telovadno 
orodje. 

Koze se imenuje bolezen, ka
tere znak so gnojni izpuščaji, 
ki puste človeku brazgotine, 
podobne odtisom kozjih par-
keljcev. 

K o z a je torej ne samo za
nimiva d o m a č a žival, ampak 
tudi pogosto rabljena beseda, 
zlasti v prenesenem pomenu. 
V vseh reklih se skrivata do
bro opazovanje in ljudska hu
domušnost . 

M A R J E T A H U M A R / 

Holandci v Kamniku 
V d n e h o d 30. a p r i l a d o 

4. maja sc j e m u d i l v K a 
m n i k u o z . S l o v e n i j i U l f t s k i 
m o š k i z b o r ( U l f l s M a n n e n -
k o o r '57) i z H o l a n d i j e . N j i 
h o v p r v i n a s t o p j e b i l v 
L j u b l j a n i v u r š u l i n s k i c e r k 
v i , kjer so pe l i p r i m a š i . Iz
vajali so v g l a v n e m sk ladbe 
i z p ravos lavnega o b r e d j a v 
s t a r o c e r k v e n e m s l o v a n s k e m 
j e z i k u . P o o b r e d u so p r e d 
o l t a r j e m z a p e l i še k r a j š i 
k o n c e r t n i s p o r e d . P u b l i k a 
j i h je nagrad i l a s h v a l e ž n i m 
a p l a v z o m . 

D r u g i d a n svojega o b i s k a 
so i m e l i v A r b o r c t u m u v 
V o l č j e m P o t o k u kra tek spo
red š e s t i h pesmi , k i j c uga
j a l m a l o š t e v i l n i m p o s l u š a l 
c e m . V s o b o t o , 2. maja . j i h 
j e č a k a l g l a v n i n a s t o p , t.j. 
k o n c e r t v K a m n i k u . P e l i so 
v Š C R M . S p o r e d jc obsegal 
s k o r a j s a m o h o l a n d s k o l i te 
r a tu ro , ć e o d š t e j e m o t r i pe
s m i i z r o m a n s k e z b o r o v s k e 
sfere i n dve i z ruske . Sesta
ve š t e j e p r e k o 80 a k t i v n i h 
pevcev i n t e m u p r i m e r e n jc 
t u d i z v o k , k i j e d o k a j m a 
s iven . V o d i ga d i r i g e n t P ie t 
v a n d e r S a n d c n , k i u r a v n a 
va z v o k z b o r a m e d v č a s i h 
k a r p r e h u d i m i f o r t i s s i m i in 
l i r i č n c j c u b r a n i m i pasus i . 
S a m j c p r i s p e v a l pe t p r i 
r e d b k o n c e r t n e g a spo reda . 
M o r a m r eć i . da so basi bo l j 
ši o d tenor jev . I z k a z a l o se 
je tud i nekaj sol is tov. N e k a j 
m a n j š i h razhajanj jc b i l o v 
r i t m i č n e m i n i n l o n a n ć n e m 

pogledu. G l e d a n o v celo t i pa 
j e k o n c e r t s eveda u spe l . 
H v a l e ž n a p u b l i k a je i z s i l i l a 
neka j p o n o v i t e v , m e d n j imi 
n e i z o g i b n o V o d o p i v č e v o 
2 a b c , k i so j o z a p e l i z ve
l i k i m ž a r o m i n z a n o s o m . 

Nas ledn jega dne , v nede
l jo , j e b i l o še d r u ž a b n o sre
č a n j e L i r a š e v i n n a š i h go
stov, v ponede l j ek , 4. maja, 
pa so se h o l a n d s k i pr i ja te l j i 
p o s l o v i l i . 

S A M O V R E M S A K 

O b m o č n o z d r u ž e n j e R d e č e g a k r i ž a K a m n i k 

i n M l a d i n s k i c e n t e r K a m n i k 

organizirata v času letošnjih počitnic 

L E T O V A N J A 9 8 

Z A O S N O V N O Š O L S K E 

O T R O K E O B Č I N E K A M N I K 

V LETOŠNJEM LETU SMO PRIPRAVILI 

NASLEDNJE MOŽNOSTI: 

1. IZMENA S A V U D R I J A 

2. IZMENA S A V U D R I J A 

3. IZMENA D E B E L I R T I Č 

4. IZMENA: D E B E U R T I Č 

8. 7. 1 8 . 7 . 1 9 9 8 
/50 prostih mesti 
18. 7. - 28. 7 .1998 
150 prostih mest) 
29. 7. 8. 8 . 1 9 9 8 
[50 prostih mest) 

8. 8 . 18. 8 . 1 9 9 8 
(50 prostih mest) 

Z A V S E P O D R O B N E J Š E I N F O R M A C I J E S E L A H K O 
O B R N E T E N A S O C I A L N E D E L A V K E N A Š O L A H , N A 
C E N T E R Z A S O C I A L N O D E L O T E R S E V E D A N A 
O B M O Č N O Z D R U Ž E N J E R D E Č E G A K R I Ž A K A M N I K . 

VABITA OZ RK KAMNIK 
In MLADINSKI CENTER KAMNIK 

http://ru.il
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Ogled Kamnika 

K a m n i k , k d o b o t e b e ( n e s e b i č n o ) ljubil? 
N a ogled K a m n i k a me je 

zadnji prvomajski p r a z n i č n i 
dan zvabilo već stvari. Najprej 
povabilo, razpeto nad kamni
š k o obvozn ico . D o b r a ideja, 
sem razmišl jala vsakokrat, ko 
sem ga zagledala, da so se od
govorni na občin i spomnil i te 
ponudbe in izkor is t i l i p r a z n i č 
ne dni . »posejane« s tisoči tuli
pani v bližnjem Volč jem Poto
ku in tako več tisoč obiskoval
cem razstave cvetja ponudili na 
ogled tudi Čast i t l j ivo star in 
znameniti Kamnik . 

Kako je bil organiziran ogled 
praznične dni od 27. aprila do 3. 
maja in koliko udeležencev se ga 
je udeležilo, ne vem, vem pa. da 
je bila »zadnja« priložnost za og
led. 3. maja popoldan ob 16. uri. 
idealna in enkratna priložnost, ta
ko za obiskovalce, kot za orga
nizatorje ogleda Kamnika Čudo
vito sončno popoldne in ravno 
prav velika skupina vedoželjnih 
in vidoželjnih srednjeveškega me
sta bi lahko enim in drugim iz
polnila vsa pričakovanja Po pra
vici povem, da se mi je milo sto
rilo, ko sem nekaj minut pred 16. 
uro stala na Glavnem trgu, ob 
spoznanju, da KamniCani znamo 
privabiti turiste v nase mesto, na 
katerega smo tako ponosni, če se 
le potrudimo. 

Žal so trenutki radosti in za
nosa hitro minili . Zapletlo se je 
že pred z a č e t k o m ogleda s pla
č i lom vstopnine za ogled K a 
mnika . V skupin i je b i lo na
m r e č precej tistih, ki so si pred 
tem ogledali razstavo cvetja v 
Volčjem Potoku. N a vstopnicah 
za ogled »cvetočega« Arboretu-
ma je n a m r e č č r n o na belem 
pisalo, da j im ta vstopnica omo
goča tudi ogled mesta Kamnik. 

Vod ička je za »napisano« ve
dela, »vedeno« označ i la za na
pako »neznanih storilcev«, se v 
njihovem imenu opravič i la in... 
Seveda tudi tem ponudila vsto
pnico za ogled mesta. Res. da 
je stala samo 200 tolarjev, a kar 
nekaj se j ih je nad takšnim rav
nanjem organizator jev obeh 
»prireditev« pritoževalo. Nič kaj 
vzpodbuden začetek, je modro
vala zbrana skupina... In ljudska 
mod-<no)-rost je našla odgovor 
za povabilo v Kamnik na vsto
pnici Arbore tuma: vabljeni na 
ogled Kamnika, brez spremstva 
vod ičke b r e z p l a č n o , v njenem 
spremstvu pa za dvesto tolar
jev. Več ina je vstopnico kupi
la, redki po »sodbi v imenu 

(prisotnega) ljudstva« ne. en po
tencialni »oglednik« je skupino 
zapustil... V s i pa smo si oddah
nili , ko je bilo nepotrebnih (a 
t ip ično kamnišk ih - ko vsi ne
kaj delamo, ne da bi drug za 
drugega vedeli kaj. kaj šele. da 
bi se pravočasno dogovorili) za
če tn ih neprijetnosti konec. 

In smo se podal i na ogled 
Kamnika . Ne trdim, da je bil 
z a n i č , a lahko bi ponudi l ob 
idealnih pogojih organiziranega 
ogleda (napovedan dan. napove
dana ura, pr imerno velika sku
pina, sestavljena p r e t e ž n o iz 
obiskovalcev iz r az l i čn ih slo
venskih krajev) bistveno več , 
kot je. Sprehod od Glavnega tr
ga, mimo Malega gradu po Šut-
ni. do grašč ine na Zapr i čah je 
bil zanimiv. Vod ička Mateja iz 
T l C - a se je zares trudila, da bi 
pozabili na slab zače tek in čim 
več izvedel i o znameni tos t ih 
Kamnika. A p r e v e č k r a t smo se 
ustavili pred zapr t imi vrati, ki 
so skrivale bistvo znamenitosti. 
Stali smo pred v isokimi vrati 
Malograjske kapele, pred vrati 
Sadnikarjevega muzeja in stali 
bi tudi pred vrati muzeja na 
Zapr ičah . Ce ena od vztrajnih 
obiskovalk ne bi m o č n e j e po
tisnila grajska vrata, ki so se na 
začuden je vseh odprla. Vs i po 
vrsti bi si radi ogledali ne le 
zgolj znameni ta ob l i č j a h iš , 
t e m v e č tudi skrivnostno notra
njost, ki je to ostala po »zaslu
gi« zaklenjenih vrat. Samo po
božna želja je ostala da bi sme
li vsaj za trenutek v knj ižnico 
frančiškanskega samostana.. Ta
ko smo si ogledali lahko le no
tranjost cerkve na Šutni in graj
sko d v o r i š č e na Zapr i čah . Po 
dobr i uri je bil ogled k o n ć a n . 
Razšli smo se po ogledu Zapric. 
Najbolj r azoča ran i so odšli do
mov, drugi na lastno željo z vo-
dičko še do frančiškanske cerk
ve, da bi si ogledali Božji grob... 
Pešč ica najbolj vz t ra jn ih pa 
smo še enkrat stopili pred vra
ta Sadnikarjeve hiše. Zbrali smo 
pogum in g. Sadnikarja zapro
sili , če nam dovol i na »hitro« 
pogledati znamenito zgodovin
sko zb i rko , ponos in bogastvo 
družinskih prednikov. Lepa be
seda je lepo mesto našla in sku
pinica šest ih odraslih in enega 
majhnega fan t ička smo si ime
li kaj ogledati in o b č u d o v a t i . 
Obžalovali smo. da te pr i ložno
sti ni izkor i s t i la že pred tem 
vodička za celo skupino... 

Glasbeno plesna prireditev Sneguljčica na Duplici - Kulturni dom na Du
plici je v zadnjem Času znova oživel. Po prireditvah oh novem letu, materinskem 
dnevu, veseloigri Stari grehi v izvedbi Mekinjčanov in delavcev Stola je pred dnevi 
skoraj polna dvorana navdušenih mladih in starejših gledalcev toplo pozdravi
la mlade plesalce plesne Sole Mateje Juvan na zaključni plesni prireditvi Sne-
guljčica in sedem palčkov. Plesne vloZke na temo znane pravljice je domiselno 
povezovala Helena Sterie v vlogi pomladno ozelenelega drevesa - zgoraj desno. 

(foto F. S.) 

Škoda, pa tako lep dan je bil. 
prazničen in sončen, v katerem 
bi se Kamnik s svojimi znameni
timi skrivnostmi lahko razodel 
obiskovalcem v vsej svoji drago
cenosti. Pa nič, še tega niso izve
deli, kdaj si je mogoče kaj ogle
dali (razen muzeja na Zapričah), 
komu se je treba napovedati... 

»Dolgo me že ni bilo v K a 
mniku,« je dejal eden od obi 
skovalcev, »pa še takrat na me
sto nisem znal gledali s pravi
mi očmi . Zdaj bi to rad storil , 
pa nimam kaj pogledati. Tako 
je r azoča rano tolažil samega se
be. »V tako mesto, ki skriva za 
zaklenjenimi vrati svoje »zakla
de«, me ne bo kmalu...!« 

Zakaj se v K a m n i k u ne zna
mo (ali n o ć e m o ) o nobeni za
devi pametno pogovoriti? Zakaj 
»nekateri« opravljajo delo, na 
katerega se ne spoznajo in 
spravljajo s tem v zadrego svo
je Častitljivo mesto, ki si tega 
ne zasluži? In zakaj ne prepu
stijo organizacije takšnih prire
ditev ljudem, ki Kamnik in nje
gove znamenitosti zares nese
b ično ljubijo. Tako, da so svo
jo ljubezen pripravljeni deliti z 
drugimi. Tako na primer, kot je 
to storil g. Sadnikar... 

Saj res, hvala ča s t i t l j i vemu 
gospodu! I V A N A S K A M E N 

Moj pogled 

ODPADKI, Ml, ZEMLJA - TEDEN GOZDOV V8 

Zemlja taluje in vene, 
svet gine in vene. gineta nebo in zemlja. 

Zemljo so oskrunili njeni prebivalci; 
zakaj prelarnljali so postave, 

prestopali zakon, 
razdrli večno zavezo. 

h 24, 4-5 

Kakor je naravni red točen in nezmotljiv, tako je spel 
prišla lastovica, zacvetela češnja, mesec maj razodeva 
moje veiičastvo. (loveSkt rod naj bi se v tem času te po
sebej spominjal pomena in veličini' našega skupnega 
doma, naše matere Zemlje. Kaj vse je naš dom, kak
šne barve in vonja je, kakšne občutke nam vzbuja, se 
učijo naši najmlajši že v soli In tudi nos so učili. Spo
mladanska soparica, vonj sveže zorane brazde, pome
šan s konjskim znojem, ščehet sinice v sozvočju škri
panja konjskega komata. Dali smo se premotiti zakonu 
materije, zmešali smo njen čas z našim, njen sijaj s si
jajem univerzuma, zmedeni smo. 

Materija, materialno in mi se neprestano spreminja
mo, le v našem umu seje ta naravni proces ustavil. V 
glavi smo si ustvarili iluzorno podobo lepega In abso
lutnega ter Jb udejanjili v našem bivalnem okolju. 
Imam občutek, da se vsak na svoj način trudi in zmeraj 
bolj žene, da hi služil in častil neko namišljeno podo
bo sodobnega božanstva, ki se mu pravi NAPREDEK. 
Ena glavnih značilnosti lega čaščenja je, si mislim, pro
izvajanje in kopičenje zmeraj več novega, bolj blešče
čega, bolj izpopolnjenega, bolj impozantnega. Rcdnlon-
skt stolpi sodobne civilizacije rastejo, se hipno zablešči-
JO, potem pa otemnijo in propadejo. Ker niso svetli in 
novi, ne morejo več služili maliku. 

Dobro, ali pa samo v redu, porečemo. V tem zamak-
njenju pa vedno manjkrat pomislimo, da je žrtev naših 
blodenj prav naša Zemlja z vsem, kar jo sestavlja. Za 
to norost darujemo gozdove, ki so bili nekdaj v zašči
to in varstvo, zdaj pa so samo moteči element sodob

ne urbanizacije; orno zemljo, ki so p s svojimi rokami 
naši predniki prekopavali in drobili skozi mnoge rodo 
ve, gradimo pa ceste za polakirane jeklene, konje, ka
terih zagotovljeni življenjski vek je komaj Sest let; vodo
toki; tile življenja in energije, namenjamo splakovanjn 
produktov našega malikovituja ter jih zapiramo v be
louško podzemlje; darujemo noše glavi; iz katerih smo 
izrinili staro pogansko čaščenje večnega, lepega in so-
zvočnega in ga nadomestili s kakofonijo kopičenja pre
hitro minljivega. 

Toda nič v naravi ni večnega. Vse se spreminja, do
polnjuje. Kar ni v skladu z vrvnim ciklom, je obsoje
no na propad in izginotje. Nihče od nas gotovo ne po
trebuje nič »nekoristnega«, niti Narava m; Izločeno i: 
večnega kroga propade in se v svojih prvinah povrne 
vanj. liho dihajo mogočna drevesa nad nek daj mogoč
nimi velemesti Inkov, Majev in Olmekov v Južni Ame
riki. V Sloveniji pa se zaraščajo opuščene ali ie:\e nl> 
vladljlve ali »nerentabilne« kmetijski- površine. Razli
ka med človeštvom in naravo Je samo v pojmovanju ča
sa. Naš um utripa mnogo hitreje kol srce /.emlje. Umet
nost preživetja je v usklajevanju in sožitju. 

In zdaj v pomladi, ko čistimo in zaljšamo naša do
movanja, naše vrtove, ulici; sledove svojth neusklajenih 
dejanj, »nerabnih« ostankov nikar ne meCimo za prvo 
mejo, za ovinek prvega potoka ali v prvo grapo, ker je 
ta meja, potok ali grapa domovanje drugih otrok Zem
lje. Gotovo si vsaj lahko predstavljamo, kakšne posle
dice bi lahko imel za našo Zemljo le delček vesoljske
ga prahu v obliki napovedanih asteroidov, ki so tudi 
le prah. Naj nam prvo pravo spomladansko sonce pre-
sije tudi temine našega uma. Tudi njega je treba oči
stili, presvetim in prezračiti, kajti le tako bomo vedeli, 
komu pripadamo in kaj nam je storiti, da se bomo zo
pet vključili v večno Simfonijo. To pa je tudi tema le
tošnjega Tedna gozdov od 25. do 31, maja. 

GOZDAR MIHA 

Načrt » n e v r a č a n j e « 

v s e i n t e n z i v n e j š i 
ali kako izigrati nekatere upravičence do vrnitve 
nacionaliziranega premoženja 

Iz P a r i z a s k o l e s i p r e k o K a m n i k a 

v B e t l e h e m 

Da v primeru (nc)vračanja na
cionaliziranega premoženja Me
ščanski korporaciji Kamnik neka
teri v tej državi poskušajo vse, da 
M K K oziroma njeni nasledniki ne 
bi dobili prav nićesar od tistega, 
kar j im po zakonu pripada, je že 
povsem očitno. Najprej je drža
va ugovarjala, da »ni pravne os
nove«, nato se je izgovarjala na 
»fevdalni izvor«, sedaj, ko je na 
ravni upravne enote že prišlo do 
vsaj simboličnega vračanja, pa le 
»drugačno lastninsko razmerje, 
kot je bilo prvotno...«. Zaradi te
ga se M K K ne bi smela vpisati v 
register. To je zadnji »trik« drža
ve (oziroma državnega pravobra
nilstva iz Ljubljane, saj je v glavi 
predloga za obnovo postopka re
gistracije M K K napisano državno 
pravobranilstvo, na koncu pred
loga pa je podpis R E P U B L I K A 
SLOVENIJA) , ki naj bi onemogo
čili, da bi bilo vrnjeno tisto, kar 
je predvidel zakon. Formalno gle
dano je zopet vse v redu in prav, 
vendar samo z njihovega stališča. 
Ne pozabimo, da se je in se se 
včasih ubije človeka Se za manj
šo vrednost, kot pa je tu v igri. 

In kaj naj bi bilo narobe sedaj? 
Pravobranilstvo (Republika Slove
nija) očita, da M K K ni enaka kot 
je bila leta 1946, ko j i je bilo 
odvzeto premoženje. Takrat so 
bile namreč deležne pravice ve
zane na hišne oziroma parcelne 
Številke: delež je pripadal vsako
kratnemu lastniku določene hiSe 
oziroma parcelne Številke in je 
smel biti odtujen samo s poseb
nim dovoljenjem komisarja za ag
rarne operacije v Ljubljani. 

K o so ob ponovni vzpostavit
vi agrarne skupnosti M K K hoteli 
to isto določi lo (ker je dobro 
premišljeno in veliko boljSe za 
obstoj skupnosti), sicer prilagoje
no, ker komisarja za agrarne ope
racije v Ljubljani že zdavnaj ni 
več, zapisati v statut, tega M K K 
ni smela, ker naSe tedanje pravo 
ni predvidevalo lastnine na osno
vi lastnine. Na to so člani M K K 
že takrat opozarjali, saj je tako 
določilo, da ne sme biti lastništ
va na osnovi lastništva, perfidno 
zakrita zarota proti agrarnim 
skupnostim, ki lahko pri znani 
slovenski sprtosti in pravdarski 
strasti povzroči njihovo smrt. Le 
zakaj naj bi bil lastnik - upravi
čenec, torej član neke agrarne 
pravice tudi nekdo, ki je npr. že 
več desetletij v Ameriki in z ag
rarno skupnostjo nima prav no
bene veze več. ne potrebe, ne pa 
samo tisti, ki je lastnik kmetije, 
hiSe, zaradi katere je tudi bila 
vzpostavljena agrarna skupnost. 
Vendar zakon je zakon in zato 
so napisali to, kar je od njih za
htevaj. 

In danes, po skoraj treh letih, 
ugotavlja državno pravobranilstvo 
posredno, da pravzaprav zakon o 
agrarnih skupnostih ni v redu. 
Neposredno pa, ker se je M K K 
držala tega zakona, da ni naredila 
prav in zato ne more dobiti 
odvzetega premoženja nazaj! Za
to se člani M K K , z njimi pa tu
di vse poStcnc Slovenke in Slo
venci, upravičeno hudujejo ob ta
ko očitnem norčevanju države iz 
njih in tudi zakonov, ki jih je sa
ma sprejela. B. P O L L A K 

»17. marca sva krenila iz Pariza in računava, če ne bo kak
šnih zapletov, da bova konec letošnjega junija prispela v Betle
hem,« sta sredi deževnega aprila pred Korohačem v Kamniku 
povedala francoska kolesarja upokojenca Jean in Jeanette. Ker 
veliko kolesarita, pravita, da jima ni bilo težko odločiti se za 
tako dolgo pot Ko smo ju povprašali, kje prespita, sta dejala, 
da apartma vozita kar s seboj. Preden sta zavila na Tuhinjsko 
cesto in se podala proti Celju, sta obiskala še mehanika Hepija 
na Perovem, da bi pomagal Jeanetti oživiti pomožni motorček 
na kolesu, da bosta laže premagala naš Kozjak in druge klan-

c e - (foto F. S.) 
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Iz torbe Krištofovega 

Pepeta II. 

K a k o d o b r o p o z n a m o s v o j o o b č i n o ? 

Lizanje sladoleda med 
vožnjo ni v nasprotju z 
zakonom... 

Z adnjič seje župan že veselil nbi-
fka potomcev grofov Andeških v 

Kamniku. Pričakoval je namreč, da 
bodo i seboj prinesli nakovala in 
modele za kovanje denarja, ki so ga 
njihovi predniki pred stoletji že kova
li na Malem gradu. Pa tako prav bi 
mil prišel kakšen dodaten cekin za 
občinsko blagajno, ki sc bo mora
la letos kar pošteno zapujati, če bo 
občina hotela preživeti, pa še za do
lu Kinnendčaiiom ho moralo kaj os
tati. Toda od tega pričakovanja ni 
bilo nič. saj andeškim šolnikom, ki 
so obiskali naše mesto, prav tako 
manjka denarcev... 

S icer pa bognedaj, da hi se. kdo 
danes kakorkoli vtaknil v tako-

imenovane kapitalske interese, kjer 
je denar vladar. Če slučajno opozori 
na kako nepravilnost, lahko tvega, 
da ho dobil brco in to v pravem po
menu besede. Hrca je torej odgovor 
kapitala, ali bolje njegovih predstav
nikov, ne pu pojasnilo na očitke na 
katere opozarjajo celo občinski mo
žje. Vsaka podobnost z mnenjem 
nadzomištva nekih plinarjevje zgolj 
slučajna... 

T\ obill smo nov zakon o varnosti 
Lf na cestah. Kaj nam pa morejo, 
si Je verjetno mislil voznik novega 
HMW-eja, ko je z dvema sladoledo
ma v rokah nekaj dni po prvem ma
ju od Jurčka na Zapričah zavijal 
proti Duplici. Saj o tem, da med vož
njo ne smeš jesti sladoleda, v obsež
nem zakonu nič ne piše, piše samo, 
da ne smeš telefonirati. Kol kaže bo 

treba zakon kmalu spremenili.. 

Po praznikih smo dohiti v naši 
občini ludi moderno golf igri

šče, ki bo po mnenju nekaterih po
membno vplivalo na razvoj športa in 
rekreacije pri nas. Drugi pa menijo, 
da prav velike množice, ki bi zmo
gla plačali 5000 nemških mark 
članarine pri nas ni. Vsak prvošol-
cek bi lahko izračunal, koliko let hi 
se moral delavec, ki mesečno še do
bi 300 mark plače, odpovedali hra
ni in vsem drugim stroškom, da bi 
plačat samo članarino. Pa je zad
njič nekdo dal kar »pameten« odgo
vor: »Saj gledanje golfa nič ne sta
ne vsak lahko gleda zastonj, pa še 
to verjetno ne ho dolgo...« 

KRIŠTOFOV PEPE II. 

Na tako zastavljeno vpraša
nje v prejšnji Številki Kamni
škega občana smo prejeli ve
liko Število odgovorov. Vsi so 
bili pravilni, saj ste na sliki vsi 
hitro prepoznali vas LaniSe. 
sko/i katero nas nova 
asfaltirana cesta pri
pelje do Š c n t u r š k c 
Gore pod Krvavcem. 
Med prejetimi dopi
snicami je žreb izbral 
tisto, na kateri je 
podpisan Kari Kle-
mensek iz Zikove ulice 
v Kamniku, ki ho 
knjižno nagrado Koč-
nC Kamnik prejel v 
njihovi knjigarni na 
Ljubljanski cesti 1/b. 

Danes sprašujemo 
po imenu naselja na 
»južni strani Alp«, ki je 
znano I udi izven meja 
naSe občine. Poleg te

ga pa je Se za časa rajnke Av
strije dalo svoje ime tudi kata
strski občini, ki se tako imenuje 
tudi danes. 

VaSe odgovore pričakujemo 
do srede, 3. junija, na naslovu 

Kamniški občan. Glavni trg 24. 
Kamnik. Nagrajenec bo prejel 
knjižno nagrado Naravne zna
menitosti kamniško-Savinjskil i 
Alp na kamniškem območju, ki 
jo podarja K očna Kamnik. 

T a r o ž a j e z a t e . . . 

Zelenica pred Mercatorjem je ponovno urejena. (foto F. S.) 

Da ne bodo z 
dupliSkega kon
ca prihajali sa
mo kritični po

gledi, so te 
dni poskr
beli v trgo
vini Mer-
cator na 
Duplic i 
( n a j v e č 
zaslug za 
to ima 
poslovod-

kinja Milena Stojič). kjer so po
vsem povoženo in razrito zeleni
co ob Ljubljanski cesti znova ure
dili in zasejati s travo. Poskrbeli 
so tudi za, čeprav simbolično, og-
rajico iz žice, ki naj bi zlasti obi
skovalce bifeja Planet opozarja
la, da na zelenici njihovi avtomo
bili nimajo kaj iskati. Upajmo, da 
bodo to upoštevali... 

WZ ANTON MEDVED 
KAMNIK, NOVI TRG 26B 

S P O Š T O V A N I S T A R Š I ! 

Enote v vrtcih Antona Medveda so zasedene in kar 
precej staršev je ostalo brez varstva. Edina m o ž n o s t , ki 
vam jo lahko ponudimo, je vzgoja v enoti Pedenjped 
na Jakopičevi 27. 

Starši, ki to enoto že poznate, veste, da je v tej enoti 
prijetno. Otroci so de ležni vzgoje, dvakrat na teden pa 
imajo tudi angleške urice. V dopoldanskem oddeleku so 
še 3 prosta mesta. 

Svojega otroka pa lahko še prijavite v oddelek, ki je 
odprt od 12.30 do 16.30. Pisne prijave sprejemamo do 
zasedenosti oddelka. 

Vse ostale informacije dobite na tel. st. 819-210! 

. . . z a t e p a o s a t ! 

Osat velja za vse tiste, 
ki vozijo po zelenicah. 
To p o č n o tudi otroci s 
kolesi. Le 
kje so 
v z g o j e n i 
starši? Tudi 
hišni ljub
ljenčki 
kužki lulajo 
in kakajo 
kar po ze
lenicah. Kje 
so v r e č k e 
za iztrebke, 
s p r a š u j e m 
k u l t u r n e 
lastnike? 

MATILDA 

Rožo, Se najraje pa kar velik Šopek, poklanjamo v znak spo
štovanja in iskrene zahvale Športnemu društvu KraSnja. vsem pri
zadevnim Krašnjanom, ostalim sodelujočim in Se posebno pred

sedniku SD KRASNJA g. M A R J A N U ŠTRU
KLJU za ponovno, tokrat že 2. zares odlič
no pripravo, izjemno organizacijo in izved
bo tradicionalnega S R A U F O V E G A SPOMIN 
S K E G A P O H O D A in spremljajoče slikarske 
razstave šestih priznanih slovenskih akadem
skih slikarjev, v spomin na našega dragega, tra
gično preminulega Staneta Belaka-Šraufa. Po
hod je bil v soboto, 16. maja 1998, s startom 
in ciljem v Krašnji, otvoritev slikarske razsta
ve s prisrčnim kulturnim programom pa je 
bila na predvečer pohoda v OS KRAŠNJA. 
Ta prireditev nam bo zares ostala v nepozab
nem spominu, saj nas je ob sapo in vse be
sede spravil tudi naš priznani slovenski aka
demski slikar g. T O M A Ž PKRKO (svojo mla
dost je preživel v Kamniku), ko nam je po
daril svojo čudovi to umetniško stvaritev, ol
je na platnu, ki je nastala prav za to prilož
nost. Njemu v iskreno zahvalo poklanjamo še 
posebno lepo rožo... 

Osat dajem kar 
občini Kamnik, saj 
nikomur od pri

stojnih niti na 
pamet ne pa
de kakšno ot
roško igrišče 
ali igrišče za 
p o u l i č n e 
špor te (za 
rolkarje, ro-
lerje, skejter-
je). Tudi to 
vpliva na ka
kovost življe
nja. 

Eno lepo rožo bo podarili go
spodu Kožmanu in podjetju Pu-
blicus za pomoč pri odvozu pa
pirja, ki smo ga učiteljice in učen
ci prvega do četrtega razreda OS 
Komenda-Moste zbirali v aprilu. 
Ob koncu akcije so bili pridni 
učenci izredno ponosni, saj so 
zbrali preko Štiri tone starega pa
pirja. 

ANDREJA (RJANEC 

Mami ene
ga majhnega 
in enega večje
ga otroka 

V imenu družine Belak 
MOJCA BEIAK REBOZV 

Pohvalila bi gospe Adrijano 
Planine in Olgo Agovič iz Up
ravne enote Kamnik za never
jeten posluh in p o m o č stran
kam, ki jih dnevno sprejemata 
na odgovornem in zahtevnem 
delovnem mestu urejanja zadev 
varstva vojnih veteranov in žr
tev vojne. Prav prijetno sem bi
la presenečena in oč i tno ne dr
ži, da naša občina ne premore 
prijaznih ljudi. 

HELENA SUŠNIK 

P i s m a - m n e n j a - o d m e v i - P i s m a - m n e n j a - o d m e v i 

Poziv mladim ekologom 
Številni občani so nas klicali in povedali, da so v tem letu 

te drugič dobili obvestila, ki so jih podpisali Mladi ekolo-
Ri V njih jih pozivajo, naj pripravijo star papir in ga odlo
žijo pred vrata, ker ga bodo odpeljali. Ze drugič pa se je v 
teh dneh zgodilo, da mladih ekologov ni bilo, zato je pa
pir ostajal pred vrati, kjer ga je raznašal veter in močil dež. 

Zeleni Kamnika sporočamo, da nismo organizatorji le 
akcije. Mladim ekologom pa bi radi povedali, da se tako 
sicer dober namen akcije sprevrže v svoje nasprotje. Akcija 
hi bila hvalevredna, saj sc s tem ohranjajo gozdovi In vsa 
pohvala ludi Kamničanom, ki so bili pripravljeni sodelovati. 
Zal pa je treba take akcije speljati do konca, če želimo, da 
so učinkovite. Obenem mlade ekologe pozivamo, naj se.ja
vijo, saj nihče ne ve, kdo pravzaprav so. 

ZELENI SmVENIJE - 00 KAMNIK 

Misli oh izidu Zbornika žrtev 2. svetovne vojne v 
občini Kamnik 

ko sem dobila ta Zbornik v roke, sem ga začela z za
nimanjem prebirali. Ob tem so sc v meni porajala najrnzlie 
iiejsn vprašanja in občutki. Ne boni se kritično oprctlcljc-
vala do Zbornika kot celote, tipam, da bodo to storili ti
sti, k i so za lo bolj pok I kani. Imam pa nek aj pripomb ozi
roma vprašanj. 

V prvem delu so v tabelah navedene vojne žrtve po žu
pnijah in krajih, nato sledi analitično statistični prikaz žr
tev (v občini Kamnik). V to delo.je bilo vsekakor vložene
ga veliko truda. Pri lem me zanima, zakaj v preglednicah 
P<> posameznih občinah in krajih pri žrtvalt, ki so imele tudi 
ilegalno ime, ta niso navedena. Moje mnenje.je, da ta ime

na ne bi smela bili opuščena. 
V analitičnem prikazu vojnih žrtev me pri grafičnih pri

kazih zelo moli poigravanje z barvami. Menim, da bi bile 
glede na tematiko primernejše bolj umirjene barve, .lepa se
veda to stvar ok usa! 

Sledi prispevek dr. Marjana Kordaša z arhivskimi doku
menti, njegovimi opombami, sklepi in komentarji. Nato sle
dijo še trije prispevki, in sicer Milana Windschnurerja, Aloj
zija Zibcrta in Igorja Scnčarja. Uvod dr. M. Kordaša v ar
hivsko gradivo veliko obeta. Vendar pa v tem gradivu, ki ga 
dr. KordaS objavlja, nisem dobila tistega, kar sem pričako
vala, že zlasti ne, kar zadeva mojega očeta, organista in ob
činskega tajnika v Stranjah, Franceta Turnška, ki so ga 1. 
decembra 1943 partizani likvidirali. Zakaj? Istega dne so 
likvidirali še dva domačina in 14. decembra še štiri. Sku
paj torej v mesecu decembru 1943 sedem domačinov; med 
njimi dve ženi. Imena šestih lik vidiranih luk aj ne navajam, 
ker K t njihovimi svojci o tem še nisem pogovarjala; so pa 
vsi navedeni v statističnem pregledu Zbornika. 

Gospoda dr. Kordaša sprašujem, če je pri pregledovanju 
m preučevanju arhivskega gradiva, ki ga m objavil zaradi 
subjektivnih razlogov, k tu navaja v uvodu, zasledil kakr
šno koli obremenilno obtožbo na račun mojega očeta, da 
so ga potem likvidirali. Delo J. Vidica. ki ga dr. Kordai ri
tim, sem pregledala; v njem v nobeni zvezi nisem zasledila 
imen mojega očeta Franceta Turnška. 

Zelo se čudim, da v Zborniku ni omenjen listi tragični 
dogodek, ki sc je zgodil 9. 7. 1942, ko so Nemci v dolini 
Črne ustrelili 51 talcev - vsi so bili domačini. Zakaj so bili 
ustreljeni? 

Občina oziroma župnija Stranje bi morala biti v leksto-

vem delu Zbornika posebej predstavljena in to zaradi dogmi 
kov, ki so se v tem kraju dogajali med 2. svetovni> vojno. Za
gotovo je vtem kraju še nekajŽivih prič, ki so takšno ali dru
gačno tragedijo doživele in bi imele marsikaj ludi povedati. 

Postavljam tudi vprašanje zakaj v Zborniku niso pred
stavljeni vodilni politični delavci OF, ki so delovali na ob
močju Stranj. Kot mi Je znano, so nekateri imeli pomemb
ne funkcije in so tudi odločilno vplivali na določene dogod
ke, ki so se zgodili v tem kraju v času 2. svetovne vojne. 

Tako pomembne stvari v Zborniku ne bi smele hiti pre
zrte saj Zbornik zaradi pomanjk Ijivosti podatk ov izgublja 
na svoji verodostojnosti. 

Upam, da bom na poslovilna vprašanja dobila odgovore. 
ANGELCA TVRNŠEK 

lapsus, nepoznavanje razmer ali namerno 
zavajanje javnosti 

Piscu članka z naslovom Ijztna skupščina društva Par
tizan Mekinje, objavljenem v'). številki Kaminskega občanu 
14. 5. I99H, seje zapisalo dobesedno naslednic-

»lastništvo mekinjskega društvenega doma. ki M ga 
med letoma 1909 in 1911 zgradili Mekinjčani in Godiča-
ni sami je po vojni prešlo na društvo Partizan Slovenije ki 
seje leta 1990 preimenoval v Športno zvezo Slovenije. Da
nes je lastništvo dano v 50% last mekinjskega društva, 50% 
pa Športni zvezi« 

Nedopustno in nesramno je manipuliranje z imenom 
Športne zveze Slovenije, ki seje na združitveni skupščini z 
olimpijskim komitejem Slovenije leta 1994preimenovala v 
Olimpijski komite Slovenije - združenje športnih zvez. 

V poduk mlademu piscu: pravni naslednik Partizana 

Slovenije je Športna unija Slovenije (in ne Športna zveza) In 
ta ista Športna unija Slovenije je tudi - kot pravilno ugotav
lja pisec - 50% lastnik mekinjskega doma. 

Športna zveza občine Kamnik, kije članica OKS-ZSZ 
in ne SUS-a, pa je v letu 1991 s svojimi sredstvi in po svo
jih močeh pripomogla pri obnovi mekinjskega doma. In še 
nasvet: v prihodnje si takšnih »lapsusov« ne privoščite! 

OIAFGRBEC 

Za tahemakljem še krstilnica 
V občanu je izhajal članek o velikih delili gospodu Dem

šarja. I 'se lepo in prav. Sleherni Komendčan pa je le čakal, 
dragi pisec, da boste opisali, kaj zdaj počenjate z njegovi
mi deli. Ne vedo vsi, da zaradi nelegalno rusenegu taber-
i m 11 in bije plat zvona še krstilnici. 

Kaj počnete? Naj bo tabernakelj ali krstilnica, naj ima 
spomeniško vrednost ali ne -vse je bilo narejeno z ljubeznijo 
in z veliko mero visoke inteligence gospoda Demšarja - za 
komendske jarane - za vedno. Posebno pa bi morali to oh
ranili zato, ker je bilo zgrajeno v tako težkih časih, da mla
di tega ne morejo razumeli. 

Sprašujem vas, ali mislile, da boste zdaj lo zabrisali z le
pim pisanjem o Demšarju, mu postavili spomenik. Povem 
vam samo - napaka je narejena in težko Jo bo popraviti 

Dragi pisec! Naredimo konec Demšarjevim hvalam in se 
raje pogovorimo o njegovih napakah. Tisti ki posegate v nje
gova dela, jih veste veliko. Tudi jaz poznam eno veliko in 
ta je - da se mu ni posvetilo, k do bo teptal njegova dela in 
da vas ni že takrat odstavil od jarovške mize. Pa kaj ho
čemo! Tudi Simon Peler je bil Kristusov učenec, pa ga je vse
eno zatajil. F. L. 
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G r e m o n a Veliko p l a n i n o ! 
V okviru programa planinskih 

prireditev v letu 1988 PD Ka
mnik tudi letos, tokrat že devet-
najstić, prireja »trimski pohod« 
na Veliko planino. In tudi tokrat 
naj bi bila njegova smer vsaj ma
lo drugačna kot v preteklih le
tih. 

Hoditi bomo začeli s Pred-
konjske, kjer je imel nekoč De
dek svoj »pruh«. Spočetka bo kar 
naporno, saj bomo hodili po 
strugi Konjskega potoka, ki je 
lansko jesen povsem odnesel goz
dno cesto. Sledil bo vzpon po 
neoznačeni lovski stezi skoraj do 
Lopate, kjer bomo zapustili ste
zo. Podali se bomo kar narav
nost navzgor po brezpotju, ki ga 
bomo zapusitli sele pod Planja
vo in poiskali staro stezo, po ka
len so nekoč nosili na planino 
seno. Ta nas bo privedla do Zrela 
in že bomo na Veliki planini. 

Glede na želje in dogovor si 
bomo sli ogledat se Vetrnici in 
morda tudi jamo v Dovji griči, 
nato pa preko Velikega Bukov
ca odšli do Domžalskega doma. 
kjer bo daljši počitek pred spu
stom. 

Vračali se bomo čez Malo pla
nino in nato pred Pasjimi pečina
mi zavili v dolino Konjske po lov
ski stezi. Ta je na nekaterih me
stih že precej »uboga«. Pripeljala 
nas bo do se bolj »uboge« opu
ščene gozdne ceste, po kateri se 
bomo nato spusitli do odnesene 
gozdne ceste in po njej do Pred-
konjske in tako »zašpilili« pot. 

V Kamnik se bomo lahko vr
nili z avtobusom, ki odpelje iz 
Kamniške Bistrice ob 17.14 ali 
peš ali pa na kakšen drug način 
- po željah in možnostih udele
žencev. 

Letošnji pohod bo sicer neko
liko krajši od lanskega, vendar 
zato bolj zahteven, saj bo sko
raj 400 višinskih metrov poteka
lo po strmem brezpotju, precej 
po lahkem brezpotju, pa tudi 
kakšni »sitni« prehodi bodo 
vmes. Višinska razlika je več kot 
1150 m in celoten čas hoje je 

okoli 6 ur. Zato je potrebno ime
ti kar nekaj kondicije, predvsem 
pa ustrezno čevlje: planinske, se
gajoče čez gležnje z dobrim, tr
dnim in trdim podplatom iz 
močno narebričene gume, da bo
do dobro prijemali v travnati str
mini. Tudi palice ne bodo odveč, 
če jih znate uporabljati. Če ne, 
vam bomo to pokazali. In če bo 
sonce, naj tisti, ki imajo občutlji
vo kožo, ne pozabijo na zaščit
no kremo. Ne pozabite pa tudi 
na autan ali kaj podobnega za 
zaščito pred klopi, ki jih bo v 
travah kar precej. Pa tudi opre
ma proti moči bo lahko korist
na, če bo popoldne ploha. Seve
da se bo moral vsakdo sprijazniti 
tudi z nekaj discipline, ki je po
trebna pri takih aktivnostih. Če 
ne, je bolje, da ne gre zraven in 
tako prihrani sebi in drugim ne
potrebne sitnosti. 

In cena? Vodniki bodo sami 
plačali to. da bodo vodili, torej 
bodo vodili na svoje stroške. Tu
di ves prenos znanja in varova
nje bo za vas tokrat brezplačno. 
Plačati boste morali samo tisto, 
kar boste sami porabili (prevoz, 
prehrano, pijačo, svojo opremo 
ipd.). 

Odhod bo v soboto, 6. junija, 
ob 7.40 s Predkonjske (Dedkov 
pruh). Avtobus odpelje iz Kamni
ka ob 7.20 in če prosite šoferja, 
vam bo ustavil prav v Predkonj-
ski. Če se bo kdo pripeljal z 
osebnim avtomobilom, ga lahko 
pusti na začetku gozdne ceste v 
Predkonjsko, na tistem delu, ki 
mu je voda prizanesla. 

Če bo vreme slabo (dež, sneg, 
občasen dež ali kakšen podoben 
»blagoslov« z neba), tura odpade. 
Če pa bo samo rosilo in bo vre
menska napoved dobra (izboljša
nje že dopoldne), potem tura bo. 

Glede na vreme, stvarno sta
nje terena števila udeležencev in 
vodnikov na dan ture so možne 
še spremembe smeri, cilja, mest 
počitkov in podobnega o čemer 
bodo odločili vodniki. 

BOJČ 

S r e b r n i jubilej k a m n i š k i h 

t a b o r n i k o v 

Krdelo volkov se p o t i k a 

p o slovenski obali 
Na spominski dan planeta 

Zemlje (22. aprila) sovpada 
rojstni dan Roda bis tr i šk ih 
gamsov. S kulturnim nasto
pom in š t e v i l n i m obiskom, 
tudi ž u p a n Tone Smolnikar 
je bil prisoten, so obudili 

borniki, zato njihovo geslo Z 
naravo k b o l j š e m u č l o v e k u . 

O d ustanovitve t a b o r n i š k e 
organizacije se jc v d r u ž b e 
nih odnosih marsikaj spre
menilo. Te spremembe v č a 
sih niso imele pozitivnih 

Kamniški taborniki pri gradnji ceste Sadlnja vas-SemlC, leta 197S 

spomin na 35-letnico ustano
vitve in delovanja te naravo
varstvene in š p o r t n e organi
zacije. Tega datuma si niso 
izbrali nakl jučno . Je klic č l o 
v e š t v u , naj se z zaskrblje
nostjo spominja matere 
Zemlje, do katere je nehva
l e ž n o in u n i č e v a l n o . Pohlep 
po i z k o r i š č a n j u njenih do
brin, o n e s n a ž e v a n j e o z r a č j a 
in voda vodi najbolj razvito 
bitje na tem planetu do za
nesljivega uničenja . Teh ne
gativnih posegov v naravno 
okolje se zavedajo tudi ta-

vplivov. T a b o r n i š k a organi
zacija je n a j v e č k r a t ostala 
praznih rok, ko so drugim 
š p o r t n i m organizacijam delili 
denar. Zaradi skromne ma
terialne osnove vodstvo ta
bornikov ni moglo uresnič i t i 
programa, ki je bil naravo
varstveno naravnan. K o je 
bilo naj tež je , so vznikli no
vi kadri in č lani ter Bistri
š k e gamse vodili pri varova
nju narave, spoznavanju nje
nih vrednot in ljubezni do 
slovenske zemlje 

A L O J Z U K O N D A 

TURISTIČNO INFORMACIJSKI CENTER OBČINE KAMNIK 
GLAVNI TRG 23, 1240 KAMNIK 

TEL: 061/831-470, FAKS: 06V818-119 
E-mail: infocenter.kamnlk-1@8lol.net 

KOLEDAR PRIREDITEV 

Petek. 29. maja 199a ob 20. url 
R a z s t a v i š č e Veronika, Kamnik 

V 

LETNI KONCERT aozvocij* 
Moški pevski zbor DKD SOLIDARNOST, Kamnik 
Zborovodja: Sebastijan Vrhovnik 
Vstopnina: 500 SIT 

Sobota. 30. mala 1998. ob 19.30 
Srednješo l sk i center R. Maistra, Kamnik 
SOZVOČJA MLADIH 
Revija mladinskih pevskih zborov Gorenjske 1998 
Izbor iz o b m o č n i h pevskih srečanj . 
Vstopnine ni! 

SO 

Petek. 5. lunlla 1998. ob 20. url 
Srednješo l sk i center R. Maistra, Kamnik 
LETNI KONCERT 
Dekliška pevska skupina SIRENE s Homca 
Umetn i ško vodstvo: Petra Grkman 
Klaviature: Tomaž Pirnat 
Bas kitara: Bernard Pajk 
Bobni: Lojze Pirnat 
Program: slovenske narodne, popevke in č r n s k e 
duhovne pesmi. 
Predprodaja vstopnic, dodatne informacije: Študentski servis 
Kamnik, Študentski servis Domžale - 727-814, 727-287. 

Razstav'-'"* Veronika Kamnik 
RAZSTAVA JUBILEJ KAMNIŠKE GODBE: 1848-1889-1998. 

Razstava bo odprta do 25. junija 1998, vsak dan od 10. do 
12. in od 17. do 19. ure, ob nedeljah od 10. do 12. ure. 
Vstop prost! 

KULTURNI CENTER KAMNIK 
Četrtek. 2a 5. 1998. ob 19. url, grad Zaprlce 
ŽLAHTNI PURGARJI KAMNIŠKI - najpremožnejši meščan i 
Kamnika v drugi polovici 19. stoletja - otvoritev razstave. V 
kulturnem programu bo nastopilo tudi Prvo slovensko pevsko 
društvo Lira. 

DRUGE PRIREDITVE 
Vsak torek ob 19.30 
V prostorih DU v Komendi: delavnica osebnostne rasti, vodi jo 
Vera Prelovšek. Informacije po tel. 842-209 in 0609-631-868. 

Sobota 30. 5. 1998. ob 9. uri 
Motoristi veterani 1998 - spominska vožnja motoristov po 
Kamniku. 
Organizator AMD Kamnik, doze Šuštar, tel.: 815-057 ali 814-091. 
Sobota In nedella 30. In 31 & 1998 
Pokal Velike planine - državno tekmovanje jadralnih padalcev. 
Start z Velike planine, cilj v Godiču. Informacije: Dušan Orehek, 
telefon: 831-843. 
Petek In sobota 5. In & 6. 1998 
SREDNJEVEŠKI DNEVI V KAMNIKU - Venerina pot. Kamnik -
staro mestno jedro. Organizator OBČINA Kamnik, informacije 
Turistično Informativni center občine Kamnik, tel.: 831-470. 

Sobota. 6. 6.1998. ob 8. url 
Gasilsko tekmovanje mladine - stadion Mekinje. Organizator: 
Gasilska zveza Kamnik. Informacije: dože Oblak, tel.: 832-126. 

Sobota & 6. 1998. ob 19. uri 
Gasilska veselica pri gasilskem domu Križ. Organizator: 
Prostovoljno gasilsko društvo Križ. Informacije: Vinko Petek, tel.: 
914-764. 
Nedella 7. 6. 1998. ob a url 
Gasilsko tekmovanje članov - stadion Mekinje. Organizator: 
Gasilska zveza Kamnik. Informacije: dože Oblak, tel.: 832-126. 
Petek. 13. 6. 1998. ob i a uri 
Gasilska veselica - kulturni dom Srednja vas. Organizator: 
Prostovoljno gasilsko društvo Srednja vas. Informacije: Stane 
Hribar, tel.: 832-152. 

Marsikdo bi ob zgornjem na
slovu pomislil, kaj počnejo volko
vi na morju in ali jc sploh Se var
no poleti oditi na morje. Vendar 
naj vas potolažim, da le ni tako 
hudo. Krdelo volkov jc namreč 
skupina najmlajših skavtov (deč
ki in deklice v starosti od 8 do 
II let), ki so bili v času zimskih 
počitnic na zimovanju v Strunja-
nu. Zimovanje je potekalo tri dni, 
poleg najmlajših pa smo se ga 
udeležili tudi malo starejši skav
ti, ki smo skrbeli za dobro po
čutje volčičcv in njihovih želodč-
kov. 

V petek popoldne smo z av
tobusom izpred frančiškanskega 
samostana krenili proti Strunja-
nu. V večernih urah smo prispeli 
v Strunjan in sc nastanili v do
mu, ki je za tri dni postal nas 
»brlog«. Povcčcrjali smo slastne 
palačinke in utrujeni od vožnje 
odšli spat. 

Drugi dan našega zimovanja 
smo začeli z molitvijo in jutranjo 
telovadbo, po zajtrku smo se od
pravili na pohod po »novi džun
gli«. Ta »nova džungla« jc bilo 
okolje, v katerem smo prebivali 
in kot dobri lovci smo jo morali 
raziskati in spoznati njene prebi
valce. Tako smo se ob obali po
dali proti Piranu. Da pa bi nam 
pot hitreje minila, smo sc igrali 
igrico o dobrih in slabih džungel
skih likih. Vsaka skupina je mo
rala med petimi živalmi, ki so 
nam prekrižale pot, izbrati tri, za 

katere jc menila, da imajo pozi
tivne lastnosti. Šc preden je ura 
odbila dvanajst, smo bili pri cerk
vi sv. Jurija v Piranu. Po kratkem 
počitku smo sc sprehodili po me
stu in sc ob morju podali do Por
toroža, od koder smo se skozi 
podzemni tunel vrnili v Strunjan. 
Popoldne smo na travniku pred 
hišo poslušali zgodbo 0 Maugli-
ju in volčji skali. Ko pa sc je zve-
čcrilo smo odšli v gozdiček nad 
cerkvijo in tudi sami izvedli po
svet našega krdela. Sledila je še 
nočna igra. 

Tretji in hkrati tudi zadnji dan 
zimovanja smo zjutraj odšli k 
maši, pri kateri smo sodelovali s 
petjem in branjem beril. Po tem 
smo sc odpravili na plažo, kjer 
smo imeli veliko igro. Volčiči so 
morali narediti načrt in Z zvija
čo ukaniti Sir Kana (Velikega ti
gra, junaka iz »Knjige o džungli«) 
ter mu sneti njegovo kožo. Če
prav jc bila naloga težavna, se na
ši volčiči niso prav nič ustrašili 
hudobnega tigra in po kratkem 
zasledovanju so ga napadli in ga 
premagali. 

Po kosilu smo pospravili naše 
»brloge«, počakali na avtobus in 
sc odpravili domov. Tudi pot na
zaj jc minila v dobri volji ter pet
ju skavtskih in drugih pesmi. V 
Kamniku so nas žc čakali starši. 
Polni navdušenja in lepili spomi
nov z zadnjega zimovanja že ne
strpno pričakujemo poletni tabor. 

BENJAMIN BEZEK-IKI 

Kamniški volčiči ob znamenju na robu strunjanskega klija. 

REPUBLIKA SLOVENIJA 
MINISTRSTVO ZA OKOUE IN PROSTOR 

Dunajska e. 48, I00O Ljubljana. Slovenija 
Telefon: (06I) 17 87 400 • Telefax: (061) 17 87 422 

Številka: 350-03-67/97-TS, VM 
Datum: 19. 05. 1998 
Dato: bkomjold 

Ministrstvo za okolje in prostor. Dunajska 48, Ljubljana, na pod
lagi 4. odstavka 60. člena Zakona o varstvu okolja (Ur. list RS, 
št. 32/93 in 1/96) v postopku izdaje lokacijskega dovoljenja za 
rekonstrukcijo bencinskega servisa Moste pri Komendi, investitorja 
PETROL, Slovenska naftna družba d.d.. Dunajska 50, Ljubljana 

O B J A V L J A 

1. da jc dne 19. 5. 1998 z o d l o č b o št. 3 5 0 - 0 3 - 6 7 / 9 7 - T Š , 
V M / D V izdalo lokacijsko dovoljenje za rekonstrukcijo 
bencinskega servisa Moste pri Komendi, na zemljišču pare. 
št. 594/2, k.o. Moste, 
2. da je bilo v postopku izdaje lokacijskega dovoljenja dne 
12. 5. 1998 izdano okoljevarstveno soglasje št. 354-05-13/ 
98, 
3. da med javno predstavitvijo, javno obravnavo in za
sl išanjem investitorja ni bilo pripomb, ki bi se nanašale na 
vpliv obravnavane gradnje na okolje. 

SANJA TRAUNSEK, dia 
SVETOVALKA V L A D E 

mailto:infocenter.kamnlk-1@8lol.net


V i d a U r š i č 

K o l o je n j e n s o p o t n i k 

Ta članek o športnici, ki s svo
jo športno dejavnostjo pomenih-
no zaznamuje utrip ene od os
novnih športnih panog v Slove
niji, je bil napisan Ze v marcu, 
ko praznujejo žene in matere, 
objavljen pa bo v maju, ko ta
ko narava kot njen šport, kole
sarstvo, doživlja najlepši razcvet 
v letu. 

Vido>Uršič. doma iz vasice Bi-
stričice tik pod Kamniškimi pla
ninami, javnost pozna po šport
nih dosežkih v kolesarstvu. In to 
ne tistih obrobnih, vsakdanjih. 
Vida je namreč Že Štirikrat po
stala svetovna prvakinja med ve
terankami. To ji jc uspelo leta 
"93 in kar trikrat zapovrstjo v 
letih (Ki '95 do '97. V svoji zbir
ki ima 14 naslovov državne pr
vakinje, osvojene na kronometru 
ali cestni dirki, gorsko prvenstvo 
pa se ji jc vedno izmaknilo. To 

Zanimivo, da je bila Vida med 
aktivnimi kolesarkami tudi na 
prvem državnem prvenstvu Ju
goslavije, na katerem so uradno 
Za naslov tekmovale tudi ženske. 
»Izgubljene pfiloznosti /a prvi 
tiaSlOV državne prvakinje nikoli 
ne bom pozabila. Med štiri Slo
venke, ki smo računale le na 
medsebojni obračun, se je zelo 
presenetljivo vmešala Madžarka 
iz Vojvodine Eva Ha tala. 

Zmagala jc v sprintu, sc Vida 
spominja prvenstva v Subolici. 
Tega leta sc jc Vida na hipodro
mu v Komendi pomerila tudi z 
nevsakdanjim tekmecem - ko
njem. Na peščenem, z drobnim 
kamenjem posutem terenu je Vi
da pa kolesu dosegla povprečno 
hitrost 43 km/h. medtem ko jc 
bil kasač z 48,3 km na uro ne
kaj hitrejši. 

Vida llršič se lahko pohvali tu-

Vlda Vršič v svojem Športnem elementu 

je le vrh njenih uspehov v osem
najstih letih kolesju jenja. Do lan
skega oktobra jc nabrala žc bli
zu 140 zmag, točneje I3X, pravi 
njen mož Jože. On jc namreč 
glavni »krivec«, da je Vida sploh 
kolesarka in njen zvesti sprem
ljevalec na športni poli. S kole
sarstvom se je začela ukvarjali 
leta 19X0, 13. maja 1984 pa je do
segla tudi prvo zmago. Tega le
ta je zmagala tudi na prvem tri-
•i1 Ionu Jeklenih v Bohinju. Vse 
tO bi bila predolga zgodba. Vi
da vse podrobnosti o športni po
li vodi v svojem športnem dnev
niku, v črnem zvezden je do
mala vsa športna pot, pomemb
nejši treningi, vsa tekmovanja, 
čez 400 se jih jc /e nabralo, za 
športne zgodovinarje pa pravi 
almanah ženskega kolesarstva, v 
katerem so vsi lepi in tudi tež
ki trenutki. Padec, zaradi kate
rega jc morala izpustiti člansko 
Svetovno prvenstvo v Beljaku, 
oškodovanje na državnem prven
stvu na Ptuju pred leti. ko so jo 
diskvalificirali, a le zaradi admi
nistrativne napake, na katero je 
organizatorji niso opozorili, po
skus goljufije lani na svetovnem 
kolesarskem prvenstvu, ko jc 
Angležinja na progo poslala kar 
IVojO mlajšo prijateljico, itd. 

di z edinstvenim dosežkom, le 
namreč šc vedno aktualna držav
na prvakinja na cestni dirki in 
Očitao še nekaj časa ho Dve le
ti je Ze od državnega prvenstva 
na l.cnarlu, kjer je Vida seveda 
zmagala, potem pa jc vodstvo 
Kolesarske zveze Slovenije odlo
Čilo, da uradnega prvenstva za 
kategorijo žensk, tako za mladin
ke kot z.a članice, ne bodo več 
organizirali. Vsa tekmovanja po
tekajo v okviru kategorije rekrc-
ativk in veterank. Vendar odnos 
do ženskega kolesarstva ni bil ve
dno tako slab. »Reprezentanca je 
trikrat nastopila na ženskem Gi-
ru v Italiji, veliko je reprezentan
ca dirkala po tujini, z uspehom,« 
je v pogovoru dodal mož Jože, ki 
je bil trinajst let eden glavnih 
motorjev jugoslovanskega, pred
vsem pa slovenskega ženskega 
kolesarstva. Pred leti pa je pO 
trenjih med delom »osamosvojit
venih rcprczcnlanlk«, kakor jih 
je imenoval Jože, pustil vse sku
paj in slvai je v enem letu inz-
padla. Posledica je hudo nazado
vanje ženskega kolesarstva Ni dr
žavnih prvenstev, ni reprezentan
ce. Vendar Vida ni prizadeta, če
prav ŠC vedno spada med najbolj
še. V Stop teamu jc končno na
šla zdravo šporlno sredino, kjer 
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imajo pravi odnos do športnice. 
Tudi sponzorji sc najdejo. Med 
njimi je Vida posebej omenila ita
lijanskega trgovca iz Gorice Ču
ka in domače podjetje Calcit. S 
trenerskimi nasveti ji veliko po
maga Janez Zakotnik. Konkuren
co išče izven meja Slovenije, med 
svojimi vrstnicami. V tujini ima 
navezane dobre stike, tudi s ta
kimi reprezentancami, kot je Slo
vaška, ki spada v sam svetovni 
vrh. Z njo vsako leto opravi tu
di priprave ob jadranski obali. 

»Če bi tekmovala samo v Slo
veniji, sc ne splača trenirati. 
Cestnih dirk. kronometrov in os
talih kolesarskih dirk je prema
lo Predvsem zadnja leta sem se 
preusmerila ha dirke v Italiji in 
Avstriji, kjer so tudi odlično or
ganizirale. Dirke so razpisane 
kategorije za mojo starostno 
skupino pa tudi težina tekmo
vanj jc s slovenskimi neprimer
ljiva. V Sloveniji rada tekmujem, 
predvsem v Pomurju in na ma
raton v Rogaško rada grem. Pri 
nas 12 km, izven meja X0. Judi 
število tekmovanj je vedno 
manjše. Včasih je bilo v Slove
niji mnogo več dirk, kot jih je 
sedaj. Domala v vsakem kraju so 
pripravili dirko, ponekod tudi 

večkrat na leto. Tega ni več, ško
da,« jc dejala V spomin pa sta
re, dobre kolesarske čase. 

Vida je po poklicu medicinska 
laborantica, že vrsto le) pa je za
poslena v Zdravstvenem domu v, 
Kamniku v medicinskem labora
toriju, zato prav dobro ve, ka
ko se zdravju streže. Je tudi ena 
od pionirk, ki s športno dejav
nostjo učinkovito razbija zako
reninjeno miselnost, da ženska 
kvečjemu spada z.a štedilnik in 
v posteljo (in z. motiko na vrt, 
bi dejal moj sodelavec). Sport in 
druge nebodigatreba dejavnosti 
pa ne pristajajo za ženo in ma
ti (hčerki Karla in Ema). »Stanje 
ženskega športa se iz leta v le
to le počasi izboljšuje, predvsem 
v rekreaciji. Vendar je tudi lo 
bolje kot nič. Vedno več žensk 
ceni zdrav način življenja. Samo 
če pogledamo pohodnistvo. Ve
dno več jih hodi v planine, tu
di na množičnih športnih prire
ditvah jih je vedno več. Le od
nos do tekmovalnega vzdržlji-
vostnega športa ni pravi, ker 
prevladuje očitno mnenje, da je 
pretežak, vendar ni tako. Le spo
znati ga je treba.« meni Vida o 
odnosu žensk do športa. 

M E T O D M O Č N I K 

K i n o l o š k e n o v i c e 

Spomladanski tečaji 

Š p o r t n e n o v i c e 

Zaključek ligaškega 
tekmovanja strelcev Slovenije 

Konec meseca marca se jc med 
Športnimi strelci Slovenije končalo li
gaška merjenje moči. Kamniški strel
ci so skozi vse leto uspešno nastopali 
v kar treh ligah • I. in II. ligi s puško 
in I. ligi s pištolo. Glede na majhno 
Število aktivnih strelcev so Ktimnicu-
ni dosegli solidne rezultate. I' rscli li
gah so streljali 11 kol. tO pa ne pome
ni, da so vsi strelci streljali vsa kola, 
su j so ek ipe včasih nastopile z rezerv
nim tekmovalcem. 

Tako so prvoligaši Renata Ora-
lem, Marjan Repič, Mihu Radcj in Si
mon Kovic ekipno dosegli dobro 5, 
mesto s 23 točkami; posamezno pa: 

- 29. mesto - Renata Oratem, /><>-
vprečni rezultat (9 kol): 582,89 kroga; 

- 32. meslo - Marjan Repič, -"- (9 
kol): 577,78kr/, 

- 34. mesto - MIha Radej, -"- (9 
kol): 574,56 kr.; 

- 38. meslo - Simon Kovic, -"• (6 
kol); 576,60 kr. 

Rezultati nam povedo, da niltcc od 
naših ni streljal vseh 11 kol, odsotnost 
lilije bila iijirtivicljtva zaradi službenih 
ali Šolskih obveznosti. 

Prav tako solidno 7. mesto ekipno 
so dosegli prvoligaši s pištolo z 21 toč
kami. Niti tukaj ni nihče od kamni
ških strelcev nastopil v vseh kolih. Rr-
ziilluli: 

- 24. mesto - 1'tigačnik Martin, po
vprečni rezultat (10 kol): 553.00 kr.; 

- 30. mesto - Kimian Radej, -"- (9 
kol); 555,44 kr.; 

- 32. mesto - Bojan Burja, -"- (9 
kol); 544,67 kr.; 

- 3H. mesto - Janez .lohansson, -
"- (6 kol): 548,60kr. 

Zelo itsjiesno pa so nastopili nosi 
puskasi v II. ligi. Ekipno so osvojili pr
vo mesto z 31 točkami, visoka uvrsti
tev posameznih strelcev pa je posledi
ca tega, da sta Bojana Bombač in Ve
sna Zore nastopili r vseh II kolih. 

Rezultati: 
- 2. mesto - Bojana Bombne, po

vprečni rezultat (II kol): 574.09 kr.; 
- 5. mesto - Zore Vesna, -"- ( / / 

kol): 571,27 kr.; 
- 32. mesto - Damjan Burja. -"- (9 

kot); 570,56 kr.; 
- 40. mesto - Maja Mlakar, -"- (2 

koli): 564,00kr. 
Isti vikend so na 7. kolu Pokala 

prijateljstva nastopili ludi naši naj
mlajši. Med zelo močno konkurenco 
22 ekip so tklpilO osvojili odlično K. 
mesta Posamezno pa so med 87 strel
ci dosegli naslednje rezultate: 

- 14. mesto - Simon Podgoršek, 
174 kr.; 

- 22. mesto-.lun' VgovSek, 173 kr.; 
- 63. mesto - Blat Burja, 159 kr. 
Sicer pa s tem kolom Pokal jmju 

tetjstva Se ne končuje in o zaključku 
bomo Se poručali. 

IRENA RADIJ 

Strelsko državno 
prvenstvo 

Četnega tn petega aprila je v ljub 
Ijani mi Dolenjski cesti potrkalo dr
žavno pirmstvo Slovenije. To prsittslvo 

je zaključek dvoranskih ttkmovanjz 
zračnim orožjem pn-d novo malokali-
hrsko (MK) sezono. Ze po tradiciji je 
državno tekmovanje slabo organizira
no in imajo tekmovalci obilo pripomb. 
Vsi so tudi utrujeni od dolge sezone 
nastopov na ligaških m drugih te
kmah in, če jim zagode še »višja sila«, 
ne pade noben omembe vreden rezul
tat. Bilo pa je nekaj napetih trenutkov 
in živčnih vojn za končna mesta. 

Tako je naša članica (puška) Re
nata Oražem osvojila 1. meslo in s tem 
naslov državne prvakinje za leto 1998 
tele po dodatnem II, strelu v finalni 
preizkušnji. / zadetkom 111.0 krogu je 
premagala tekmico Natalijo Prednik, 
kije zadela 9,0 kroga. 

Simon Kovic je bil naš edini stre
lec v članski konkurenci, saj Marjan 
Repič zaradi bolezni ni nastopil. Na-
streljal je 578 kr. in osvojil 13. mesto. 

Mladinska ekipa puskaSev (M. Ra
dej, D. Burja, A. Radej) je zasedla od
lično drugo mesto, jkisuinczno pa so 
sc uvrstili takole: 

- 4. mesto - Mihu Radcj, 574 kr.; 
- 8. mesto - Damjan Burja, 571 kr.; 
- 31. mesto - Anže Radej, 527 kr. 
Naj povem, daje Miha Radej po fi

nalnem delu izenačil rezultat s sote-
kmovalcem Markom Kastelicem, ven
dar ga je In po streljanju II. dodatne
ga strelu premagal za 0.2 kroga (Mi
ha- 10,2 kr,; Marko - 10.4 kr.). 

Mladinska ekipa naših strelk je 
vojila I. meslo, posamezno je postala 
državna prvakinja Vesna Zore s 383 
kr„ 3. mesto je osvojila Spela Sitar, 
374 kr. in 4. mesta Bojana Bombač, 
371 kr. 

Naslednji dan SO nastopili pišlola-
si. kjer je mladinec Martin Pogačnik 
osvojil 4. mesto - 550 kr.. naša član
ska ekipa v sestavi Roman Radej, Bo
jan Burja in Janez Johansson pa 7. 
mesto. 

V konkurenci članic je nastopila 
Ulta Pogačnik in z rezultatom 335 
kr. usvojila 6. mesto. 

S tem nastopom so naši tekmoval
ci zaključili tapetno sezono z zračnim 
orožjem treba pa bo začeti trenirati z 
M K orožjem. Strelci, ki imajo normo 
za nastop na svetovnem prvenstvu v 
Barceloni, bodo do izbire ekipe dvoj
no obremenjeni. V SI) Kamnik so m 
Vesna Zore, Renata Dražem, Miha 
Radej in Murnu Pogačnik, realne 
možnosti pa ima po vsej verjetnosti sa
mo Oratem Renata. 

IRENA RADEJ 

Plavalci odlični 
na Dunaju 

Tradicionalnega mednarodnega 
plavalnega mitinga na Dunaju v dneh 
od 1. do 3. maja se je udeležilo Sest 
naših plavalcev: Luku /Prodnik, Vojko 
Jončesk i, Blaž Baje Petra Gorjup, An-
ja Rnjak in Tanja Marentič. 

V konkurenci najboljših plavalcev 
iz Slovenije, Nemčije Češke Slovaške 
Madžarske. Romunije. Švice. Irske, 
Hrvaške in Avstrije so vsi plavalci do
segli svoje osebne rekorde 

Spomladanski tečaji za šolanje 
psov so se začeli 3. marca. Tudi 
letošnji vpis v začetni in nadalje
valni tečaj je zelo Številen in s 
tem se potrjuje teza: »Če že imaš 
psa, ga pelji v pasjo Solo. da bo 
socializiran v urbanem okolju, 
kjer živi in se giblje.« Pri pasmah 
je letos modna muha bernski 
plansarski ovčar, nemški ovčar, 
zlati prinasalec. eksotično pa iz

stopajo grenlander. flandrijski go
vedar, belgijski ovčar in najmanjši 
jorkttrski terier ter samojed. 

Vse ljubitelje psov vabimo na 
vežbališče K D. Kamnik - Tunji-
ce za tovarno KIK. kjer poteka 
tečaj ob torkih in četrtkih od 17. 
do 19. ure ter nedeljah od 10. do 
12. ure. Nudimo vam tudi stro
kovno pomoč in nasvete ob na
kupu štirinožnega prijatelja. 

Finalna tekma psov sledarjev 
v Grosupljem 

Finalne tekme psov sledarjev 
sta se udeležila Franc Balantič s 
psom Rikom pasme nemški ovčar 
in Milan Iskra s psičko Pepsi pa
sme airdale terier. Sama tekma je 
bila zelo težavna, ker so bili vre
menski pogoji za nekatere pse 
pretežki (sneg in veter). 

Glede na to, da je bila to le
tošnja prva sezona na državnih 
tekmah, sta dosegla solidne uvr
stitve. 

Milan Iskra: Krško 7. mesto. 
Grosuplje 8. mesto. Grosuplje 18. 
mesto, v skupnem seštevku pa je 
osvojil odlično 5. mesto. 

Franc Balantič: KrSko 7. mesto. 
Grosuplje 16. mesto. V skupnem 
seštevku nima uvrstitve, ker se je 

udeležil le dveh tekem, za uvrsti
tev pa štejejo tri tekme od štirih. 

Ker so Grosupeljčani pripravili 
tudi regijsko tekmo, se je te ude
ležil tudi naš tekmovalec Boris 
Zučko s psom Medom pasme sa
mojed. Nastopil je v programu 
ISP A poslušnost. Številčno zelo 
zastopana skupina s pasmami 
nemški ovčar in malinos ni kaza
la na njun uspeh. Da pa se v na
šem društvu dela strokovno in 
uspeSno. sta dokazala prav Boris 
in Medo. ki sta premagala favo
rizirane službene pasme in z 89 
točkami osvojila I. mesto in s 
tem presenetila tako gledalce kot 
tudi kinološke zanesenjake. 

I. M . 

Največji uspeh pa si je v disciplini 
100 m delfin priplaval LUKA PRO
DNIK. Uvrstil se je na 6. mesto v A fi
nalu s časom 0:58,61 in s tem potr
dil normo za nastop na SVETOVNIH 
IGRAH MlADill V MOSKVI. 

V B finalu pa so bili rezultati na-
šleilu/i: 
I. meslo 101) m kravi VOJKO JONCESKl 
1. meslo 50 m kravi VOJKO JONCESKl 
6. meslo 50 m kravi PETRA GORJUP 

Naši plavalci so s temi odličnimi 
uvrstitvami dokazali, da spadajo v 
sam vrh evropskega plavanja. 

4. aprila seje desel naših plavalce)-
udeležilo velikonočnega mitinga v Ce
lju. Tekmovanje /e bilo organizirano 
za dri k r in dek lirr obeh k alegorij. Na 
njeni so sodelovali: Petru Jeras. Tuma
ra Piki, Anka Kalan, Tina Alpner, 
Anže Baloh, David Novak, Rok Baje, 
Peter Hribar, Grega Sušnik in Žiga 
Rejc. 

Doseženi so bili zelo dobri rezulta
ti, saj so vsi zasedli mesta v prvi polo
vici uvrščenih. PETRA JERAS in PE
TER HRIBAR pa sta se uvrstila lik za 
najboljšimi. 

Najmlajši plavalci našega kluba pa 
so se pomerili na XI. POKALU JEŽEK 
v ljubljani. Tekmovanje je potekalo 
18. aprila v bazenu Tivoli. Sodelova
lo je 24plavalnih klubov iz Slovenije. 
Hrvaške. Avstrije, Bosne in Hercegovi
ne in Jugoslavije. Udeležilo se ga je 
470 plavalcev, 263 mlajših dečkov in 
207 mlajših deklic 

V okviru kategorije mi. dečkov in 
ml. deklic pa so bili tekmovalci raz
vrščeni še v starejši letnik (1988) in 
mlajše letnike (1989 in mlajši). 

Iz Plavalnega kluba Kamnik so na 
tekmovanju sodelovali Mihu Zore. p,-
ter Pavlinič, Anže Kumar, Jošt Svetec, 
Katjuša Piki in Tina Prime. 

Vsi so se dohm odrezali najbolj pa iz
stopa MIHA ZORE ki sc je v disciplini 
50 m prsno uvrstil celo na 8. meslo (oz. 
2. meslo med slovenskimi />lavalii). 

HELENA REJC 

Karateisti karate 
sekcije Virtus 
na Pokljuki 

Kuruleisli Kurule sekcije Mrlus 
smo si tudi letos privoščili delovni od
dih v Sport hotelu na Pokljuki. Po
kljuka seje že lani izkazala kol pri
meren kraj za pomladanske pripra
ve na bližajoča se tekmovanja, spro
stitev, zabavo in še kaj. Pod vod
stvom trenerja Vladimirja Staniča 
smo si vse lo privoščili tudi letos in 
naj se ve. da nuni m bilo žal. 

V sredo, 25. marca, se je iz Ka
mnika odpravil cd konvoj vozil s ka
mniškimi karateisti, pripravljenimi, 
da se spoprimejo z divjino in trdimi 
treningi na Pokljuki. Pa so bile skr
bi odveč, saj je bila hrana odlična in 
postelje udobne. Hja, treningi so že 
bili naporni, ampak šele po dobrem 
zajtrku oziroma popoldanskem po
čitku. Trenirali smo v dveh skupinah 
glede na barvo pasu, dvakrat po 2 uri 

dnevno. Pred treningom smo pona
vadi tekli nekaj krogov bosi po sne
gu. Če imate za hišo še kaj snega, 
poskusite, in zagotavljam, da vam 
bo tal. Preostali čas je minil v dru
žabnih igrah. Med drugim smo pri
redili pravo vojno s kepanjem, v ka
teri smo uživali tako mlajši kot sta
rejši člani s trenerjem vred. Tudi 
slednji je kasiral kar nekaj kep 
(maščevanje za naporne treninge 
?!!). Oh večerih pa je prišel na vrsto 
film o karateju. Zadnji večer smo 
se preizkusili še v karaokah in ple
su z bananami (podrobnosti naj os
tanejo skrivnost). 

Pel dni na pok I pik i je minilo, kot 
bi mignil, m v neadjO popoldne wk> 
bili že doma, polni vtisov in z misli
jo, da naslednje leto vse skupaj pono
vimo. 

MARKO URH 

Prvomajski ba l inarski turn i r 
na D u p l i c i 

Balinarje motil dež 
Balinarski klub Duplica, kot se po 

novem imenuje nekdanja balinarska 
sekcija SD Virtus, je konec aprila že 
enajstič pripravil prvomajski balinar
ski turnir. Kljub slabemu vremenu, 
turnir so morali zaradi tekem v dr
žavnih ligah, ki se začno 2. maja, 
pomakniti v april, se je tradicional
nega srečanja balinarjev na Duplici 
udeležilo 13 ekip. Spet so se srečali 
stari znanci, halinarji iz izubijane. 
Zadvora, Vodic, Mengša, Količeve-
ga, Nevelj in drugih krajev. Kot vedno 
pa so se turnirja udeležili tudi hali
narji kamniškega društva upokojen
cev. Zaradi dežja vseh tekmovanj ni
so mogli opraviti na dupliškem bali
nišču. Zato se je polovica ekip mora
la preselili v Mengeš, s tamkajšnjim 
klubom namreč dupliški halinarji že 
dolgo uspešno sodelujejo. Zato jim 
Mengšani vedno radi priskočijo na 
pomoč. Tudi tokrat seje pokazala 
potreba, da bi na Duplici Cimpreje 
pokrili še ostati dve stezi, ki soju 
zgradili lani in si tako omogočili pri
rejanje tudi mednarodnih turnirjev. 

I a il ji r i i tumir bi lahko imenovali 
kar mali maraton, saj je trajal kar 
12 ur, od jutra pa tja do pol devete 
zvečer. 

Po številnih zmagah na pretek lih 
turnirjih se tokrat domača ekipa, ki 
je letos pristala v II. državni ligi, na 
koncu ni najbolje odrezala. Potem 
ko seje Dupličanom uspelo prehiti do 
polfmala, pa jim je v tekmi z menge
škim Mengosom za las spodrsnilo 
(5:6). Končno so po tekmi s Kubu-
som (Vodice) 2:5 pristali na 4. mestu. 

V finalni tekmi je ekipa Drago-
merja z 11:5 premagala Mengos s 
13:2 in tako osvojila velik pokal te
ga tradicionalnega turnirja. 

Vrstni red: 1. Dragomer, 2. Men
gos (Mengeš), 3. Kubu (Vodice), 4. 
Duplica. 5. Ihan, 6. Mengeš, 7. Stol, 
8. Hermes (ljubljana). 9. Mizarstvo 
(Zadvor), 10. Zalog itd. 

F. S. 
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Iz a p r i l s k e k r o n i k e Po l i c i j ske pos ta je K a m n i k 

Kraja in vlomi v avte 

na Groharjevi 

K r o n i k a 

V aprilu, torej zadnjem mese
cu pred uveljavitvijo novega za
kona o varnosti cestnega prome
ta, so policisti kamniške policij
ske postaje zabeležili 50 promet
nih nesreč. Sicer je bilo nesreč 
deset več kot prejšnji mesec ven
dar so bile to v glavnem lažje ne
sreče brez hujših posledic. 

Zaradi kršitve javnega reda in 
miru pa so morali policisti po
sredovati 64-krat, kar Je 16 krši
tev več kot v marcu. Število ka
znivih dejanj pa je v aprilu ostalo 
na približno enaki ravni kot me
sec poprej. Policisti so namreč 
odkrili in prijavili sodnikom sto
rilce 44 kaznivih dejanj. 

Iz seznama nekaterih kon
kretnih dogodkov, ki so zapi
sani v zapisnikih policijske 
postaje v letošnjem aprilu, naj 
najprej omenimo, da so se tu
di v naši občini pojavili tatovi 
telefonskih impulzov. Tako je 
3, aprila neki mladoletnik v 
kamniški javni telefonski go
vorilnici uporabil predelano 
telefonsko kartico in kar ne
kaj časa zastonj telefoniral, 
preden so na Telekomu opa
zili, da jim nekdo krade im
pulze. O fantovem početju so 
policisti obvestili državno to
žilstvo. Tudi roparji so na de
lu. 4. aprila okrog dveh pono
či je ropar pred lokalom v 
Novem trgu počakal žensko, 
jo poškropil s solzivcem in ji 
vzel 70.000 tolarjev. Ropar je 
pobegnil in ga policisti še ve
dno iščejo. 

V noči s 5. na 6. april je bil 
na Groharjevi ulici na Dupli
ci ukraden osebni avtomobil 
opel vectra, sivo kovinske bar
ve, reg. št. U - D2 - 53N. Avto 
in tatu policisti še iščejo. 

Tri dni kasneje si je prav ta
ko na Groharjevi neki ma
džarski državljan zaželel za
stonj avtoradijev. Ko je iz 
dveh avtomobilov že ukradel 
aparate, so ga prijeli policisti. 

9. aprila je 22-letni ropar 
napadel mekinjskega župnika, 
ga tako poškodoval, da je bil 
potreben zdravniške pomoči, 
nato pa je odnesel 50.000 to
larjev. Policisti so storilca de
janja kmalu ujeli. 

30. aprila je stari znanec po
licistov iz Crne z neprijavlje
no pištolo streljal skozi okno. 
Odpeljali so ga na kriminali
stično tehniko v Ljubljano in 
zoper njega podali kazensko 
ovadbo. 

Med kršitvami prometnih 
predpisov velja omeniti »pogu
mnega« voznika, ki je 8. apri
la popoldne po Maistrovi uli
ci z avtomobilom vozil cikcak. 
Ker na opozorila policistov ni 
hotel ustaviti, so ga morali ob
vladati s pomočjo prisilnih 
sredstev in ga odpeljati na hla
dno do iztreznitve. Prav tako 
krepko nadelan voznik se je 
22. aprila na Duplici zaletaval 
v parkirane avtomobile in na
to pobegnil. Policisti so starega 
znanca kaj kmalu izsledili in 
ga odpeljali na iztreznitev na 
Povšetovo v Ljubljano. 

Neprilagojena hitrost in al
kohol sta 16. aprila botrovala 
prometni nesreči v Soteski. 
Voznica osebnega avtomobila 
je zaradi prevelike hitrosti tr
čila v nasproti vozeči avto in 
skupaj s sopotnico dobila ta
ke poškodbe, da so ju morali 
odpeljati v ljubljanski UKC. V 
vozilo povzročiteljice nesreče 
pa je nato trčil še za njo vo
zeči voznik, ki ni upošteval 
varnostne razdalje. Svoje pa je 
prispevala tudi l,33%o vinje
nost voznika. 

Kot smo že zadnjič opozo
rili, so na delu ponarejevalci 
denarja. 22. aprila so v ka
mniški menjalnici spet odkrili 
ponarejen bankovec za 
100.000 italijanskih lir. 

(fs) 

V ap r i lu so se poroč i l i : 

OSOLN1K Iztok, profesor matematike iz Godiča, in 
JERMAN Mirjani, Študentka iz Rov 
HYSZ Waldcmar MariuSz, gimn. maturant iz Poljske, in 
MELE Mojca, Študentka iz Kamnika 
NIKOLIČ Sladjan iz Kamnika in 
STANKOVIĆ Mira, postna delavka iz Kamnika 
MOHAR Franci, mesar z Vrhpolja pri Kamniku, in 
REPANSEK Petra, frizerka iz Zg. Stranj 

V apr i lu so u m r l i : 
BANIČ Ljudmila, upokojenka iz Smarcc, Kamniška c. 87, stara 77 let 
HRIBAR Terezija, gospodinja iz Križa 15, stara 91 let 
SAUIJ Jaroslav, upokojenec iz Kamnika, Zupančičeva 4, star 59 let 
BERLEC Frančišek, upokojenec iz Laz v Tuhinju 13, star 87 let 
LEBAR Ljudmila upokojenka z Vrhpolja pri Kamniku 72, stara 81 let 
POUANSEK Katarina, upokojenka iz Okroga pri Motniku 9, stara 90 let 
HOMAR Ana, upokojenka iz Kamnika, Trg svobode 7, stara 90 let 
PODSTUDENŠEK Frančiška, upokojenka, Ul. Franca Miha Paglovca 9, 
stara 85 let 
LUKAN Anton, upokojenec iz Češnjic v Tuhinju 15, star 72 let 
JUHANT Anton, upokojenec iz. Ošcvka 7/B, star 44 let 
PIRMAN Terezija, upokojenka iz Smarcc, Radomeljska c. 4, stara 94 let 
/AVBI Jožefa, upokojenka iz Mekinj, Molkova pot 13, stara 69 let 
REBOU Vinko, upokojenec iz Smlednika 13, star 89 let 
GRZINČlC Marija, upokojenka iz Kamnika, Zupitnčičcva I, stara 84 let 

Sreča je v . . . 

Doživetje skavtskega zimo
vanja ne vključuje ravno spa
nja pod milim nebom, vendar 
se nekajdnevno spopadanje s 
telesnimi in umskimi izzivi 
lahko zapiše med najpristnej-
še skavtske trenutke. 

Tudi za komendske skav
te je bilo zimovanje neizbežno 
in tako so izvidniki poizvedo
vali v Otaležu (blizu Cerkna), 
noviciat jo je mahnil na Visoko (pri 
Poljanah), roverji pa so nabirali žulje 
okrog Stične. O vsem doživetem se že 
spletajo legende in so del izročila, ki 
prehaja med rodovi skavtov. Kakšna 
podrobnost je včasih res prilagojena, 
vendar to le pripomore k ugledu in 
spoštovanju, kar le še utrdi zavest, da 
je hiti skavt lepo. 

Noviciat roverjev in popotnic, sa-
mookllcanih za Pošastitijke, je dne
ve od 6. do H. marca na poti od Ko
mende prek Z.bllj do Visokega v Po
ljanski dolini preživljal prav z name
nom, da pobliže spozna neosvojene 
veščine in poišče srečo. To smo našli 
najprej v prijateljih, nato v prijaznem 

in dekleta so se tudi preskusili v si
gnalizaciji s hriba na hrib, pa na srč
no odigran nogomet ne smemo poza
biti. 

Ko so se v nedeljo opoldne prika
zali starši z župnikom, je bilo kar tež
ko verjeti, da kljub pričakovanju na
slednji dan šola ne bo »padla dol«. 

Zimovanje se je »zgodilo«, topli dne
vi počasi namigujejo na poletje in z 
njim težko pričakovani poletni tabor, 
ostaja le še vprašanje, kje bom mor
da že naslednji trenutek začutil sre
čo. 

MARKO ERENT- POKONČNI 
ŠČUKA 

...s kitaro v roki poskuša si pet' In kakšno 
skavtko v srček zadet'. 

vremenu, pesmi, gostih, zgodnjem ju
tranjem vstajanju in tudi v nogometu. 
Posebno srečo je moč najti v drugač
nih, kar smo spoznali v skupnosti 
Barka v Zhiljah. Po enournem druže
nju nas je plemenitilo spoznanje da 
smo ljudje, »normalni in drugačni« 
deležni in vredni sreče. Po 33 kilome
trih hoje smo v petek (končno) našli 
srečo v Vrtovčevem domu na Visokem 
(iz leta 1934, delo mojstra Stehela iz 
Zej, sedanji upravnik p. MIha Žužek). 
Ze prvi večer so nas obiskali gosli z 
Brezovice in nam v zaigranih vlogah 
skušali povedati, daje sreča v nas sa
mih, če smo jo le sposobni odkriti in 
lo nt glede na mnenje drugih. Fantje 

Vlečni p s i 
(nadaljevanje iz prejšnje številke) 

Steza za t ren ing 
Pomembno vlogo igra dolžina, 

vrsta tal, konfiguracija terena... 
Tek po asfaltu jc nezdrav in lah

ko pride do poškodb. Najboljše 
proge so razne poljske ali naravne 
gorske poti ter seveda sneg Najbolj 
so zanimive steze, ki so valovite na 
razgibanem terenu z. vzponi in pad
ci. Izogibamo se preveč ovinkastim, 
pa tudi preveč ravnim stezam. Pro
ga naj bi bila speljana tako, da se 
psi ne vračajo po isti progi nazaj 
(krožna proga). Dolžina proge naj 
variira z nekaj sto metri z enim 
psom, do 20 km ali več z veliko 
vprego. Steze brez težkih delov lah
ko spomladi in poleti, temperatura 
do 12 stopinj Celzija z, vprego 3-6 
psov, merijo od 2-4 km, jeseni 6-
8 km, pozimi pa 10 ali več km. 
K) km, narejenih s sanmi, ustreza 
16 km. narejenih z vozičkom. 

Nekateri musherji trenirajo na 
distancah, ki so enako dolge ali ce
lo daljše od tistih na tekmovanjih, 
drugi trenirajo krajše proge z več
jo intenzivnostjo. 

R i t u a l v p r e g a n j a 
Pse Ze od vsega začetka navaja

mo na red vpreganja, ki sc mu zle
pa ne smemo odpovedati: 
- sani postavimo na startno pozi
cijo in jih z ankerjem učvrstimo, 
- pritrdimo vlečne vrvi in jih raz-
pioslremo po tleh, 
- na štake autu pse vpaScmo z opr-
snicami, 
- vsakega psa posebej pripeljemo 
do sani in ga vprežemo, najprej psa 
vodnika in nato druge. 
Čc jc pse težko krotiti, jih prime
mo za ovratnico tako. da hodijo sa
mo po zadnjih nogah 
- ko so vpleteni, počakamo na sko
rajšnji start, stopimo na sani m oh 

znaku Startcrja poženemo vprego. 
Jc pa res, da večina vpreg na startu 
nc more brez pomoči, neučakanost 
psov jc velika in vsi bi se najraje 
takoj zagnali na progo, zato so tu 
pomočniki, ki zadržujejo vprego. 

Č a s p o t r e n i n g u 
Vprego najprej pustimo nekaj 

časa stati, da sc tudi mladi psi na
učijo določenih pravil. Psi lahko le
žijo, sc usedejo, ne smejo pa zapu
ščati položaja v vpregi. Ko učvrsti
mo sani, gremo do prvega psa in 
ga pohvalimo in pobožamo ter na
to Sc ostale. Izprcgati začnemo od 
zadaj. Psov v avtodomu ali priko
lici nikoli ne puščamo opasanih, da 
sc ne poškodujejo. Po približno 10 
minutah jim damo piti malo vode, 
kasneje več. Hranimo jih po obi
čajnem urniku. Vsa opravila sčaso
ma postajajo rutinska in psi se za
vedajo, kdaj je čas za delo in ktlaj 
čas za počitek. Isti dan jih nikoli 
več nc vpregamo. Večina musher-
jev trenira 2-3-krat tedenski), po
leti 1-2-krat. 

P r i p r a v e n a s o d e l o v a n j e n a 
d i r k a h 

Na dirke sc moramo pravočasno 
pripraviti in prijaviti. Pred odho
dom pregledamo opremo. 

P r a v i l a 
Steza mora biti jasna in pregle

dna! Rdeče oznake so postavljene 
približno 15-20 m pred ovinkom in 
pomenijo zavijanje na levo ali de
sno, modre pomenijo, da gre pro
ga Se vedno naravnost. 

Med gledalci naj nc bo psov, 
predvsem gonečih sc psic, ker tO 
moti sodelujoče vprege. 

Musherji odgovarjajo za vedenje 
svojih psov na tekmah. Ncšportno ob
našanje lahko vodi v diskvalifikacijo. 

(knnec) 
VLADIMIR JF.RAS 

Viri: Schlittchund Magacinc 
Sihcrinil Huskics hy llcvcrlv Pisano 



ZASEBNA 

ZOBOZDRAVSTVENA 

ORDINACIJA 

dr. J a g o d a S t r e h o v e c 
Potočnikova 15, Domžale 

tel.: 712-990 

D e l o v n i č a s : 

p o n e d e l j e k , s r e d a , č e t r t e k 1 3 h - 1 9 h 

t o r e k , p e t e k 8 h - 1 2 h 

R O Č N A A V T O P R A L N I C A 

H I T ( U t o l c ) 

Vse svoje stranke o b v e š č a m o , d a smo se preselili v M e n g e š 
- A V T O K O Z M E T I K A , Linhartova 2, 2 0 0 m pred tenis špor t 
centrom Fit top. 

N u d i m o : 
• r o č n o pranje tel.: 7 3 8 - 8 4 4 
• poliranje - silikonski p remaz i 8 2 5 - 0 3 4 
• k e m i č n o - g l o b i n s k o č i ščen je 041 6 8 6 - 8 2 5 
• m a n j š e a v t o l i č a r s k e usluge 041 7 0 8 - 0 7 6 

V s e m s t r a n k a m n u d i m o 1 0 % p o p u s t 
s t e m o g l a s o m . 

ISCG - IZOBRAŽEVALNO SVETOVALNI CENTER 
IN GRAFIČNE DEJAVNOSTI, d .0 .0 . DOMŽALE 

1230 Domžale . Kolodvorska 6, 
tel.: 061/711-082, 

tel./faks: 061/712-278 

R A Z P I S U J E 

• S R E D N J E IN S T R O K O V N E Š O L E -
V E R I F I C I R A N I P R O G R A M I : 

- poslovodska šola (V. stopnja) 
- trgovska šola (IV. stopnja) 
- usposabljanje računovodij (V/1), 400-urni program 
- ekonomsko komercialna šola 
- gostinska šola (kuhar, natakar) 
- agroživilska šola (pek, slaščičar, mesar) 

P R O G R A M I Z A D O P O L N I L N O I Z O B R A Ž E V A N J E 
IN U S P O S A B L J A N J E 
• T U J I J E Z I K I : 
- nemščina in angleščina 
• R A Č U N A L N I Š K I T E Č A J I : 
- Windows 95, VVord for Windows, Excel, OFFICE 97... 
• U S P O S A B L J A N J E Z A D E L O 
EX SEMINAR - protieksplozijska zaščita električnih naprav 
(osnovni in obnovitveni tečaj) 
seminar: računovodstvo malih podjetij 
seminar za vodenje poslovnih knjig s.p. 
varstvo pri delu in požarno varstvo 
seminar: higienski minimum (osnovni in obnovitveni) 
tečaj strojepisja 
tečaj skladiščnega poslovanja 
tečaj za voznike viličarjev 
tečaj za traktoriste - varno delo s traktorjem in traktorskimi 
priključki 

• T E Č A J C E S T N O P R O M E T N I H P R E D P I S O V 
• P R O G R A M I Z A P R O S T I Č A S 
- tečaj šivanja in krojenja 
- kuharski tečaj 

Prijave sprejemamo na Izobraževalno svetovalnem centru (prej Delavska 
univerza) V6ak dan od 7. do 15. ure, ob ponedeljkih in sredah od 7. do 16. 
ure ali na tel. številki (061) 711-082 in (061) 712-278. 

S * 1 4 

d o o . 

Trgovina z gradbenim materialom 
Krakovska 4B, DOMŽALE 
TEL: 061/716-454 
FAKS: 061/713-288 

AKCIJA 

Prodajni center Latkova vas 
Latkova vas 84, PREBOLD 
TEL: 063/702-250 
FAKS: 063/702-251 

Trgovina z gradbenim 
materialom 
Zg. Stranje M, STAHOVICA 
TEL: 06V825-564 

Franšizing: Siporex-SAM 
SAK do.o„ RISOVEC 
TEL: 060V7F182 
FAKS: 060V72-071 

AKCIJA AKCIJA 

UGODNO VSAM-u!!! 

AKCIJSKI POPUST do 20 odstotkov za: 

opeko, kritine, fasade, premaze za les, orodje, betonske izdelke za ureditev okolice in drugo za gradnjo in obnovo. 

Akcijski popust velja do 15. julija. 

NOVO m 
Cenjene stranke iz območja Kamnika in Smarce obveščamo, da smo odprli novo trgovino 

SAM d. o. o. - POSLOVNA ENOTA STRANJE 
TRGOVINA Z GRADBENIM MATERIALOM 

Zg. Stranje lu. STAHOVICA, tel: 0611825-564 

Cene v novi trgovini so enake kot v Domžalah. VIJUDNO VARI JENI!!! 

• NOVO: opaž za okrogle stebre MONOTUB DD 
V trgovinah Vas pričakujemo vsak dan od 7. do 1°. ure, ob sobotah pa od 7. do 13. ure. 

p o d j e t j a , o L r i i j J i d , o r g a d z a d j e 

BLIŽA SE POLETJE, ČAS DOPUSTOV IN POGOSTIH ODSOTNOSTI Z DELA. 

ZAKAJ NE BI ZAČASNO ZAPOSLILI ŠTUDENTE IN DIJAKE??? 

• I m a m o o b s e ž n o b i z o iskalcev de la 

z najrazličnejšimi znanji in sposobnostmi. 

* H i t r 3 n c i p O t l t 6 V in jfreprosto zaposlovanje. 

» Dijaki in študentje so z davčnega v i d i k f f m j C 6 H G J S \ d e l a v c i -

njihovo delo n i o b d a v č e n o ! Račun je vaš 100% strošek 

o s e b n o , p o t e l e f o n u ( 8 1 7 - 0 5 8 ) , f a x u a l i e l ek t ronsk i_p j3s 

Š T U D I J S K I S E R V I S 

P r o d a j a p l o d o v 

v r t n i h j a g o d i n 

m l a d e g a 

k r o m p i r j a v 

j u n i j u . 

J e n k o , 

M l a k a 1 6 , 

t e l . : 8 4 2 - 1 6 3 . 

D o s t a v a P L I N S K E 
J E K L E N K E n a d o m . 

C e n a d o s t a v e 10 k g 
j e k l e n k e je 2 5 0 SIT. 

P U G L E D d . o . o , 
t e l . : 8 3 2 - 0 0 3 , 
o d 9. d o 18. u r e . 

G l a v n i t r g 2 3 , p r i O b & ^ 

8 1 7 - 0 5 8 

V * * V a i c g a 

O T R O Š K I T E K S T I L , 
P A M P E R S , O P R E M A , 

I G R A Č E , D A R I L A , 
P A L O M I N I I Z D E L K I 

G A J , S v e t č e v a 3 , 
K a m n i k , t e l . : 8 1 5 - 7 8 1 

U G O D N A P O N U D B A 

C 0 L 0 R J E U I H I Z D E L K O V 

( N D O P O L N I L N E G A P R O G R A M A 

1 5 % P O P U S T 

v m e s e c u M A J U 

z a i z d e l k e : 

C G L O M I N e m a i l 

U N I C 0 L S I S T E M 

Ljubljanska 3la 
tel.: 061/812-332 

MfDVOOt/J 
U€o\ 

i P E U G E O T 

j S e r v i s - p r o d a j a 

R o v a 3 / a , R a d o m l j e t e l . p r o d a j a : 7 2 7 - 7 9 8 
u < s e r v i s : 7 2 7 - 0 1 0 

i 

• f 1 

POSEBNA 1'OM DIH: 
ROIAM) GARROS l ' K I I G E O T B O X K R 

O D 2 ,583 .000 SI I 
(s 5% P D ) 

POSEBNO I GODNE 
CENE ZA MODELE 
NA ZALOGI! 

I N a / t t l og i P e u g e o t o v i s k u t e r j i o d 3 4 9 . 2 0 0 S I T i n 
j ko l e sa o d 51.960 S I T 

I 
I Vozila iz programa Peugeot si lahko ogledate, preizkusite in 
• seveda tudi kupite prt Rodexu Radomlje. 

P O C E N I N A K U P N I V E D N O S L A B N A K U P 

U G O D N I k R K D I T I T O M + 2 , 5 % 

m J E L O V I C A 
Lesna industrija, d.d., ŠKOFJA LOKA 

tel.: 064/61-30, F A X 634-261 
SEJEMSKI EKSPONATI 
POŠKODOVANI IZDELKI 

1 0 . I n 1 1 . j u n i j a 

o d 1 0 . - 2 0 . u r e 
v p roda j a ln i J E L O V I C E 

č e z ž e l e z n i š k i p r e h o d v i n d . c o n i Ško f j a L o k a 
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ena 
S W E R P O N U D B A - S 0 P E 1 € 

P I V O U N I O N , P L O Č E V I N K A , 0 , 5 

P R A Š E K A V A , 3 , 5 k g , P V C 

- H t t S C T 1 1 6 , 0 0 

J J K v O O — 7 9 9 , 0 0 

D R O G E R I J A , 

y L _ J > » 8 1 7 - 6 0 9 
t 

Olje Zvezda, rastlinsko 239,90 Čokolada Fantasia, mlečna 86,90 
Vino Malvazija, 11 291,00 Čokolada Fantasia, lešnik 95,80 
Vino Merlot 11 327,00 Bali kocke, 250 g 229,20 
Sirup ribez, 1,51 419,30 Napolitanke čokol., 500 g 629,40 
Kompot ananas, 567 g 131,80 Keksi Jaffa, 125 g 159,70 
Cedevita pomaranča 211,50 Gorčica, Kolinska, 700 g 218,40 
Silan koncentrat 11 429,00 Špageti Barilla, 500 g 131,90 
Šampon Yours, 11 228,80 VataCik-cak, 100 g 126,60 
Plenice Linostar 1.290,00 Calgonit tablete, 500 g 870,70 

N E Z A M U D I T E - I Z K O R I S T I T E P O P U S T ! 

t i V P E T E K , 2 9 . M A J A , V A M 

B O M O V V S E H Ž I V I L S K I H 

P R O D A J A L N A H I N V 

D I S K O N T U N A P E R O V E M 

P R I N A K U P U N A D 5 . 0 0 0 S I T 

P O D A R I L I 5 % 

N A K U P U E N E G A ! 

N E Z A M U D I T E P R O M O C I J E PRILJUBLJENIH V O N J A V 

2 8 . I N 2 9 . M A J A O D 1 0 . D O 1 8 . U R E I N 

V S O B O T O , 3 0 . M A J A , O D 9. D O 13. U R E ! 

V O N J I . K I J I H B O S T E L A H K O P R E I Z K U S I L I I N T U D I K U P I L I S O : 

• P R I S C I L L A P R E Š L E Y - ROSES AND MORE. INDIAN 
SUM MER INMOMENTS 

• G A B R I E L A S A B A T I N I - BOLERO, KLASIČNA G . S . , 

CASCAYA 
• D R U G I Ž E N S K I V O N J I : 477/ KOLONSKA VODA, TOSCA, X BODY 

TALK 
• M O Š K I V O N J I : PUMA INDEPENDENCE, GALILEOI 

V S A K K U P E C S I P R I N A K U P U N A D 5 . 0 0 0 S I T I Z B E R E 

B O G A T O D A R I L O , P R I M A N J Š I H N A K U P I H P A V A S 

Č A K A J O D A R I L A P R E S E N E Č E N J A ! 

P r o d a j a l n e b o d o v M A J U i n J U N I J U o d p r t e : 

O b s o b o t a h o d 7. d o 1 8 . i n o b n e d e l j a h o d 8. d o 1 1 . 3 0 j e o d p r t a t r g o v i n a M A R K E T K R A N J S K A ( 8 1 4 - 9 1 6 ) . 
V S E N E D E L J E o d 8. d o 1 1 . 3 0 so o d p r t e : M A R K E T B A K O V N I K (811-500), M A R K E T N E V L J E (831-675) , M E T K A (831-424) , D U P L I C A (815-310), Š M A R C A (816-087) , 
K O M E N D A (841-139), M O S T E (841-138), S T R A N J E (825-422) , M O T N K (848-102), L A Z E (847-012) i n S R E D N J A V A S (832-908) . 

N A P R A Z N I K , D N E 3 1 . 5 - , B O D O O D P R T E V S E P R O D A J A L N E , K I S O O D P R T E O B N E D E L J A M M E D 8 . I N 1 L 3 0 . 

S L E D I T E M A R K A C I J I - O B I Š Č I T E K O Č N O ! 

K a m n i k , Usn ja rska 9 , 
t e l . 8 1 7 - 2 0 3 

D O 1 5 % G O T O V I N S K I P O P U S T 

A L I P L A Č I L O N A 1 0 E N A K I H 

O B R O K O V B R E Z O B R E S T I . 

N a z a l o g i c e l o t e n 

p r o g r a m G o r e n j a . 

O b i š č i t e n a s o d 8 . d o 19. u r e , 

o b s o b o t a h o d a d o 13. u r e . 

NOVI C l i o 
M a s t e r 
K a n g o o 

f^Na z a l o g i v e l i k a 

i z b i r a v o z i l -

\ ^ D O B A V A T A K O J ^ 

K R E D I T I , S T A R O Z A N O V O , S E R V I S 

U G O D N f J j T v v i n g o - p o p u s t 8 4 . 0 0 0 S I T 

P R E Š A d . o . o . C e r k l j e 

t e l . : ( 0 6 4 ) 4 2 8 0 0 0 
R E N A U I T 

I Z D E L U J E M O : 

- c v e t l i č n a k o r i t a 

Vrba 7 
1225 
Lukovica - k a m i n e , f o n t a n e 

- o g r a j n e e l e m e n t e 

- t l a k o v c e , p l o š č e , r o b n i k e 

- t o p l e g r e d e , k o m p o s t n i k e 

- š k a r p n e e l e m e n t e 

- v i n o g r a d n i š k e s t e b r e 

tel.: 0 6 1 / 7 3 5 - 4 0 8 , od 8.-17. ure 

R O L E T E - R O L O V R A T A 

Ž A L U Z I J E - M A R K I Z E 

Ž e l o d n i k 19 (za t r g o v i n o M a z i v a ) 
D o b pr i D o m ž a l a h 
t e l e f o n : 720-230 
te l e faks : 720-235 

® 

I M A N O V I 
L O K A C I J I 

——— 

• ROLETE: plastične ali aluminijaste, izolirane (nadometne, podometne, za sanacije, za novogradnjo) 
• GARAŽNA ROLO VRATA: alu vrata (za hišne garaže, industrijska vrata ali hitra industrijska vrata z 

mikroprocesorjem) 
• MARKIZE: za balkone, okna, zimske vrtove 
• 2ALUZIJE 
• svetovanje in izvedba SODOBNIH ELEKTRONSKIH INŠTALACIJ senčil (centralno, posamično, 

skupinsko) 
INFORMACIJE PO T E L : 720-230. 

S L E D I M O N E N E H N I M E V R O P S K I M I Z B O L J Š A V A M 

MALI OGLASI: 

Garalo v Kamniku (v bližine 
Ete) oddam. Telefon: 812-984. 

Lepo dvosobno, opremljeno 
stanovanje v Kamniku oddam. 
Tel.: 815-176. 

Instruiram matematiko, fiziko 
in osnove elektrotehnike. Tel.: 
738-157. 

AV S E R V I S RTV in 

TRGOVINA KONCIL IA 

V r h p o l j e 4 1 , K a m n i k 

(v g a s i l s k e m d o m u ) 

t e l . : 8 3 1 - 3 8 3 

Odprto od 9. do 12. in 
od 15. do 18. ure, 
ob sobotah 
od 10. do 12. ure. 

M f l R ^ T M H R K E T 

• m a r t a m m a n a m 
Kamnik, Trdinova 7/a Klavčičeva 11 

tel.: 814-680 

A K C I J A A K C I J A A K C I J A 

• sladkor, 1 kg 155,00 SIT 
• Jušni rezanci, 500 g 199,90 SIT 
• široki rezanci, 500 g 199,90 SIT 
• olje zvezda, 11 229,90 SIT 
• pašteta Gavrilovič, 100 g 169,90 SIT 
• milka, 100 g, vsi okusi 109,90 SIT 
• keksi prinz role 159,90 SIT 
• llnško pecivo, 400 g 319,90 SIT 
• gorčica, 300 g 139,90 SIT 
• ragu z jurčkl 169,90 SIT 
• kompot sadna solata 249,90 SIT 
• cedevita, 200 g 209,90 STT 
• sirup, 3/1 699,90 SIT 
• pfanner, 2/1 239,90 SIT 
• pivo Veseli menih, 0,5 I, steklenica 75,00 SIT 
• pivo Union, 0,5 I, pločevinka 115,00 SIT 
• pivo Celjski grof, 0,5 I, steklenica 95,00 SIT 
• barcaffe, 100 g 179,90 SIT 

Akcija velja do prodaje zalog. 

VABLJENI! 



r A G R O P R O M E T C E R K L J E n 

Ul . 4. okt. 10, Cerkl je 

tel.: (064) 421-283, (064) 421-294 
Odprto od 7. do 17. ure, ob sobotah od 8. do 12. ure 

UGODNA PONUDBA: 
- ž i t a r i c e (koruza, oves, j e č m e n , p š e n i c a , sojine 

tropine, s o n č n i č n e tropine, krmilne moke) 
- v s e vrs te krmil z a purane, p i š č a n c e , nesn ice-

kokoš i , p r a š i č e , g o v e d o 
- u m e t n a gnoj i la 
- sp re j emamo n a r o č i l a z a k o k o š i p r e d nesnost jo 
- S E M E N A : p e s a brigadir, č r n a detelja, lucerna, 

travnik II. 
- s e m e n s k a k o r u z a PIONIR, B C HIBRIDI 
- M O K A tip 500: 25 kg - 59 SIT/kg, 

S L A D K O R 50 kg - 125 SIT/kg 

C e n e z a krmi la s o t o v a r n i š k e . 
L J 

V R T N A R S T V O 

G A Š P E R U N 

Moste 99 pr i Komendi 
t e l . : 0 6 1 / 6 4 1 - 4 7 1 

V E L I K A P O N U D B A C V E T J A Z A P A R K E : 

e a l v i j e , a g e r a t u m , v e r b e n e , b e g o n i j e , vodenke... 

In r a z n e o b e š a n k e , s u r f i n l j e , f u k e i j e . . . 

Ugodne cer\e\ 

\ O d p r t o od 8. do 17. ure, o b sobotah od H. do 13. ure^ 

Z A H V A L A 

Nenadoma nas je v 66. letu življenja 
zapustila naša draga scslra in tela 

F R A N C K A 

L A N I Š E K 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in 
prijateljem za izrečena sozalja, podarjeno cvetje, sveče in 
mase ter spremstvo na njeni zadnji poti. Hvala g. župniku 
za opravljen pogrebni obred, govorniku za besede slovesa 

in pevcem Tunjiškega okteta za zapete žalostinke. 

Žalujoči vsi njeni 

april 1998 

Zal prekmalu se končala moja polje. 
Tu našel sem svoj mir. 
nič bolečin, le spokoj. 
zalo nejočite, dragi moji, za menoj. 

V 58. letu življenja nas je po hudi 
in dolgi bolezni Zapustil nas dragi 

mož, brat, stari ata, bratranec 
in stric 

F R A N C Č E R N O Š A 
iz Kamnika 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom in znancem, sosedom 
in nekdanjim sodelavcem Poste Kamnik ter PE Ljubljana za 
izrečeno sožaljc, podarjeno cvetje in sveče ter spremstvo na 
njegovi zadnji poti. Posebna zahvala tudi dr. Ivanetiču in 
patronažni sestri Majdi Kcržič za vso pomoč. Hvala tudi 

gospodu župniku za lepo opravljen pogrebni obred. 
Vsem se enkrat najlepša hvala. 

Žalujoči vsi njegovi 
Kamnik, Šentjur, Celje, Ptuj, NezbiSe, Postojna. Maribor, 

Zajasovnik. maj 1998 

Življenje je kol knjiga 
za listom list 
za dnevom dan... 
Nihče ne ve kdaj bo roman, 
kdaj bo končana zadnja stran 

ZAHVALA 

V 81. letu starosti je za vedno 
zaspala naša mama, babica, teta, 

bolra in tašča 

F R A N C K A S U Š N I K 
p.d. Anž ičeva mama iz 1 učne 

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki sle našo mamo pospremili na 
njeno zadnjo pot, ji podarili cvetje, sveče in darovali za svelc 
maše, nam pa izrekli sožalje. Hvala g. župniku za opravljen 
pogrebni obred, neveljskim cerkvenim pevcem za občuteno zapete 
pesmi, govornici za poslovilne besede in trobentaču za zaigrano 
žalostinko. Hvala osebju ZD Kamnik, posebno patronažni sestri 

Darji za obiske na dom in pomoč v težkih trenutkih. 

Žalujoči vsi njeni 

maj 1998 

d . o . o . 

PODJETJE ZA PRODAJO. MONTAŽO IN SERVISIRANJE 
ŠIVALNIH STROJEV 

Pristava 3, Mengeš , tel./fax: 737-457 

P o d j e t j e s e u k v a r j a : 

- s servisiranjem gospodin jsk ih in industr i jskih 
šivalnih strojev različnih znamk, kot so PFAFF, 
SINGER, PEGASUS, BAGAT idr. 

- s prodajo šivalnih strojev znamk PFAFF, SINGER, 
PEGASUS, za katero je pooblaščen servis PFAFF -
Kaiserslautern 

- s prodajo rezervnih delov ter drug ih art ik lov 
(škarje, igle, pupe, pr i jemalce blaga, et iket 
pištole,...) 

P o d j e t j e j e o d p r t o : PON.-PET. o d 8. do 16. ure 
SREDA o d 8. do 18. ure 

A 
V naših srcih ti naprej tivis, 
zato po/ nas vodi tja. kjer ti 
v tišini spis, 
tam lučka ljubezni vedno gori 
in med nami bos vedno ti. 

ZAHVALA 

V 61. letu življenja nas je po dolgi 
bolezni zapustila nasa draga sestra 

in teta 

J U L K A V O M B E R G A R 
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izrečeno sožaljc, pomoč, podarjeno cvetje, sveče in darove 
za maše. Hvala vsem. ki ste našo Julko v tako velikem številu spremili 
na njeno zadnjo pot. Zahvaljujemo se g župniku Pavletu Juhantu. 
Tunjiškcmu oktetu, gasilcem in Valentinu Zobavniku za besede slovesa. 
Hvala tudi dr, Plavčcvi in patronažni sestri Jani Prczclj za številne obiske 
na domu in lajšanje njene bolečine. Hvala vsem. ki ste Julko imeli radi. 

Žalujoči vsi njeni 

Tunjicc. maj IV9X 

Krošnje dreves so zabučale 
zacvetel je mesec maj, 
ko si se od nas poslovila, 
v srcih naših praznino si pustila. 

Z A H V A L A 

Izgubili smo našo dobro mami, 
staro mamo, prababico, sestro in 

teto 

F R A N C K O T A V Č A R 
iz Spodnjih Strani '3 

Huda bolezen Te je iztrgala iz nase sredine. Ostala je praznina, 
ki je ni mogoče zapolniti. Dobrota, s katero si nas obdajala, 

bo ostala večna in nepozabljena! 

Za vse Ti lahko rečemo le - hvala! 
Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, prijateljem in sosedom za 
darovano cvetje, sveče in tolažilne besede. Hvala vsem, ki ste 
naso mamo v tako velikem številu pospremili na zadnji poti. 

Vsi njeni 

Podgorica, Šentjakob, Dol, maj 1998 

Z A H V A L A 

V 62. letu življenja nas je mnogo 
prezgodaj zapustil nas dragi mož, 

ati, stari ata, brat, svak, stric in tast 

L U D V I K 

Š A R E Č 
iz Šmarce 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem, znancem, bivšim sodelavcem in vsem, ki ste ga 
pospremili na njegovo zadnjo pot, mu podarili cvetje in sveče, 
darovali za svete maše. nam pa izrazili uslna in pisna sozalja 
Posebno se zahvaljujemo patronažni sestri Romani Poljanšek 
za vsestransko pomoč. Najlepša hvala g. župniku za lep 
pogrebni obred, cerkvenemu pevskemu zboru iz Šmarce, 
cerkvenemu pevskemu zboru Radomlje za zapete žalostinke 
ter Gasilskemu drušlvu iz Šmarce za spremstvo in zadnje slovo. 

Vsem in vsakemu posebej Se enkrat iskrena hvala. 

Žalujoči: žena Majda, sinova Mitja in Marko z družino, brata 
France in Tone ter sestri Angelca in Anica z družinami 

Šmarca, Kamilica, Hudo, april 1998 

C E M E N T N I N A R S T V O 

A V B E L J 
S p o d n j e L o k e 8, L u k o v i c a 

tel.: 061-734-347, 0609-624-215 

I z d e l u j e m o : 

- vse vrste betonskih blokov 
- vogalnike 
- s t r e š n o o p e k o v r a z l i č n i h barvah 

Možnost dostave na dom. 

S T E K L A R S T V O 

H O M E C , V I I I . u l . 9 / a 

t e l . : 7 2 7 - 0 8 9 , 7 1 5 - 7 1 7 

D e l o v n i č a s : 
pon., tor., č e t . in pet. o d 7" d o 15" 
s r e d a o d T do 17 h 

Velika izbira barvnih stekel in ogledal, 

izdelava steklenih vitrin, termopan 

s t e k l a , z a s t e k l i t e v z okrasnimi letvicami, 

oprema lokalov, kaljeno steklo... 

Z A H V A L A 

V 87. letu nas je zapustila nasa 
draga mama. stara mama in teta 

F R A N C K A 

V I D M A R 
iz Godiča 

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste nam izrekli sozalja. 
mami podarili cvetje in svečke ter jo pospremili na njeno 
zadnjo jx>t. Hvala g. župniku za opravljen pogrebni obred, 
g. Ursiču za besede slovesa, mekinjskim pevcem za zapete 

žalostinke in trobentaču za zaigrano Tišino. 

Žalujoči vsi njeni 

Godič , maj 1998 

'/.daj hiraš vrh višave jasne, 
kjer ni mraku, kjer ni noči; 
tam sonce sreče ti ne ugasne, 
resnice sonce ne stemni. 

(S. Gregorčič) 

Z A H V A L A 

Ob slovesu od našega dragega 

F R A N C I J A H U M A R J A 

smo občutili povezanost in naklonjenost. 
Hvala vsem, ki ste ga počastili s svojo prisotnostjo 

in nam v teh žalostnih trenutkih stali ob strani. 

Vsi njegovi 

Godič , Kamnik, Domžale , veliki traven 1998 

Pod hladno, mirno to gomilo, 
počivaj trudno ti srce, 
saj, dokler moglo, ti nosilo, 
človeštva si gorje' 

(Josip Stritar) 

Z A H V A L A 

V 67. letu je veliko prezgodaj za 
vedno zaspal dragi mož. oče, stari 

ata, brat, stric in tast 

F R A N C V I D I C 
iz Nevelj 

Lepa hvala sorodnikom, sosedom, prijateljem, znancem, tovarni 
Titan in bivšim sodelavcem za izrečena sozalja. darovano cvetje, 
sveče, svete maše in spremstvo na njegovi zadnji poti. Posebej 
se zahvaljujemo dr. Plešnarjevi in patronažnim sestram, ki so 
mu lajšale bolečine v najtežjih trenutkih, g. župniku za lep 
pogrebni obred, pevcem in gasilcem iz Nevelj, govorniku g. 

Prelesniku ter glasbenikom. 

Žalujoči vsi njegovi 

Nevlje. maj 1998 

file:///Odprto
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hša družina izkoristi vsa£prost trenutek za iztfet v-
narav-o, zato nimamo časa za te&anle po najrazličnejših 
tr^oujnak, 
/Cadar pa na£pu/emo/ premo v- zapornico l/eie o- Domžale, 

fyer doiimo za naso družino vse, na enem mestu, po uvodnik 
cenah, /mfyo pa tudi w$i£ parkirni prostor za naš ao-to. 

(Jaz imam nc^ra^ši športni oddetfe£ in tudi danes si dom 
tam izSraf nov- teniš&i iopan 
Sestra 6frša, £ije vedno ne£cjposebnega, pre v- tem 

Času o- bfizttjo trpou-ino Cešmin&a, fyer imt^o o^aČtfa za 
moade. 
Sedeti se mi mudt] sej me mamica £iice. Danes Je dan za 

^ i b r o ž aaan W 

MAREA 1.6 ELX LEVI. 
MAREA 1.6 SX SW 
MAREA 1.8 ELX SW 
SCUDO 1.9 TD - KOMBI 
DUCATO 2.8 TDi MAXI 

U G O D N E C E N E V O Z I L ! 
UNO 1.0 IE 1,130.000 SIT 
PUNTO 55S od 1,366.000 SIT 
PUNTO 60 SX od 1,565.000 SIT 
BRAVA 1.4 SX od 2,119.000 SIT 
BRAVO 1.6 SX KLIMA 2,308.000 SIT 

R A B L J E N A V O Z I L A : 
Fiat Croma 2.0 Turbo, 1.92, Mitsubishi Lancer 1.2 GL, 1.85, Seat Ibiza, 1.93... 

PRI NAKUPU VOZIL 
PUNTO in UNO IZ ZALOGE 
D A R I L O 
AVTORADIO PHILIPS Z MONTAŽO! 

Kicp.. servo voian, radio, oiOKaaa U i d L ! l ^ ^ L ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ H 
2 ,650 .000 S I T u m l J H H H H H H i 

L R E O l T O O 5 I f « l t A S l N G ! s T / v R O X A H O V O ! 

PRODAJA VOZIL: Lahovee 2, tel.: 064/421 119, tel./faks: 064/421 141 
SERVIS VOZIL: Lahovče 40. teL: 064/421 193, tel./faks: 064/421 021 

MAREA 1.6 16 V ELX 

2xAIR BAG. ABS. meglen ke. el. 
pomik stekel in ogledal, centr. 
zaklep., servo volan, radio, blokada 
motorja... 

S I L . O E S T 

P O S L O V N E S T O R I T V E 

prodaja, nakup in posredovanje nepremičnin 
Ljubljanska 45,1241 Kamnik 
(poslovna stavba STOL) 
tel.: 061 813 397, faks: 061 813 397 

• Posredovanje pri prodaji, nakupu, menjavi, 
oddaji in najemu hiš, stanovanj, poslovnih 
prostorov, zemljišč-. 

• Izdelava etažnih elaboratov in vpis 1 

stanovanj (v večstanovanjskih zgradbah) v 
Zemljiško knjigo 

• Druge poslovne storitve 

0 l j u b l j a n s k a b a n k a 
Nova Ljubljanska banka d.d, Ljubljana 
Podružnica Kamnik 

P o s o j i l o V a s b o p o ž i v i l o 
Nova Ljubljanska banka. Podružnica Kamnik, Vam 
nudi stanovanjska posojila po zelo ugodnih pogojih. 
Močno smo znižali obrestne mere. 
Za posojila od 5 do 10 let je najnižja obrestna mera 6,75%. 
Za krajše dobe so obrestne mere nižje. 
Primer posojila z odplačilno dobo 10 let in z uporabo korekcijskega 
faktorja za izračun 
začetna mesečna obveznost posojilo 
20.000 SIT 1.541.600 SIT 
Posojilo lahko zavarujete: 
• pri zavarovalnici, 
• s poroki, 
• s hipoteko, 
• z zastavo vrednostnih papirjev. 
Sami izberete metodo izračunavanja mesečnih obveznosti. 
Oglasite se v poslovalnici na Glavnem trgu in odgovorili 
vam bomo na vsa vprašanja. 
Prilagodili se bomo Vašim željam in možnostim. 
Nova Ljubljanska banka - pravi naslov za denarne zadeve. 

A L U p r o j e k t , d . o . o . 

Kamnik, Ljubljanska 6 
objavlja dve prosti delovni mesti: 

strojni ključavničar 
v proizvodnji ALU In FE elementov 
Pogoj: poklicna šola - strojni ključavničar 
Delovno razmerje bomo z izbranim kandidatom sklenili 
za čas 1 leta s polnim delovnim časom, z nadaljnjo 
možnostjo zaposlitve za nedoločen čas. 

Pisne ponudbe z dokazili o izpolnjevanju pogojev 
pošljite v 8 dneh od objave razpisa na naslov: 
ALU projekt, d.o.o., Ljubljanska 6, 1240 Kamnik. 

L I P R A D O M L J E 

V A B I K 
S O D E L O V A N J U 

d . d . 

- več mizarjev s IV. stopnjo izobrazbe 
- več delavcev za delo v proizvodnji 

s I. stopnjo izobrazbe 
Zaradi povečanega obsega dela je zaposlitev 
za določen čas z veliko možnostjo kasnejše 
zaposlitve za nedoločen čas. 

Pisne prošnje naslovite v 15 dneh od objave na 
Kadrovsko službo podjetja, Preserje, Pelechova 
15, 1235 Radomlje. 

Dodatne informacije lahko dobite v kadrovski 
službi po tel.: 727-122. 

AHAČIČ Domžale, 
SERVIS Prešernova Va, 

TRGOVINA tel. 722-107 

p r o d a j a l n a i z d e l k o v g o r e n j e 

P O S E B N O U G O D N E C E N E ! 

Izkoristite do 15% gotovinski popust 
v času obrtnega sejma v Domžalah, 

kjer vas vabimo na naš razstavni 
prostor. 

* Bogata izbira bele tehnike: pralni stroji, sušile i perila, pomivalni 
stroji, štedilniki, hladilniki, zamrzovalno omaro in skrinjo... 

* mali gospodinjski aparati 
(šivalni stroji, sesalci, likalniki, mešalci...) 

« originalni rezervni deli Gorenje 

G O T O V I N S K I P O P U S T I ! 
Možnost nakupa tudi na več obrokov. B r e z p l a č n a d o s t a v a . 
Odprto od 8. do 19. ure, ob solx)tah od (i. do 12. ure. 

I V 1 

g o r e n j e 0U 


